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وزیر امور خارجه: 
ایران به حق مردم آمریکا برای 
انتخاب رئیس جمهور مورد نظر 

آنها احترام می گذارد
عباس عراقچــی، وزیر امور خارجه در شــبکه 
اجتماعی ایکس نوشت: آیا ترور اسماعیل هنیه 
بلافاصله بعد از مراسم تحلیف رئیس جمهور ما را 

به یاد می آورید؟ همه می دانند چه ...

رئیس مجلس شورای اسلامی:
عنصر اصلی قدرت ملی 

جمهوری اسلامی، مردم هستند 
محمدباقــر قالیباف، رئیس مجلس شــورای 
اســلامی گفت: آنچه رفتار دشمن در قبال ما 
را تعیین می کند قدرت ملی و رفتار مقتدرانه و 
هوشمندی ما بر پایه رویکرد عقلانیت انقلابی  

است. وی گفت: درباره انتخابات ... 22

آنها نیامده، رفتند

شاید از آن روز که تاریخ سازی رژیم جعلی صهیونیستی 
در دفــاع از اقدامات وحشــیانه خود از کــوچ به منطقه 
آســیای غربی گرفته تــا ســکنی گزیدن در مقدس ترین 
مکان برای مســلمانان، و در ادامــه توجیه این اقدامات 
توســط نخبگان یهود با هزاران روش و ادله، توسط دیگر 
نخبگان و تاریخ دانان جواب قانع کننده ای داده می شــد، 
تاریخ امروز به گونــه ای دیگر رقم می خورد و آنها از این 
غفلت هشتاد ساله اینگونه استفاده نمی کردند. بیشتر از 
چهارصد روز اســت که نیروهای اشــغالگر صهیونیستی، 
بی امان بــه بمباران و جنایات وحشــیانه خود علیه نوار 
غزه از شــمال تا جنوب ادامه می دهند و در میان سکوت 
کر کننــده و ذلت بار رژیم های عربــی و جامعه جهانی، 

نقشه های جنایتکارانه خود را اجرا می کنند.
 چهارصــد روز از نسل کشــی در غزه می گــذرد. ارتش 
اشــغالگر مرتکب سه هزار ۷۹۸ کشــتار شده است که 
بر اثر آن 5۳ هزار 55۲ نفر شــهید و مفقود شــده اند. 
۱۰ هــزار نفر مفقود و ۴۳ هزار 55۲ نفر شــهید شــده 
انــد. از این میان ۱۷ هزار ۳۸5 نفر را کودکان تشــکیل 
می دهنــد در این میان اما ۲۰۹ نــوزاد به دنیا آمده و به 
شــهادت رســیدند. 5۲5 کودک عمرشان به یکسال هم 
نرســید. ۱۳۶۷ خانواده فلســطینی همه افراد خود را از 
دســت دادند و خانواده محو شد. ۳۸ نفر بر اثر گرسنگی 

شهید شدند.
و اما ســلاح گرســنگی یکی از دردناک ترین سلاح هایی 
اســت که رژیم اشــغالگر در مقابل چشم جهانیان از آن 
علیه مردم غزه اســتفاده می کند. همچنین در حالی که 
نزدیک به چهارصد روز است هیچ گونه کمکی وارد شمال 
نوار غزه نشده، ساکنان جنوب غزه هم با چهره دیگری از 
قحطی مواجه هســتند؛ زیرا اجناس در بازارها تمام شده 
و هر آنچه هم که باقی مانده قیمت بســیار بالایی دارد. 
اما اما مطمئنیم که هیچ چیز نمی تواند مردم فلســطین 
را بــا این میزان از اراده و عزم شکســت دهد. دشــمن 
صهیونیستی به هیچ وجه حرف اول و آخر را نخواهد زد 
و هرگز پیروز نمی شود؛ حتی اگر همه این دنیای ظالم و 

خاموش پشت صهیونیست ها باشد.

اعلام  دارایی  و  اقتصادی  امور  وزیر 
کرد:

تصمیمات مهم دولت برای بهبود 
شرایط تولید و توسعه منابع 

مالی
عبدالناصر همتی، وزیر امور اقتصاد و دارایی در 
توییتر خود نوشت: امروز در ستاد هماهنگی 

اقتصادی دولت در خصوص تأمین مالی... 5
تی
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شهردار شیراز:

 پای عهدمان با 
شهروندان هستیم

 یدا... بوعلی، فرمانده ســپاه فجر فــارس از مدیریت 
شــهری شــیراز در راســتای برگزاری کنگــره ملی 
۱5۶۰۰شهید اســتان قدردانی کرد. بوعلی در صحن 
علنی شــورای اســلامی  شهر از حمایت شــوراییان و 
شهرداری شــیراز قدردانی کرد و افزود: برگزاری این 

کنگره عظیم الگویی فاخر برای بهره برداری در ســطح 
کشور است.  وی با بیان اینکه کنگره ملی پانزده هزار 
شهید فارس بعد از گذشت ده سال برگزار شد، عنوان 
کرد: این کنگره در راســتای پاسداشــت یاد شهدا و 

صفحه۳ترویج فرهنگ دفاع مقدس و ارزش های...

دستمزد ۱۴۰3 کارگران 
نه مطابق تورم بود 

نه سبد معیشت
صفحه 5

»گروسی«چهارشنبهبهتهرانمیآید
ایســنا- آژانس بین المللی انرژی اتمی در اطلاعیه ای 
اعلام کرد که رافائل گروسی، مدیرکل دیده بان هسته ای 
سازمان ملل روز چهارشــنبه به منظور دیدار با مقامات 
ارشــد جمهوری اسلامی ایران به تهران سفر خواهد کرد 
و درباره تمام جنبه های مربوط به بیانیه مشــترک توافق 
شــده با ایران در مارس ۲۰۲۳ بحث هــای فنی خواهد 
داشــت. در ادامه این اطلاعیه آمده اســت: دیدارهای او 
در تهــران، مبتنــی بر گفت وگوهای مدیرکل با »ســید 
عبــاس عراقچی«، وزیــر امور خارجه ایران در حاشــیه 
مجمــع عمومی ســازمان ملل در ماه ســپتامبر خواهد 
بود. رافائل گروســی نیز در این باره گفت: ضروری است 
که ما در اجرای بیانیه مشــترک توافق شــده با ایران در 
مارس ۲۰۲۳ پیشــرفت اساسی داشــته باشیم. گروسی 
 روز پنجشنبه ملاقات های رســمی با مقامات کشورمان 

خواهد داشت.

»نتانیاهو«مسئولیتانفجارپیجرهادر
لبنانرابرعهدهگرفت

ایسنا- نخســت وزیر رژیــم صهیونیســتی می گوید در 
روزهای اخیر ســه بار با رئیس جمهــور منتخب آمریکا 
درباره ایران صحبت کرده اســت. بنیامیــن نتانیاهو در 
جلسه کابینه، مســئولیت حملات با انفجار دستگاه های 
پیجر در لبنان را بر عهده گرفت. نتانیاهو در مورد انفجار 
دســتگاه پیجر در لبنان گفت: من به هشدارها مبنی بر 
اینکه واشــنگتن با این عملیات مخالفــت خواهد کرد، 
گوش ندادم. نخست وزیر رژیم صهیونیستی تصریح کرد: 
انفجار دستگاه های پیجر و ترور نصرا... با وجود مخالفت 

مسئولان ارشد در نهاد امنیتی اسرائیل انجام شد. 

قطعیهایبرنامهریزیشدهبرقدر
بخشخانگیآغازشد

تسنیم-  مصطفــی رجبی مشهدی،  مدیرعامل شرکت 
توانیر اظهار داشت: مبنای تولید برق کشور نیروگاه های 
حرارتی اســت که عمدتاً گاز مصرف می کنند، ۸۰ درصد 
ســوخت نیروگاه ها در طول سال با گاز طبیعی و بقیه با 
سوخت مایع تأمین می شود. وی افزود: تنها نیروگاه های 
بخاری قدیمی امکان اســتفاده از سوخت مازوت را دارند 
که در شــرایط محدودیت گازرســانی بــه نیروگاه ها، از 
سوخت مایع اســتفاده می شود. مدیرعامل شرکت توانیر 
خاطرنشــان کرد: امســال به دلیل محدودیت در تأمین 
ســوخت نیروگاه ها و تصمیم به توقف مازوت ســوزی در 
۳ نیروگاه، محدودیت ها تشــدید شــد و دولت تصمیم 
بــه اعمال محدودیت در تأمین بــرق خانگی گرفت. وی 
ادامه داد: رویکرد دولت بر این اســاس اســت که بخش 
مولد کشــور یعنی صنعت در اولویت محدودیت نباشد و 
قطعی های برنامه ریزی شده برق از در بخش خانگی آغاز 
شده اســت. رجبی مشهدی با بیان اینکه »بعد از ساعت 
۱۷ در هیچ نقطه کشــور خاموشــی اعمال نمی شود«، 
گفت: قطعی های برنامه ریزی شده برق به مدت ۲ ساعت 
در روز برای هر مشــترک و بین ساعات ۹ تا ۱۷ است و 
هر مشترک می تواند با مراجعه به سایت های توزیع برق و 
اپلیکیشن »برق من« از زمان خاموشی خود مطلغ شود.

ایسنا- رئیس کل دیوان محاســبات کشور به بیان اهمیت گزارش 
تفریغ بودجه ســالانه در بررســی لایحه و اصلاح نظام بودجه ریزی 

پرداخت.
سیداحمدرضا دستغیب در حاشیه جلسه پایانی هیئت عمومی تفریغ 
بودجه ســال ۱۴۰۲ کل کشــور، با بیان اینکه پــس از برگزاری ۴۴ 
جلسه رســمی هیئت عمومی، تهیه گزارش تفریغ بودجه ۱۴۰۲ به 
پایان رسید، گفت: به طور همزمان ادارات کل دیوان محاسبات در ۳۱ 
اســتان از طریق ویدئو کنفرانس در جلسات حضور داشتند و ایرادات 
وارده را برطرف می کردند و با اتمام فرایند رسیدگی در هیات عمومی، 
 این گزارش در هفته های آتی در دســتور کار مجلس شورای اسلامی

 قرار خواهد گرفت.
وی خاطرنشــان کرد که یکی از موضوعات مهــم در تفریغ بودجه، 
کمک به تدوین قانون بودجه ســال های بعد و اصلاح ســاختار نظام 
بودجه ریزی کشــور است. از ســوی دیگر رویکرد دیوان محاسبات 
کشور یک رویکرد پیشگیرانه اســت، بنابراین گزارش تفریغ بودجه، 
فارغ از اینکه در مســیر رسیدگی دادســرا و هیات های مستشاری و 
محکمه تجدید نظر قرار خواهد گرفت، مقدمه ای برای پیشــگیری از 
تخلفات و اصلاح رویه ها نیز خواهد بود و در همین راستا مجموعه ای 
از نظرات و پیشنهادات اصلاحی را مطابق با اصل 55 قانون اساسی به 

مجلس شورای اسلامی ارائه خواهیم کرد.
دســتغیب افزود: در لایحه پیشــنهادی بودجه ســال ۱۴۰۴ شاهد 
اعمال شــفافیت بیشتری نسبت به گذشــته هستیم، اما بدین معنی 

نیســت که اصلاح ســاختار نظــام بودجه ریزی و شــفافیت به طور 
کامل انجام شــده اســت. هر چند در برنامه هفتم توســعه گام هایی 
برداشــتیم اما باید گام های بزرگ تری برداریم و توجه به گزارشــات 
دیــوان محاســبات می تواند اصلاحات بیشــتری را در پی داشــته 
باشــد. چنانچه مواردی در برنامه هفتم توسعه دیده نشده است، در 
قانــون الحاقیه و یا قوانین دائمی حتماً مــد نظر قرار بگیرد تا قانون 
 بودجه منحصــراً بودجه ای باشــد و احکام دائمــی و غیر بودجه ای 

در آن درج نشود.
وی اظهار داشت: به طور مشــخص نگرانی ما در مورد لایحه بودجه 
۱۴۰۴ در ســه مورد اســت؛ اول اینکه دولت باید تمام تدابیر خود را 
به کار بگیرد تا در ســال آینده شــاهد کســری بودجه نباشیم. دوماً 

نحوه تأمین کالاهای اساسی به گونه ای باشد که برای تأمین کالاهای 
اساسی مردم با مشکل روبرو نشویم و پیشگیری از افزایش قیمت در 
بودجه سال آینده نیز لحاظ شود و نکته سوم اینکه باید کسری انرژی 

و ناترازی های آن برطرف شود.
دســتغیب افزود: گزارش تطبیقی دیوان محاســبات کشــور و اعلام 
مغایرت ها در خصوص کلیه احکام لایجه بودجه ســال ۱۴۰۴ به ویژه 
احکامی که در برنامه هفتم توســعه آمده اما در لایحه بودجه ۱۴۰۴ 
برای تحقق آن پیش بینی های لازم نشــده اســت، به رئیس مجلس 
شــورای اسلامی ارســال شده اســت تا نمایندگان در بررسی لایحه 

بودجه از آن بهره ببرند.
رئیس کل دیوان محاســبات کشور با بیان اینکه صندوق توسعه ملی 
یک ثروت ملی و یک ثروت بین نسلی است و باید مطابق اجازه مقام 
معظم رهبری از صندوق برداشت صورت بگیرد، گفت: بازگشت منابع 
صندوق جزو اولویت های دیوان محاســبات کشــور است و به همین 
دلیل بررســی کامل این برداشت ها و بازگشــت منابع در دستور کار 

دیوان محاسبات کشور قرار گرفته است.
وی تحقــق منابــع دولت را بســیار مهم دانســت و افــزود: میزان 
تحقــق منابع دولت، تــوان پیش بینــی در قانون بودجه را نشــان 
می دهد و امســال دولت متعهد شــده اســت که منابــع دقیق تری 
را در بودجــه پیش بینی کند، دیوان محاســبات نیــز گزارش کامل 
 عملکــرد دولت در ســال های  گذشــته را تهیــه و در اختیار دولت

قرار خواهد داد.

رئیس کل دیوان محاسبات کشور: 

مردم باید در جریان هزینه کرد بیت المال قرار بگیرند
سومینجلسهدادگاهرسیدگیبهپرونده

ترور»شهیدسلیمانی«برگزارشد

صداوسیما- سومین جلســه دادگاه رسیدگی به پرونده 
ترور ســپهبد شــهید حاج قاســم ســلیمانی و همراهان 
ایشان در شــعبه اول دادگاه کیفری یک به ریاست قاضی 
غلامرضا جواهری، مستشــاران مرتضی تــورک و ابراهیم 
ترابی گل سفید، اسماعیل خلیفه نماینده دادستان، حسن 
عبدلیان پــور رئیس مرکز وکلا، کارشناســان و مشــاوران 
قوه قضاییه، وکلای تســخیری متهمان و اولیای دم شهدا 
در ســالن اجتماعــات مجتمع قضایی امــام خمینی )ره( 

دادگستری استان تهران برگزار شد.
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فارس- مدیر نظارت بر ناشران سازمان بورس گفت: برای 
واریز کردن بخش ســوم سود سال ۱۴۰۱ سهام عدالت به 
مبلغ حدود ۲5 همت منتظر مصوبه شــورای عالی بورس 
هستیم. ولی اله جعفری در مورد سرنوشت بخش سوم سود 
ســهام عدالت مربوط به عملکرد سال ۱۴۰۱ شرکت های 
ســرمایه پذیر گفت: سود سهام عدالت سال ۱۴۰۱ که قرار 
بود، دو مرتبه در آذر و اســفندماه سال ۱۴۰۲ واریز شود،  
اما برخی شــرکت ها مانند مپنا سود خود را به موقع واریز 
نکردند. وی در مورد ســخنان یکی از مدیران مپنا که قول 
داد به زودی سود مپنا را واریز می کند،  گفت: هنوز سودی 

از سوی مپنا واریز نشده است.

صداوســیما- کاظم غریب آبادی، معاون امــور حقوقی و 
بین المللی وزارت امور خارجــه امروز در ریاض با بیان اینکه 
زمان اخراج رژیم صهیونیســتی از ســازمان ملل فرا رسیده، 
خواهــان اعمال تحریم هــای کامل تســلیحاتی، اقتصادی و 

تجاری توسط دولت های عضو علیه این رژیم شد.
معاون امور حقوقی و بین المللی وزارت امور خارجه در نشست 
مشــترک وزیران امور خارجه ســازمان همکاری اسلامی و 
اتحادیه عرب در ریاض با دســتورکار رسیدگی به تجاوزارت 
جاری رژیم صهیونیستی در فلسطین و لبنان برگزار گردید، 

شرکت و سخنرانی کرد.
معاون حقوقی و بین المللی وزارت امور خارجه در این نشست 
که قبل از برگزاری نشســت فوق العاده سران اسلامی عربی 
تشکیل شد، ضمن تشکر از عربستان سعودی برای برگزاری 

نشست اضطراری ســران در شــرایط وخیم کنونی منطقه، 
تحولات جاری در نوار غزه و لبنان را شــرمی برای بشــریت 
و بی عدالتــی مضاعف به ملتی عنوان کــرد که برای بیش از 
هفت دهه تحت اشغال و تجاوز، از حقوق اساسی خود محروم 

شده است.
غریب آبادی با اشــاره به حمایت کامل ایالات متحده آمریکا 
و کشــورهای غربی در تداوم جنایات رژیم صهیونســتی در 
منطقــه از جملــه جنایات جنگــی، جنایت علیه بشــریت، 
پاکســازی قومی، تبعیض نژادی و نسل کشی این رژیم علیه 
مردم بی دفاع فلســطین، تأکید کرد که رژیم صهیونیســتی 
به عنــوان فرزند نامشــروع غرب از هر گونه پاســخگویی و 
مســئولیت در امان مانده اســت و در چنین شرایطی، ملت 
فلســطین از حق مشــروع دفاع و مقاومت در برابر اشغال و 
تجاوز برخوردار اســت و برای اعمال حق ذاتی خود، نیاز به 

کسب اجازه از هیچ طرفی ندارد.
معاون حقوقــی و بین المللی وزارت امور خارجه کشــورمان 
ضمن تشــکر از تلاش های جمعی و فردی کشورهای عضو، 
اقدامات صــورت گرفته را ناکافی دانســت و تأکید کرد که 
جمهوری اسلامی ایران انتظار دارد اقدامات عملی و موثرتری 

برای توقف جنایات این رژیم صورت گیرد.
نماینده جمهوری اســلامی ایران در نشست مشترک وزیران 
امــور خارجه ســازمان همکاری اســلامی و اتحادیه عرب با 
یادآوری مصوبات اولین نشست مشترک سران اسلامی عربی، 

خواســتار توجه نشســت فعلی به مواردی همچون برقراری 
فوری آتش بس در فلسطین و لبنان، بازگشایی گذرگاه های 
بشردوســتانه، آزادی تمامی زندانیان فلســطینی، بازگشت 
کرامــت مندانه آوارگان به موطن خود و ارســال کمک های 

بین المللی برای آغاز بازسازی در غزه شد.
غریب آبادی با توجه به اقدامات خصمانه رژیم صهیونیســتی 
علیه مشــروعیت ســازمان ملل از جمله پاره کردن منشــور 
سازمان ملل متحد، عنصر نامطلوب خواندن دبیرکل سازمان 
ملل متحد، ممنوعیت فعالیت های آنروا در اراضی اشــغالی، 
کشتار صدها نفر از کارکنان سازمان ملل متحد و بی اعتنایی 
کامل به قرارهای موقت دیوان بین المللی دادگســتری، نقض 
مفاد منشور سازمان ملل به ویژه ماده ۲ آن، تصریح کرد که 
اکنون زمان اخراج رژیم صهیونیســتی از سازمان ملل متحد 
فرا رسیده است. غریب آبادی در این نشست همچنین خواهان 
اعمال تحریم های کامل تسلیحاتی، اقتصادی و تجاری توسط 
دولت های عضو بر این رژیم و تمامی مؤسسات حامی اشغال 

رژیم صهیونیستی در فلسطین گردید.
نماینده کشورمان با تأکید بر ضرورت احیای کمیته آپارتاید 
سازمان ملل برای رســیدگی به جنایات رژیم صهیونیستی، 
خواهان محکومیت قوی تجاوزات رژیم صهیونســتی به سایر 
کشــورهای منطقه از جمله لبنان، ســوریه و یمن به عنوان 
سیاســت عامدانه این رژیم در گســترش جنگ تمام عیار به 

کل منطقه شد.

معاون امور حقوقی و بین المللی وزارت امور خارجه:

زماناخراجاسرائیلازسازمانمللفرارسیدهاست

صفحه3

در شورای شهر تصویب شد؛ 

میراث ماندگار برای باغ ها
 ایجاد دبیرخانه دائمی و برگزاري رویدادها در باغات قصردشت
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ایســنا- محمدباقر قالیباف، رئیس مجلس شورای اسلامی 
گفت: آنچه رفتار دشــمن در قبال ما را تعیین می کند قدرت 
ملی و رفتار مقتدرانه و هوشمندی ما بر پایه رویکرد عقلانیت 

انقلابی  است.
وی گفــت: درباره انتخابات اخیر در ایالات متحده آمریکا باید 
تصریح کرد که بی تردید در شیوه دشمنی افرادی که به عنوان 
رئیس جمهور آمریکا انتخاب می شود، تفاوت معناداری وجود 

دارد.
قالیباف اظهار کرد: بیش از این بارها تصریح شــده اســت که 
عنصر اصلی قدرت ملی جمهوری اسلامی ایران مردم هستند 
 که می توانند مبتنی بر باور به سنت های الهی، از ظرفیت های 
داخلی اســتفاده کنند و در همه زمینه های نظامی، اقتصادی، 
سیاســی و اجتماعی پایه های محکم بــرای اقتدار ملی ایجاد 
کنند.رئیــس مجلس بیان کرد: اســتقلال عمــل و پرهیز از 

هرگونه وابستگی به کشــورهای خارجی، اصل بنیادین نظام 
جمهوری اسلامی ایران است و موفقیت ها و پیشرفت ها در هر 

زمینه ای صرفا در این چهارچوب به دست آمده است.
قالیباف تأکید کرد: رفتن و آمدن رؤســای جمهور کشورهای 
دیگر تا زمانی که ما به توان داخلی و فکر و اراده ایرانی متکی 
باشــیم، هیچ تأثیری در توانایی کشورمان برای تأمین منافع 

خود آنگونه که صلاح بدانیم، نخواهد داشت.
وی اظهــار کرد: قدرت های نوظهور و ســلطه ناپذیر همچون 
ایــران که بر قدرت درون زای خــود تکیه دارند در نظم آینده 
جهــان نقش موثرتــری ایفا خواهند کرد و در همین راســتا 
همکاری های راهبردی جدیدی بــرای تأمین منافع دوجانبه 
تدارک خواهد شــد و نظم پیشــین جهانی عمیق تحت تأثیر 

قرار خواهد گرفت.        
                    توان داخلی ایران برآمده از قدرت ملت و اراده سلطه ناپذیری 

ما است 
رئیس مجلس اظهــار کرد: توان داخلی ایــران که برآمده از 
قدرت ملت و اراده سلطه ناپذیری ماست، قدرت های جهانی را 
مجاب می کند تا مصالح ملت ایران را در تصمیمات خود لحاظ 
کننــد. در این زمینه در کنار تقویــت بنیه دفاعی، مهم ترین 

اقدام ما مســئولان حل مسائل بر زمین مانده مردم مخصوصاً 
حل مشکلات اقتصادی کشور اســت که بهترین بازدارندگی 
را در برابــر هر تهدید و فشــاری دارد و ضامــن موفقیت در 
آوردگاه بین المللی  اســت. رئیس مجلس شــورای اسلامی در 
پایــان گفت: از تمامی مجاهدان جان برکف نیروهای مســلح 
به ویژه ســپاه پاسداران انقلاب اســلامی صمیمانه قدردانی و 
تشــکر می کنم که در روزهای گذشــته با انجام عملیات های 
ضدتروریستی گسترده در شرق کشور ضرباتی دقیق و موثری 

بر گروهک های تروریستی وارد کردند.
  گزارش تفریغ بودجه ۱۴۰۲ روز سه شنبه بررسی می شود

رئیس مجلس در پاسخ به تذکر یکی از نمایندگان درباره لزوم 
تقدیم گزارش عملکرد بودجه ســال ۱۴۰۲ تا ۱۵ آبان ماه از 
ســوی دولت گفت: گزارش به مجلس ارائه شده و در اختیار 

نمایندگان قرار می گیرد.
حســینعلی حاجی دلیگانی، نماینده شاهین شهر در مجلس 
مجلس شــورای اســلامی با اســتناد به ماده ۱8۲ آئین نامه 
داخلی گفت: دولت مکلف اســت گزارش عملکرد بودجه سال 
گذشــته و صورت های مالی حسابرسی شده، بودجه تفصیلی 
ســال جاری و عملکرد بودجه مصوب 6 ماه اول ســال جاری 

تمامی شرکت های دولتی، بانک ها و موسسات انتفاعی وابسته 
به دولت و شــرکت ها و موسساتی که مستلزم ذکر یا تصحیح 
نام است از قبیل شرکت های تابع وزارت نفت، سازمان توسعه 
و نوســازی معادن و صنایع معدنی، سازمان گسترش نوسازی 
صنایع ایران، بیمه مرکزی ایران، شــرکت سهامی بیمه ایران، 
بانک مرکزی جمهوری اســلامی ایران، بانک ملی، ســازمان 
بنادر و دریانوردی و همچنین بودجه پیشــنهادی سال آینده 
آنها و شاخص های کلان کل بودجه را تا ۱۵ آبان ماه هر سال 
به همراه گزارش ارزیابی بر مبنای شاخص های مالی و عملکرد 

به تفکیک به مجلس شورای اسلامی تسلیم کند.
نماینده مردم شاهین شهر در مجلس ادامه داد: همچنین باید 
مشــخص شود که چه زمانی این گزارش در صحن مجلس به 

استحضار نمایندگان می رسد.
 محمدباقــر قالیباف در پاســخ به این نماینــده گفت: دولت 
گــزارش مربوطــه را به مجلس تســلیم کــرده و در اختیار 
نمایندگان قرار می گیرد. رئیس مجلس شورای اسلامی ادامه 
داد: روال اداری آن در حال انجام  و بعد از این به کمیسیون ها 
می آید و در کمیســیون تلفیق هم بررســی می شــود  و فردا 
گزارش تفریغ ۱۴۰۲ و گزارش عملکرد بودجه ۱۴۰3 تا الان 

را خواهیم داشت.

رئیسمجلسشورایاسلامی:

عنصر اصلی قدرت ملی جمهوری اسلامی، مردم هستند 
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درجلسهتحلیلطرحهایتوسعهدریامحوراعلامشد؛

۴ دستور مهم رئیس جمهور برای شتاب بخشی به توسعه مکران
ایرنــا-رئیس جمهــور با تأکید بــر ضرورت 
اصلاحات اساســی در طرح های ارائه شده برای 
توســعه مکران، ۴ راهکار و دستور مهم و فوری 
برای آماده ســازی زمینه های لازم توســعه این 

منطقه مطرح کرد.
دومین جلسه بررسی و تحلیل طرح های توسعه 
دریامحور با تأکید بر منطقه ســاحلی مکران با 
حضور رئیس جمهور برگزار و طرح ارائه شده از 
ســوی وزارت راه و شهرســازی در این زمینه و 
همچنین برخی موانــع و چالش های پیش روی 
 توســعه ایــن منطقه مــورد بحث و بررســی 

قرار گرفت.
وی در این جلســه رســیدن بــه نقطه مطلوب 
نیازمنــد  را  مکــران  توســعه  طرح هــای  در 
مسئله شناســی و ارائه راهکارهای چگونگی حل 

این مســایل با هدف ایجاد منطقــه ای برازنده 
مردم و کشــور عنوان کرد و افزود: از این منظر 
معتقدم طرح های کلی ارائه شــده برای توسعه 
مکران نیازمند تغییر اساســی بوده و با توجه به 
اینکه این منطقه قرار است به عنوان الگوی نوین 
توسعه و قطب اقتصادی و سیاسی کشور معرفی 
شود، هر طرحی باید متناسب با این چشم انداز 

ترسیم شود.
رئیس جمهور با تأکید بر ضرورت لحاظ تناسب 
ظرفیت ها و موقعیت این منطقه با دیگر مناطق 
توسعه یافته در زنجیره ارزش جهانی، در تدوین 
طرح های توسعه ای برای آن اظهار کرد: ما مصمم 
به توسعه مطلوب این منطقه هستیم، چراکه از 
سیاســت های اولویت دار مصوب رهبری معظم 
انقلاب و نیاز اساسی کشور است و برای تسریع 

در روند توســعه آن حتی ممکن اســت برخی 
 جلســات دولت را در این منطقــه برگزار کنیم.
اقتصادهای بومی  ادامه  »تقویت  پزشــکیان در 
منطقه«، »تأمین زیرســاخت های لازم در حوزه 
انرژی بــا تکیه بــر انرژی هــای تجدیدپذیر«، 
»تســریع در تکمیــل کریدورهــای مواصلاتی 
منطقه بــا همــکاری شــرکای بین المللی« و 
»جذب و متمرکز نمودن سرمایه گذاری داخلی 
و خارجی در مکــران« را به عنوان چهار راهکار 
و پیشــنهاد مهم و فوری برای شتاب بخشی به 
آماده سازی زمینه های لازم برای توسعه مکران 
مطرح کرد و گفت : ضروری اســت که طراحان 
و برنامه ریزان توســعه مکــران حتماً از ظرفیت 
مشــاوران زبــده بین المللی در طراحی نقشــه 

توسعه مکران استفاده نمایند.

نایبرئیسمجلس:
۱۲ هزار میلیارد برای پرستاران در نظر گرفته ایم

ایســنا- محمد معتمدی زاده، نماینده مردم سیرجان و بردسیر در 
مجلس شورای اسلامی گفت: از رئیس جمهور محترم که از پزشکان 
نامدار کشور اســت، درخواست داریم تا به معیشت و مشکلات کادر 

درمان رسیدگی کنند.
دبیر کمیســیون اصل نود مجلس شــورای اســلامی گفت: درد دل 
پرســتاران عزیز زیاد اســت. از رئیس جمهور که از پزشــکان نامدار 
کشور اســت، درخواست داریم تا به معیشت و مشکلات کادر درمان 

رسیدگی کنند. نباید تنها با اهدای دسته گل از آنان تقدیر کرد.
وی ادامه داد: رهبر انقلاب فرمودند پرچم نفوذ نباید در کشــور بلند 
شود. دولت محترم سوابق و موضع گیری های افراد را در نظر بگیرند. 

اخبار خوبی از انتصابات وزیر کار به گوش نمی رسد.
در ادامــه حمیدرضا حاجی بابایی، نایب رئیــس مجلس در تذکری 
گفــت:  ۱۲ هــزار میلیارد بــرای پرســتاران و ۱۴۴۰ میلیارد برای 
خدمت گــزاران مدارس در نظــر گرفتیم که انتظار داریم ســازمان 
 برنامــه این موضــوع را اجرایــی و بودجه آنان را برای ســال آینده 

افرایش دهد.

سخنگویدولتتشریحکرد:
آخرین مصوبات جلسه شورای اقتصاد

ایسنا- فاطمــه مهاجرانی، سخنگوی دولت پس از شرکت در جلسه 
شــورای اقتصاد درباره مصوبات این شــورا گفت: موضوع محدودیت 
دسترســی به منابع مالی با نرخ مناســب اعم از تسهیلات و تأمین 
مالی وپولی از بازار سرمایه در ستاد اقتصادی دولت مورد بررسی قرار 
گرفت و با توجه به اینکه حمایت از تولید ضرورت دارد مقررشد برای 
طرح های تولیدی و پیشــران کشــوردر حد۲۵۰ تا3۰۰ هزارمیلیارد 

تومان فراتر از روند جاری تأمین مالی صورت پذیرد.
وی ادامه داد: همچنین جهت حمایت از بازار سرمایه مقررشد انتشار 
اوراق با نظم بهتری انجام شود و حتماً کمیته هماهنگی انتشار اوراق 
با حضور سازمان بورس تشکیل شده و نظام نرخ های تأمین مالی بازار 

پول و سرمایه اصلاح شود.
به گفته سخنگوی دولت همچنین مجموعه ای از سیاست ها برای رفع 

تنگنای اعتباری مورد تأیید قرار گرفت.

وزیرامورخارجه:
ایران به حق مردم آمریکا برای انتخاب 

رئیس جمهور مورد نظر آنها احترام می گذارد
ایرنا- عباس عراقچی، وزیر امور خارجه در شــبکه اجتماعی ایکس 
نوشــت: آیا ترور اســماعیل هنیــه بلافاصله بعد از مراســم تحلیف 
رئیس جمهور ما را به یاد می آورید؟ همه می دانند چه کســی و چرا 

آن را انجام داد.
وی افــزود: اکنون، با انتخاباتی دیگر، یک ســناریوی جدید با هدفی 
مشــابه ساخته شده اســت: البته از آنجا که قاتلی در واقعیت وجود 
ندارد، فیلمنامه نویســان یک کمدی پیش پا افتاده ساخته اند. کدام 
عقل ســلیمی می تواند باور کند که یک قاتل فرضی در ایران نشسته 

و با FBI آنلاین صحبت می کند؟
عراقچــی ادامه داد: »اینجا حقایقی وجــود دارد که باید مورد توجه 

واقع شود:
مــردم آمریکا تصمیم خــود را گرفته اند و ایران بــه حق آنها برای 
انتخاب رئیس جمهور مورد نظرشان احترام می گذارد. مسیر پیش رو 

نیز یک »انتخاب« است و این انتخاب، با »احترام« شروع می شود.
ایران دنبال سلاح های هسته ای نیست، تمام! 

این سیاســت مبتنی بر آموزه های اســلامی و محاسبات امنیتی ما 
اســت. اعتمادســازی به صورت متقابل مورد نیاز است. این خیابان 

یک طرفه نیست.«

پرونده چای دبش 
در دادگاه ویژه رسیدگی می شود

ایسنا- علــی القاصی، رئیس کل دادگستری اســتان تهران با بیان 
اینکه پرونده چای دبش در دادگاه ویژه رسیدگی به جرایم اخلالگران 
در نظام اقتصادی رسیدگی می شود، گفت: حکم این پرونده به دلیل 

اینکه در دادگاه ویژه رسیدگی می شود، قطعی و لازم الاجراست.
القاصی در رابطه با آخرین وضعیت رســیدگی به پرونده چای دبش 
گفت: دســتگاه قضائی در بحث مقابله جدی با فســاد و مفســدین 
اقتصادی در دوره تحول و تعالی در چارچوب موازین قانونی و فضایی 
کاملًا آرام و با رعایت جوانب قانونی و به دور از جنجال های رسانه ای 
و بــا رعایت حفظ آبرو و حیثیت افــراد، بدون اغماض به پرونده های 

رسیدگی می کند.
وی افــزود: احکام صادره در ایــن حوزه حاکی از عزم جدی و قطعی 
قوه قضائیه و مســئولان قضائی و قضــات در برخورد با جرایم کلان 

اقتصادی و مرتکبان این جرایم است. 
رئیس کل دادگســتری استان تهران بیان کرد: در پرونده چای دبش 
با تلاش شبانه روزی همکاران و همکاری دستگاه های مرتبط سازمان 
اطلاعاتی و ســازمان بازرسی کل کشــور، تحقیقات بخش عمده این 
پرونده انجام شــد و کیفرخواست پرونده 63 نفر از متهمان به شعبه 
اول دادگاه ویژه رســیدگی به جرایم اخلالگــران در نظام اقتصادی 
ارجاع شــد و وقت رســیدگی به این پرونــده در تاریخ 3 آذر تعیین 

شده است.
القاصی گفت: مقرر شــده جلسات دادگاه رســیدگی به این پرونده 
مســتمر و بدون وقفه برگزار شود و پیش بینی می شود از ابتدای ماه 
آینده که جلســات دادگاه این پرونده آغاز و تا پایان ماه با تشــکیل 
جلســات مســتمر بتوان حکم مقتضی برای 63 متهــم این پرونده 
صادر شــود.وی افزود: حکم این پرونده به دلیل اینکه در دادگاه ویژه 

رسیدگی می شود، قطعی و لازم الاجراست.

رئیسدیوانعالیکشور:
از گردش باطل پرونده در دستگاه قضائی 

جلوگیری شود
ایسنا- محمد جعفر منتظری، رئیس دیوان عالی کشور گفت: دقت 
در رسیدگی ها و تسریع در آن اولویت کاری ما در دوره تحول دیوان 
عالی کشــور اســت و علی رغم حجم پرونده ها، قضات دیوان نهایت 

تلاش و سعی خود را در اجرای عدالت به کار گرفته اند.
منتظــری اظهار کرد: امروز در دســتگاه قضائی بایــد مراقبت ما از 
خودمان بســیار بیشــتر باشــد که لغزش نکنیم و خدای ناکرده در 
قیامت شــرمنده امام و شهدا و مردم نباشیم، زیرا ما در مقابل مردم 
مسئول هســتیم و باید عدالت را بدون مســامحه اجرا کنیم و فقط 

رضایت خداوند متعال را مد نظر داشته باشیم.
رئیس دیوان عالی کشور با اشاره به اعزام هیئت های بازرسی معاونت 
نظارت دیوان عالی کشــور به حوزه های قضائــی اظهار کرد: در این 
هیئت ها از قضات شــعب مختلف دیوان عالی کشور استفاده شود تا 
در حین نظارت ها از تجارب قضات و پیشکسوت دیوان عالی کشور به 
بهترین وجه بهره مند شوند و حین نظارت میدانی اشکالات و ایرادات 

موجود مطرح و رفع شود.
منتظری در ادامه افزود: دقت در رسیدگی ها و تسریع در آن اولویت 
کاری ما در دوره تحول دیوان عالی کشــور اســت و علی رغم حجم 
پرونده ها، قضات دیوان نهایت تلاش و سعی خود را در اجرای عدالت 
به کار گرفته اند و با دقت در رسیدگی به پرونده های ماده ۴۷۷ قانون 
آئین دادرســی کیفری به گونه ای عمل شــود که از اطاله دادرسی و 

گردش باطل پرونده در دستگاه قضائی جلوگیری شود.

فارس- محمدصالح جوکار، رئیس کمیسیون امور داخلی کشور 
و شــوراهای مجلس شــورای اســلامی درباره طرح ساماندهی 
وبازگردانــدن اتبــاع غیرقانونی گفت: هیچ کشــوری با مهاجران 
غیرمجاز مماشــات نمی کنــد. جوکار درباره طرح ســاماندهی و 
بازگرداندن اتباع غیرقانونی در کشــور گفت: در همه کشــورهای 
مهاجرپذیر دنیا، قوانین سختی برای اتباع وجود دارد، به نحوی که 
اتباع غیرمجاز اصلًا در آن کشــورها حضور ندارد. مثلًا در امارات 
متحــده عربی هر روز اقامت اضافه پس از انقضای ویزا، مشــمول 
جریمه اســت. در این کشــور اتباع باید مجوز کار داشته باشند 
که این مجوز دارای مدت اعتبار مشــخص اســت. وی افزود: در 
کشورهای اروپایی نیز قوانین ســختی برای مهاجرت وضع شده 
اســت. اتباع در بدو ورود داخل اردوگاه وارد می شوند و پس از 6 
ماه یا یک ســال تکلیف آنها را روشن می کنند. رئیس کمیسیون 

امور داخلی کشــور و شــوراهای مجلس شــورای اسلامی عنوان 
کرد: ابتدا به اتباع اســکان می دهند. پس از بررســی هویتشــان 
تازه می توانند درخواســت تابعیت کنند یا اخراج می شوند، اما در 
کشــور ما این روند وجود ندارد. چراکه مرزها باز است و به راحتی 
وارد کشور می شوند. اتباع بدون طی مراحل قانونی وارد بازار کار 
می شوند. جوکار با بیان این که اتباع مجاز مشکلی برای حضور در 
ایران ندارند، گفت: بخشی از اتباع در واحدهای صنعتی، تولیدی، 
کشاورزی و دامداری مشغول به کار و بخش دیگر در حال تحصیل 
هستند. این افراد که مجوزهای لازم را کسب کرده اند منعی برای 
حضور ندارند، اما اتباع غیرمجاز که شاید تعدادشان بیشتر از اتباع 
قانونی باشد باید کشور را هر چه سریع تر ترک کنند.وی ادامه داد: 
اتباع غیرمجاز موجب ناهنجاری هــای اجتماعی و فرهنگی برای 
کشور می شوند. در برخی موارد آنها می توانند مشکلاتی به وجود 
آورند که نیاز به پیگیری های حقوقی و قضائی شود. مشکلاتی که 

شاید قابل جبران هم نباشد.
رئیس کمیسیون امور داخلی کشــور و شوراهای مجلس شورای 
اســلامی تأکید کرد: بایســتی که به هر صورت وزارت کشــور و 
نیروی انتظامی بادقت، جدیت و شجاعت به وظیفه خود در قبال 
اتبــاع غیرمجاز عمل کنند و آنها را هرچه ســریع تر اخراج کنند. 
جوکار در خاتمه گفت: اگر اتباعی هم قرار باشــد در کشور حاضر 
شود باید با هماهنگی سازمان های ذی ربط خصوصاً سازمان ملی 
مهاجرت باشــد در غیر این صورت مانند هیچ کشور دیگری هیچ 

تبعه ای به صورت غیرمجاز حق حضور در کشور را ندارد.

ایســنا- نوذر نعمتی، جانشــین فرمانده نیروی زمینــی ارتش با بیان 
 اینکــه از ابتــدای اجــرای طرح انســداد مرز هــا تاکنــون ۲۵ کیلومتر 
دیوار در مرز های شرقی نصب شده است، گفت: انسداد مرز های کشورمان 
اقدام کارشناســی شده ای است که برابر همه قرارداد های بین المللی مجاز 

و قانونی است.
نعمتی درباره شــرایط نیروی زمینی، مرز ها و بحث انسداد مرزی، اظهار 
داشــت: به برکت وجود نیرو های مســلح در مرزها، امنیت کم نظیری را 
داریم که این نتیجه تلاش همه نیرو های مســلح و پشتیبانی و فرماندهی 

رهبر فرزانه انقلاب است.
وی با اشاره به وسعت انسداد مرز ها افزود: نیروی زمینی ارتش جمهوری 
اسلامی ایران با انســداد حدود ۱6۰۰ کیلومتر از مرز های شرقی، غربی، 
جنوب غرب و شمال غرب کشور در کنار همرزمان مرزبانی، توانسته است 

امنیت پایداری را ایجاد کند.
جانشــین فرمانده نیروی زمینی ارتش در ادامه افزود: نیرو های مســلح 
با تمهیداتی که توســط سلســله مراتــب فرماندهی و پشــتیبانی که از 
 ســایر ارکان نظام اتخاذ شده، انســداد مرز ها را در دستور کار خود قرار 

داده است.
نعمتی با اشاره به انسداد مرز های مشترک با کشور افغانستان عنوان کرد: 
نیروی زمینی ارتش جمهوری اســلامی ایران انسداد مرز های شرقی و به 
 ویژه مرز افغانستان را شروع کرده است و از شمال با ایجاد حدود ۲۰ کارگاه

  مختلف به صورت شبانه روزی مشغول به کار هستند و زیرسازی و آماده سازی 
لازم انجام شــده و مشغول نصب دیوار هســتیم؛ بنابراین انسداد مرز به 
صورت منظم و با ایجاد قســمت های مختلف هم به صورت فیزیکی و هم 

به صورت پایش های الکترونیکی در حال انجام است.
وی بــا بیان اینکه از ابتدای اجرای این طــرح تاکنون ۲۵ کیلومتر دیوار 
در مرز های شــرقی نصب شــده اســت، گفت: با توجه به زیرساخت های 
 آمــاده، نصــب دیــوار مــرزی بصــورت منظم و با ســرعت بیشــتری 

در حال انجام است.
وی درباره زمان تکمیل طرح انســداد مرز های شرقی اظهار داشت: برای 
انســداد مرز ابتدا نیاز داریم که به صورت دقیق و نقطه ای مرز را با کشور 
مقابل مجددا مورد بررســی قرار داده و مشــکلات احتمالی در مرز ها را 

برطــرف کنیم؛ در هر دو طرف جاده مرزی باید زیرســاخت لازم احداث 
شــود و بعد از آن دیوار نصب شــود لذا هــر کارگاه، برنامه زمان بندی 

مخصوص خود را دارد.
جانشــین نیروی زمینــی ارتش با بیــان اینکه براســاس برنامه تعیین 
شــده کارگاه های ما در همه مرز های خراســان رضوی مشــغول به کار 
 هســتند، گفت: امیدواریم قبل از برنامه زمانی تعیین شــده این مهم به 

سرانجام برسد.
وی درباره واکنش کشور های دوســت و همسایه نسبت به ایجاد دیوار و 
انســداد مرزی و اهمیت این کار افزود: در داخل مرز های کشور برابر همه 
قرارداد های بین المللی مجاز هســتیم که این کار را انجام دهیم و مصمم 
هســتیم که این کار انجام شود؛ این کار هم برای کشور همسایه سودمند 

است و هم برای امنیت کشور از اهمیت بالایی برخوردار است.
وی در بخش دیگر ســخنان خود گفت: در مرز های غربی ما کشور ترکیه 
چند ســال است که این کار را انجام داده اســت و ما هم هیچ مخالفتی 
با آنها نکردیم چرا که یک اقدام منطقی در داخل مرز های کشــور اســت 
بنابراین ما هم داخل مرز های خودمان برنامه ریزی کرده ایم و کارگاه های 

مختلف در حال کار هستند.
جانشــین نیروی زمینی ارتش در پایان خاطرنشــان کرد: زمانی که این 
کار به اتمام برسد هم مردم و هم مسئولین بیشتر نتیجه این اقدام را که 
کمک به امنیت و جلوگیری از قاچاق کالا و کمک به اقتصاد کشور و مرز 

نشینان است، درک و لمس می کنند.

تسنیم- ابراهیم عزیزی، رئیس کمیسیون امنیت ملی و 
سیاســت خارجی مجلس با اشاره به نتایج انتخابات اخیر 
آمریکا و روی کار آمدن کاندیدای جمهوری خواه و تأثیر 
آن بر رویکردهای سیاست خارجی ایران گفت: جمهوری 
اسلامی اصول و راهبردهای مشــخص و ثابتی در حوزه 
مســائل ملی، منطقــه ای و بین المللــی دارد و بر همین 
اســاس مسیر خود در حوزه های مختلف را پیش می برد؛ 
بنابراین نگاه جمهوری اســلامی هیچگاه بر این نبوده که 
چه جریان و حزبی بر ســر قدرت می آید و چه کسی در 

آمریکا رئیس جمهور می شود. 
وی در خصوص میزان اهمیت انتخاب ترامپ در معادلات 
سیاســت خارجی ایران خاطرنشــان کــرد: این انتخاب 
هرچند به عنــوان یک موضوع تأثیرگــذار در معادلات 
بین المللــی دارای اهمیــت اســت اما اینکه ما مســائل 
راهبردی خود و موضوعات و ارزش های انقلاب اســلامی 
را به انتخاب رئیس جمهور آمریکا گره بزنیم تحلیلی غلط 

و اشتباه است.
رئیس کمیســیون امنیت ملی با تأکید بر اینکه دو حزب 
دموکــرات و جمهوری خواه در آمریــکا را لبه های  یک 
قیچی می دانیم، عنوان کرد: طی ۴۵ ســال اخیر تفاوت 
خاصی در نوع برخورد هر دو حزب و رویکردهای آنها در 

قبال  جمهوری اسلامی وجود نداشته است. 

ما به همان اندازه که از جمهوری خواهان آسیب دیده ایم 
از دموکرات هــا هم ضربــه خورده ایم، هر دو حزب اصلی 
آمریــکا ما را مورد اقدامات خصمانه قرار داده اند بنابراین 
هیچ کــدام از آنها بــرای ما دارای ارجحیــت و اولویت 

نیستند.
عزیزی گفت: آنچه مهم اســت این اســت که ما مستقل 
از آنچه در فضای سیاســت داخلــی آمریکا رخ می دهد 
سیاســت های خود را پیش می بریــم. هر کدام از احزاب 
حاکم در آمریکا اگر به دنبال حل مشــکلات باشــند و 
بخواهند با حفظ احترام و منزلت ملت ایران با ما ارتباط 
داشته باشــند بدانند که جمهوری اســلامی همواره به 

دنبال صلح و آرامش منطقه ای و بین المللی است.

رئیسکمیسیونامنیتملیوسیاستخارجیمجلس:

جمهوری خواهان و دموکرات ها 
دو لبه  یک قیچی هستند

رئیسکمیسیونامورداخلیکشوروشوراهایمجلسشورایاسلامی:

هیچ کشوری با مهاجران غیرمجاز مماشات نمی کند

جانشینفرماندهنیرویزمینیارتش:

انسداد مرز های کشور برابر قرارداد های بین المللی است
معاونرئیسجمهور:

سفرهای استانی در دولت پیگیری می شود
مهر- عبدالکریم حســین زاده، معاون رئیس جمهور در امور توسعه روستایی و مناطق محروم در رابطه با 
سفرهای اســتانی رئیس جمهور، گفت: ارتباط با مردم قطع  و حذف شدنی نیست؛ حتماً سفرهای استانی 
وجود خواهد داشــت. حسین زاده اظهار کرد: من شاهد بودم که در دولت برنامه ریزی های سفرها را انجام 
می دهند.وی با بیان اینکه ســفرهای اســتانی در دولت چهاردهم ادامه خواهد داشــت، افزود: ارتباط از 
نزدیک با مردم برقرار خواهد بود اما فکر می کنم تأکید دولت بر این اســت که از ریل برنامه ریزی خارج 
نشــود. یعنی علی رغم شــکل گیری سفرها همچنان مبنای دولت برنامه توســعه ۵ ساله هفتم و بودجه 

سالیانه و سند آمایش که تهیه خواهد شد است و سفرهای استانی این ها را مختل نخواهد کرد.
معــاون رئیس جمهور در امور توســعه روســتایی و مناطق محروم کشــور تصریح کرد: بــه اعتقاد من 
رئیس جمهوری که شــبیه ترین مسئول اجرایی به جامعه خود است حتماً ارتباط و صمیمیتش را با مردم 
تقویت خواهد کرد. حســین زاده در پاسخ به این پرسش که چقدر از ارتباط خود به عنوان نماینده سابق 
مجلس در توســعه روستاها بهره مند خواهید شــد، گفت: ما نیاز به ائتلاف بین همه ارکان جامعه داریم 
و این محدود به این نیســت که صرفاً ارکان حکمرانی با هم ائتلاف داشــته، بلکه یعنی میان حکمرانی و 
ملت برای رفع فقرزدایی و محرومیت زدایی ائتلاف ایجاد شود و این یک اصل اساسی برای ما خواهد بود.

مرکزارتباطات ستادکلنیروهایمسلح:

ارتش پاکستان مواضع یک گروهک تروریستی 
تکفیری را بمباران کرد

ارتش کشور پاکستان در تداوم مبارزه و مقابله با گروهک های تروریستی که مرزهای دوکشور را جولانگاه 
اقدامــات جنایتکارانه خود کرده بودنــد در عملیاتی موفق، مواضع یک گروهک تروریســتی تکفیری را 
بمباران کرد.مرکز ارتباطات ســتاد کل نیروهای مســلح اعلام کرد: گروهک های تروریســتی وابسته به 
اســتکبار که در نقش پیاده نظام آمریکا و رژیم صهیونیستی، مرزهای مشترک ایران و پاکستان را صحنه 
عملیات خرابکارانه خود قرار داده و با ایجاد شــرارت و ناامنی، دو ســوی مرزهای ایران و پاکســتان را 
جولانگاه اقدامات تروریســتی خود کرده بودند، با عملیات نظامی ارتش کشــور دوست و برادر، پاکستان 
مواجه شدند. بر این اساس ارتش پاکستان در تداوم مقابله با گروهک های تروریستی و جریان های بر هم 
زننده امنیت، »رأســاً« عملیات مقابله با یک گروهک تروریستی تکفیری را در خاک پاکستان فرماندهی 

و هدایت کردند که در جریان این عملیات شماری از عناصر و عوامل این گروهک، به هلاکت رسیدند. 
مرکز ارتباطات ستاد کل نیروهای مسلح جمهوری اسلامی ایران، ضمن قدردانی از اقدام مسئولانه ارتش 
پاکستان در مقابله با تروریست ها، امیدوار است با پیگیری و اجرای توافق نامه های امنیتی فیمابین، شاهد 
اضمحلال و نابودی گروهک های تروریستی و برقراری امنیت و آرامش کامل در مرزهای دو کشور باشد. 



دویست و هفتادوچهارمین جلسه شورای اسلامی  شهر صدرا 
برگزار شد

شــورای اسلامی  شــهر صدرا در دو دستور نخســت با لوایح دوگانه 
شهرداری این شهر در موضوع خرید اتوبوس موافقت کرد. 

در دستور اول لایحه شــهرداری صدرا با موضوع خرید 20 دستگاه 
اتوبوس 12متری از شــهرداری شیراز بر اساس توافقنامه انجام شده 
و از محل 25درصد قرارداد شــهرداری شیراز با شرکت های تولیدی 
اتوبوس با تمامی شــرایط مندرج در قــرارداد خرید مربوطه مطرح و 
به شــهرداري صدرا اجازه داده شد، حســب ماده 19 آئین نامه مالی 
شهرداری ها نســبت به خرید بیست دســتگاه اتوبوس از شهرداری 
شــیراز به صورت ترک تشــریفات قانونی و با رعایت صرفه و صلاح 
شهرداری با تعهد تحویل 5 ماهه و مطابق با قرارداد شهرداری شیراز 

با شرکت های تولیدکننده اتوبوس اقدام نماید. 
 همچنین دیگر لایحه شهرداری صدرا با موضوع خرید 5 تا 10دستگاه 
 اتوبوس های 8/5 متری و تعداد 5 تا 10دســتگاه اتوبوس 12 متری
از شــهرداری شــیراز بر اســاس قراردادهــای خرید انجام شــده 
با شــرکت عقاب افشــان و ســایر قراردادهای مربوطه بــا موافقت 
 اکثریت اعضا به تصویب رســید و به شــهرداري صــدرا اجازه داده 
شــد به اســتناد ماده 19 آئین نامه مالی شــهرداری ها نســبت به 
خریــد پنج تا ده دســتگاه اتوبوس 8/5 متری و 5 تا 10 دســتگاه 
اتوبوس 12متری از شــهرداری شــیراز به صورت ترک تشــریفات 
قانونــی و با رعایــت صرفه و صلاح شــهرداری بــا در نظر گرفتن 
تحویــل اتوبوس هــای فــوق حداکثر طــی 2 ماه آینــده و مطابق 
 بــا قراردادهای شــهرداری شــیراز بــا شــرکت های تولیدکننده 

اتوبوس اقدام نماید.
ســومین لایحه شــهرداری صدرا به موضوع ترویــج فرهنگ ایمنی 
به وســیله شــارژ رایگان خامــوش کننده اســتفاده شــده جهت 
اطفــاء حریــق اختصاص داشــت که به شــهرداري صــدرا اجازه 
 داده شد، نســبت به شــارژ رایگان خاموش کننده اســتفاده شده 
جهــت اطفاء حریق در لحظات اولیه حــوادث و حریق در تصادفات 
در محــدوده خدماتی شــهرداری صدرا با ارائه مســتندات، تصاویر 

و تأییــد آتش نشــانی اقــدام نمایــد. در ادامه لایحه شــهرداری 
صــدرا با موضوع مســاعدت جهــت برگزاری همایــش ملی ترویج 
فرهنــگ ایثار و شــهادت مورد بررســی قرار گرفت و شــهرداری 
 اجازه یافت ســه تابلو تبلیغاتــی جهت نصب بنــر در اختیار بنیاد 

مذکور قرار دهد. 
در آخرین دســتورکار لایحه شــهرداری صدرا با موضوع درخواست 
برخــی مالکین ابرازی ناحیه2٦ هکتــاری مبنی بر الحاق زمین های 
مــازاد برشــارع مقابــل قطعــات مذکور مطــرح و به شــهرداري 
صــدرا با عنایت به نقشــه مصــوب و ممهمور به مهــر تبصره یک 
مــاده 11 قانون زمین شــهری توســط شــرکت عمــران صدرا و 
همچنین بررســی های به عمل آمده و اســتعلام از شــرکت عمران 
درخصوص آخرین وضعیــت واگذاری ها، اجــازه یافت در خصوص 
 هر قطعــه با درنظر گرفتــن جزئیات مشــروحه آن در متن لایحه 

اقدام نماید. 
این لوایح به اســتناد ماده 80 قانون تشــکیلات، وظایف و اختیارات 
شوراهای اسلامی  کشور و انتخاب شهرداران با در نظر گرفتن صرفه 
و صــلاح و رعایت مقررات آئین نامه مالی و معاملاتی شــهرداری، به 
تصویب رسیدند. همچنین اعضای شــورا با تغییر در ساعت و زمان 

برگزاری جلسات موافقت نکردند.
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شهردار منطقه ۹ شیراز مطرح کرد:
هم اندیشی برای تأمین سرانه خدمات

 مورد نیاز محلات

جلســه هماهنگی و بررسي مسائل مشترک شــهرداري و اداره کل راه و 
شهرســازي اســتان فارس باهدف ارائه خدمات مطلوب تر به شهروندان 
منطقه 9 با حضور شــهردار منطقه و مسئولان به میزبانی مدیرکل راه و 

شهرسازی استان برگزار شد. 
عبدالصالح رســتم زاده، شــهردار منطقه 9 شــیراز هدف از این نشست 
مشــترک را تعامل و همکاری به منظور رفع مشکلات درخصوص تأمین 
ســرانه خدمات مورد نیاز محلات دانســت و گفت: یکی از مأموریت های 
شهرداری خدمت رسانی به مردم است که در همین راستا اهمیت محلات 
به عنوان کوچکترین جزء نظام شــهری در هدایت توســعه پایدار شهری 
 موضوعی انکارناپذیر است،ولیکن تلاش در جهت ساماندهی و برنامه ریزی 
هر چه صحیح تر جهت بهبود ساخت وســاز در محلات و همچنین ساخت 
و ساز های مهندسی شده در شهرک ها از مهم ترین فعالیت های شهرداری 

است.
در این جلســه که با حضور رضایی، مدیرکل مسکن و شهرسازی تشکیل 
شــد، مسائل و مشکلات اراضی مسکن ملی کمیل آباد و شهرک زیتون و 
مســائل مربوط به صدور پروانه و تسریع در صدور مجوز در این شهرک ها 
مورد تبادل نظر اعضای جلســه قرار گرفت و تصمیم گیری های لازم اخذ 
شد تا براساس آن خدمات شهرسازی به شهروندان در بستر موارد قانونی 

و رضایتمندی آنها ارائه گردد. 
تأمین خدمات سرانه شهرک های میانرود، والفجر وسامان از جمله موارد 
ذکر شــده این جلســه هم اندیشی بود که مقرر شــد اقدامات خوبی در 
آینده در این شــهرک ها برای رفاه شهروندان اجرا شود. شایان ذکر است 
درخصوص تســریع کار شــهروندان در زمینه کاربری املاک در محلات 
منطقه 9 نیز مســائل مطرح گردید و مدیرکل مســکن و شهرسازی قول 

مساعدت و همکاری برای گره گشایی از مشکلات را اعلام کرد.

سرپرست اداره کل امور مالیاتی فارس اعلام کرد:
 بهره مندی از بخشودگی جرایم مالیاتی

 با اصلاح و تکمیل اظهارنامه

حمیدرضا منتظری، سرپرســت اداره کل امور مالیاتی فارس اعلام کرد: 
چنانچه مؤدیان مالیاتی اظهارنامه مالیات بر ارزش افزوده تابستان امسال 
را تا 29 آبان ماه اصلاح و تکمیل نمایند، از بخشــودگی جرایم مالیات بر 

ارزش افزوده برخوردار می شوند.
منتظــری افــزود: بــا عنایــت به مهلــت قانونــی واکنش خریــدار به 
صورتحساب های صادره در سامانه مؤدیان و با توجه به مقررات ماده )۳( 
قانون تســهیل تکالیف مؤدیان جهت اجرای قانون پایانه های فروشگاهی 
و ســامانه مؤدیان و ماده )۴( قانون مالیات بر ارزش افزوده مصوب ســال 
1۴00، مؤدیانــی که حداکثر تا 29 آبان ماه نســبت به اصلاح، تکمیل و 
اســترداد اظهارنامه مالیات بر ارزش افزوده تابســتان 1۴0۳ را از طریق 
ســامانه مؤدیان اقدام نماینــد، جریمه ماده )۳7( قانون مذکور نســبت 
 به تاخیر در پرداخت مالیات متعلق تا تاریخ یادشــده مورد بخشــودگی 

قرار می گیرد. 
سرپرســت اداره کل امــور مالیاتی فارس خاطرنشــان کــرد: همچنین 
مبنای پرداخت محاســبه برای پرداخت جرایم بند )ب( ماده )۳٦( قانون 
 دایمی مالیــات بر ارزش افــزوده نیز مالیات و عوارض پرداخت نشــده تا

29 آبان ماه 1۴0۳ خواهد بود.

رئیس اداره مطالعات بحران شهرداری شیراز: 
آموزش های محله محور موجب افزایش میزان 

آگاهی شهروندان می شود

امید جابری، رئیس اداره مطالعات بحران شــهرداری شــیراز در دیدار با 
شــهروندان از نقش آموزش شــهروندی به صورت محله محوری و تأثیر 
آن در تأمین ســلامت شهروندان خبر داد. جابری هم زمان با گرامیداشت 
هفته پدافند غیرعامل و برنامه ای که توســط سازمان فرهنگی، اجتماعی 
و ورزشــی شهرداری شــیراز مهیا شــده بود در مجتمع مسکونی دلگشا 
با شــهروندان دیدار و گفت وگو کرد. وی در این دیــدار از نحوه فعالیت 
پشــه آئدس، بیماری های مرتبط با آن و راه های پیشگیری به شهروندان 
مطالبی را ارائه کرد. رئیس اداره مطالعات بحران شــهرداری شیراز گفت: 
آموزش شــهروندان به صورت عملی و کاربردی در قالب پدافند زیســتی 
نقش بســزایی در افزایش میزان آگاهی افراد و کاهش مخاطرات زیستی 
خواهد داشت. جابری گفت: در هفته پدافند غیرعامل برنامه های آموزشی 
متنوعی جهت همکاران مجموعه شــهرداری، شهروندان و دانش آموزان و 
عموم مردم به منظور آشــنایی بیشتر با مقوله پدافند غیرعامل و نقش آن 
در زندگی افراد به صورت کارگاه آموزشــی، آموزش چهره به چهره، توزیع 
بروشور آموزشــی، کلیپ و تیزر و برگزاری رزمایش های گوناگون )زلزله، 
اطفای حریق، بهســازی محل کار وزندگی( با همکاری سازمان فرهنگی 
شهرداری، سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی، سازمان پسماند، سازمان 
ساماندهی مشــاغل و سایر همکاران حوزه شــهرداری اقدام و در آینده 
اســتمرار خواهد داشــت. لازم به ذکر است کارشناســان و مربیان اداره 
مطالعات بحران با حضور در مجتمع مســکونی دلگشــا در برنامه ای که 
به همت سازمان فرهنگی برگزار شد، حضور و آموزش های لازم در زمان 
وقوع زلزله و نحوه پناه گیری و تخلیه اضطراری را به ســاکنین آموزش و 

به اجرای مانور زلزله پرداختند.

محفل بزرگ انس با قرآن
 در زندان عادل آباد شیراز برگزار شد 

محفل بزرگ انس با قرآن زندان مرکزی شــیراز برگزار شد. میهمان ویژه 
 این مراسم با شکوه قاسم مقدمی،  قاری برتر و بین المللی ایران اسلامی  بود.
در ایــن محفل بزرگ و معنــوی جمع کثیری از زندانیــان قرآن پژوه و 
حافظ قرآن زندان مرکزی شــیراز حضور داشــتند. این مراسم با شکوه 
که با برنامه ریزی شــورای اقامه نماز،دارالقرآن ها و امور مذهبی اداره کل 
زندان هــای فارس و همکاری و مشــارکت اداره کل اوقاف و امور خیریه 
اســتان در محل سالن نمازخانه اندرزگاه ســبز بزگسالان زندان مرکزی 
شیراز و با حضور مســئولانی از اداره کل زندان های فارس، اوقاف استان 
فارس و مدیر و مســئولان زندان مرکزی شیراز همراه بود، قاری برجسته 
جهان اســلام آیاتی از کلام ا... مجید را تلاوت و حضار ضمن همخوانی، از 

تلاوت دلنشین و روحانی قاسم مقدمی  مستفیض شدند. 
محمد صادق طاهری پاکدل در ارتباط با این آئین گفت: با تأکید مدیرکل 
زندان های فارس و برای توسعه معنویت و دین محوری در فرایند اصلاح و 
تربیت مجرمان، برنامه های قرانی، نماز و امور عقیدتی در دستور کار قرار 
گرفته است، دعوت از اساتید و چهره های فاخر و بین المللی امور قرآنی و 
مذهبی برای حضور در زندان ها و استفاده زندانیان و دیگر گروه های هدف از 
این عزیزان نیز بر همین منوال انجام می پذیرد. مسئول امور دارالقرآن های 
زندان های فارس اظهار کرد: در این برنامه ها شاهد محفل بزرگ زندانیان 
حافظ ســور و اجــزاء قرآن کریم می باشــیم. این رویــداد فاخر مذهبی 
 انگیزه زندانیان حافظ قــرآن را در پرداخت به امور دینی و قرآن پژوهی 
افزون می ســازد. همچنین در این رویداد مذهبی، مدیر زندان عادل آباد 
شــیراز نیز از قاری برجسته قرآن، قاســم مقدمی  با اهداء لوح و صنایع 
دســتی زندانیان تجلیل به عمل آورد. استاد مقدمی  در خاتمه این برنامه 
مذهبــی، فعالیت های قرآن را در زندان ها به ویژه زندان مرکزی شــیراز، 
گســترده و زیر بنائی توصیف کرد و گفت: توجه مسئولان زندان به مبنا 
قــرار دادن قران در امــور تربیتی زندانیان به ویژه مهارت های اساســی 
زندگی بسیار حائز اهمیت و توجه است و فضای زندان را به محیط تربیت 

قرآن محور مبدل نموده است.
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 یــدا... بوعلی، فرمانده ســپاه فجــر فارس از 
مدیریت شــهری شیراز در راســتای برگزاری 
کنگره ملی 15٦00شهید استان قدردانی کرد.

بوعلی در صحن علنی شــورای اسلامی  شهر از 
حمایت شوراییان و شــهرداری شیراز قدردانی 
کرد و افزود: برگزاری این کنگره عظیم الگویی 

فاخر برای بهره برداری در سطح کشور است. 
وی با بیان اینکه کنگره ملی پانزده هزار شهید 
فارس بعد از گذشت ده سال برگزار شد، عنوان 
کرد: این کنگره در راستای پاسداشت یاد شهدا 
 و ترویــج فرهنــگ دفاع مقــدس و ارزش های 

اسلامی  برگزار شد. 
وی بــا بیان اینکه نماینده ولی فقیه در فارس و 
عموم دستگاه های اجرایی در راستای برگزاری 
این کنگره فاخر مســاعدت داشتند، بیان کرد: 
در ابعاد مختلف برگزاری کنگره ملی شهدا باید 
به جنبه های هنری آن توجه داشت تا این اقدام 
ماندگار شــود. بوعلی بــاور دارد: برگزاری این 
کنگره به همگان نشــان داد که مشارکت همه 

جانبه دســتگاه های مختلف استان در برگزاری 
یک رویداد فاخر تا چه اندازه مؤثر است. فرمانده 
ســپاه فجر تصریح کرد: برگــزاری این کنگره 
قابلیت برداشت فرهنگی برای تمام اقشار را در 
فارس فراهم کرد. بوعلی خاطرنشــان کرد: در 
بیانات مقام معظم رهبری بر حماسه دین و هنر 

برای بالندگی  ملت تأکید فراوانی شده و این امر 
بر مسئولیت  های ما می افزاید. او در پایان عنوان 
کرد: برگزاری این کنگره ملی سند و برگ زرین 
استان فارس در عرصه پاسداشت شهدا است و 
کارنامه شهرداری در این زمینه درخشان است. 
شهردار شیراز گفت: هنوز اول راه هستیم و باید 

ادامه دهنده راه شــهدا باشیم که آثار و برکات 
آن را در کنگره شــهدای فارس شــاهد بودیم. 
محمدحسن اسدی روز گذشته در صحن علنی 
شورای شــهر شــیراز برگزاری کنگره 15هزار 
شــهید فارس را پرشکوه دانســت و افزود: این 
کار بزرگی بود که بیش از یک ســال برای آن 
برنامه ریــزی و اقدام شــد و در نهایت با عزت 
و آبرومنــدی هرچه تمام با نیت شــهدا کنگره 
برگزار شــد. اســدی ضمن تقدیر از ریاست و 
اعضای شــورا در راســتای حمایــت از کنگره 
15هزار شهید فارس و مصوبه آن گفت: مدیران 
شهرداری و خانواده بزرگ شهرداری عاشقانه و 

با دلسوزی پای کار کنگره بودند. 
شهردار تصریح کرد: در شورا و شهرداری شیراز 
پای وعده هایمان با مردم ایســتاده ایم و جهاد 
عمرانــی را در محضر شــهدا و امروز روی میز 
مردم و شــهدا گذاشــته ایم. به گفته وی یکی 
از دلایلــی که توانســتیم در انجــام وظایف به 
گواه مردم و مســئولان به خوبــی عمل کنیم، 
صرفه جویی در زمان اســت و توانستیم توسعه 

شهری را فراتر از خودش پشت سربگذاریم. 

شهردار شیراز افزود: امروز شاهد پیروزی عمران 
و توسعه بر روزشمار هستیم و در اتوبان توسعه، 
زمان را شکست دادیم و امروز شورا و شهرداری 
حتــی از زمان خــودش هم زودتر توانســتند 

پروژه ها را به اتمام برسانند. 
اســدی گفت: این زمان پیش رو زمان طلایی 
افتتــاح پروژه ها اســت و همچنیــن در حوزه 
جهش های عمرانی و جهش آسفالت امروز یک 
مکتب و انقلاب عمرانی به گواه آمار و مستندات 

ایجاد کردیم و تیم شهرداری پای کار بود. 
وی خاطرنشان کرد: هر مسئول ارشدی که وارد 
استان شــد، ما پروژه برای بهره برداری داشتیم 
و در این ۳ سال بودجه شــهرداری 5برابر شد 
و هیچ نیرویی در شهرداری اضافه نشد که این 

مصداق اقتصاد مقاومتی است. 
وی تصریح کرد: هیچکدام از مشــکلات مانع ما 

نشده و علی رغم آنها پای کار بوده ایم.
 به عنوان پدر خانواده شهرداری، دست تمامی 
 همــکاران از پاکبانــان، نیروهــای خدماتــی، 
سبزبانان و اعضای شورا را به گرمی  می فشارم و 

از شهروندان سپاسگزارم.

حسین علی امیری، استاندار فارس به منظور بررسی وضعیت 
 آزادراه شیراز- اصفهان به صورت میدانی از این طرح ملی بازدید
کرد. امیری به صورت میدانی از برخی قطعات آزادراه شــیراز 
به ایزدخواســت بازدید کرد و ســپس با حضــور در کارگاه 
قطعه شــماره7 این آزادراه به بررسی آخرین وضعیت قطعه 

باقیمانده پرداخت.
اســتاندار فارس در پایــان این بازدید چند ســاعته یکی از 
مهمتریــن پیــش نیازهای توســعه را ارتباطات دانســت و 
گفت: ارتباطــات اعم از مخابــرات در جلوه هــای مختلف، 
هواپیما و فــرودگاه، قطار، راه های مواصلاتــی و راه آهن در 

توســعه بســیار مهم اســت بنابراین وقتی موضوع توســعه 
 را پیگیــری می کنیم باید بــه پیش نیازهــای آن هم توجه 

داشته باشیم.
وی بــا بیان اینکه آزادراه شــیراز به اصفهان در واقع کریدور 
اتصال بندرانزلی به بندر بوشهر است، افزود: عملیات اجرایی 
این آزادراه که از ســیزده سال قبل شروع شده هم اکنون به 

نقطه خیلی خوبی رسیده و کار در مراحل نهایی است.
 لازم اســت تجهیــز منابــع مالــی انجام شــود کــه برای 
آن نیــز راهــکار مناســب پیــدا شــده کــه امیدواریم با 
 تحقــق آن ایــن محور تــا پایان ســال بصــورت کامل به 

بهره برداری برسد.
نماینــده عالــی دولــت در فــارس با اشــاره بــه مزایای 
مختلــف ایــن آزادراه، اظهار داشــت: ایــن آزادراه علاوه بر 
اینکــه زمان بین شــیراز تــا اصفهان را 2 ســاعت کاهش 
می دهــد از مصــرف بنزیــن نیــز می کاهد و عــلاوه بر آن 
 کاهــش تلفات ناشــی از تصادفــات و ســوانح رانندگی را 

در پی دارد. 
وی با بیان اینکــه رویکرد دولت چهاردهم رفاه و آســایش 
مردم است، از زحمات مجری، پیمانکار و کارفرمای این طرح 
ملی قدردانی کرد و گفــت:  باید مجموعه های درگیر با این 

طرح ملی بصورت هماهنگ و یکپارچه برای اتمام این آزادراه 
برنامه ریزی کنند.

 لازم به ذکر است اســتاندار فارس راه های دسترسی به این 
 آزادراه از جمله  محورهای گویم، دوکوهک، تنگ خیاره و لپویی 

را بازدید کردند.

با حضور استاندار فارس انجام شد؛

اولین بازدید میدانی استاندار در آزادراه شیراز- اصفهان ثبت شد

گزارش خبری- لیلا غضنفری
صحن علنی شــورای شهر شیراز در روز گذشته 
با چند دســتور کار و چند حاشیه روز پ خبری 
را ســپری کرد، امــا در میان این اخبار شــاید 
مهمترین مصوبه شــورای شــهر شــیراز مربوط به لایحه دو فوریتی طرح تشکیل 
دبیرخانه دائمي و برگزاري رویدادها در باغات قصردشت شهرداری به تصویب رسید 
و براساس این مصوبه مقرر شد شهرداری شیراز لایحه مرتبط با این مصوبه را برای 

بررسی به شورا ارائه نماید. 
براســاس این مصوبه، شهرداری شــیراز مکلف است نسبت به تشــکیل دبیرخانه 
دائمی و برگزاری رویدادها و جشــنواره های فرهنگی و هنری نظیر عکاسی، نقاشی، 
فیلم کوتاه و... با هدف حفظ و گســترش باغات شیراز از محل ردیف بودجه مرتبط 
حوزه سازمان فرهنگی، اجتماعی شهرداری )ردیف شماره 2011۴2011۴01201( 
اقدام نماید. اســتقرار دبیرخانه دائمی در یکی از اماکن سازمان فرهنگی در محدوده 

باغات صورت پذیرد. 

باغ های شــیراز از جمله باغ های قصر دشت میراث ارزشمندی که با شهرت جهانی 
نقش تصفیه هوای شــیراز را عهده دار است. گرچه طی سال های گذشته مسئولان 
مختلــف از ضرورت حفظ باغات ســخن گفته اند و تغییر کاربری را امری ناپســند 
خوانده اند، اما اکنون تشــکیل یک دبیرخانه دائمی  در کنار پرداختن به موضوعات 
 فرهنگــی برای حفظ این میراث با حســاس شــدن تمام گروه هــا می تواند مؤثر 

واقع شود. 
آب و هوای معتدل شــیراز که البته سال های اخیر به سمت گرم شدن پیش رفته 
مرهون وجود باغات و فضای ســبزی است که از گذشته بر جای مانده، فضایی که 
از دهه 70 به بعد دســتخوش سوء استفاده سودجویان شده و آسیب های بسیاری را 

به همراه آورده است. 
اما همین باغ های سبز شیراز خود امتیازی برای پایتختی محیط زیست شهر شیراز 
در آسیا شده است. باغات شیراز سرمایه  ارزشمند و منبع مهم تولید اکسیژن برای 
معتدل نگه داشتن دمای هوا و کنترل گرماست. ثروتی که ارمغان نسل های پیشین 
برای ما بود و متاسفانه طی دهه های گذشته به بهانه های مختلف به آن دست درازی 

شده و از بین رفته است. 
به طبع جای تعجب اســت که از مساحت حدود ۳ هزار هکتاری باغات شیراز امروز 

کمتر از هزار هکتار باقی مانده باشــد. اکنون ایــن دبیر خانه می تواند با برنامه های 
مؤثر خود یک میراث ســبز برای باغ های شــیراز توسط شورای ششم و شهرداری 
باشــد همچنین آئین نامه پیوست نگاری اجتماعی و ورزشــی شهرداری شیراز به 
تصویب رســید تا شهرداری مکلف شــود گزراش اقدامات انجام شده را هر سه ماه 

یکبار به شورا ارائه نماید. 
همچنین طرح کمیته محرومیت زدایی شورا، درخصوص اعلام نماینده شورا جهت 

شرکت در هیئت امنا مدارس ماندگار، بررسی و به شرح زیر تصمیم گیری شد: 
مریم حســینی به عنوان نماینده شــورا جهت شــرکت در هیئــت امنای مدارس 

ماندگارانتخاب شد.
  تجلیل از داوران فوتسال در صحن علنی شورای اسلامی  شهر شیراز

شــورای اســلامی  در یکصد صد و هفتاد و چهارمین جلســه علنی خود، با اهدای 
لوح تقدیر و هدایایی از زحمات ارزشــمند داوران برجسته فوتسال کشور از جمله 
حســین امیری قدردانی کرد. این مراســم فرصتــی مغتنم بود تــا از تلاش های 
بی وقفــه و ایثارگرانــه  داورانی تجلیل شــود که با قضاوت های دقیــق و منصفانه، 
 به ارتقای ســطح کیفی و فنی مســابقات فوتســال و ایجاد فضایی سالم و رقابتی 

کمک شایانی کرده اند.

در شورای شهر تصویب شد؛ 

میراث ماندگار برای باغ ها
 ایجاد دبیرخانه دائمی و برگزاري رویدادها در باغات قصردشت

جاوید عباســی، مدیر حفظ نباتات ســازمان جهاد 
کشــاورزی اســتان فارس از آغاز رزمایش سراسری 
نظارت بــر عرضه کنندگان ســموم کشــاورزی در 
این اســتان خبر داد و گفت: ایــن رزمایش با هدف 
پیشــگیری از توزیع ســموم غیرمجاز و ساماندهی 
زنجیره توزیع و عرضه آفت کش ها در ســطح استان 

اجرا می شود. 
عباســی با بیان اینکه این رزمایش به مدت سه روز 
از نوزدهم لغایت بیســت و یکم آبان ماه در سراســر 
کشــور اجرا می شــود، افزود: با تشکیل ۳7 گروه در 
سطح شهرســتان های اســتان فارس، داروخانه ها و 
فروشگاه های گیاهپزشکی مورد نظارت بازرسین قرار 

می گیرند. 
به گفته این مقام مســئول؛ در ایــن پایش ها پروانه 
فعالیــت و حضــور مســئولان فنــی، وضعیت ثبت 
سموم در ســامانه مانیتورینگ و نحوه توزیع سموم 
براســاس نســخه الکترونیــک گیاهپزشــکی مورد 

بررســی قرار می گیرد. وی اظهار کــرد: نگهداری و 
توزیع ســموم های غیرمجاز از جمله تاریخ منقضی، 
قاچاق و تقلبی از مصادیق تخلف اســت و در صورت 
مشــاهده منجــر به ضبــط کالا و پلمب فروشــگاه 
 خواهد شــد و متخلفین به مراجــع قضایی معرفی 

می شوند. 
او تأکیــد کرد: برخی از ســموم از جملــه داکونیل، 
دیازینــون و فســفید آلومینویــم از چرخه مصرف 
کشــاورزی خارج شدند و اســتفاده از آنها در تولید 
محصولات کشــاورزی برخلاف مقررات اســت و با 
توزیع کنندگان و اســتفاده کنندگان از این ســموم 

برخورد قانونی خواهد شد. 
مدیر حفظ نباتات ســازمان جهاد کشاورزی استان 
فارس خاطر نشــان کرد: نهاده ها عــلاوه بر اینکه به 
افزایــش تولید محصول کمــک می کنند، اگر اصول 
صحیح مصرف شــان رعایت نشــود یــا اینکه خود 
نهاده ها به لحــاظ ماهیتی دارای معایبی باشــند یا 
فاقــد اســتانداردهای لازم باشــند، می توانند اثرات 
 نامطلوبــی را بــر روی محصول و نهایتاً بر ســلامت 

غذا بگذارند. 
رزمایش سراســری پایش داروخانه های گیاهپزشکی 
با مشارکت سازمان جهاد کشــاورزی استان فارس، 
سازمان نظام مهندسی کشــاورزی و منابع طبیعی، 
تعزیــرات حکومتی، اتحادیه تخصصی بذر، ســموم 
و گل و گیاهــان زینتی، اتــاق اصناف فارس و مرکز 
تحقیقــات کشــاورزی و منابع طبیعی این اســتان 

همزمان با سراسر کشور اجرا می شود.
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س 
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اجرای رزمایش پایش و نظارت بر داروخانه های 
گیاه پزشکی فارس

شهردار شیراز:

 پای عهدمان با شهروندان هستیم
فرمانده سپاه فجر با تقدیر از برگزاری کنگره ملی شهدای فارس عنوان کرد:

برگ زرین فارس در پاسداشت مقام شهدا
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ایالات متحده

اروپا

ترامپ در تمام ایالت های کلیدی پیروز شد
تسنیم-مرکز تحقیقاتی ادیســون اعلام کــرد که دونالد ترامپ 
آرای ایالت کلیدی آریزونا را نیز به دست آورد تا بدین ترتیب آرای 

تمام ایالت های کلیدی را به خود اختصاص دهد.
بر این اســاس، ترامپ که در نخســتین روز پس از انتخابات از مرز 270 رأی کالج 
الکترال عبور کرد و در انتخابات پیروز شده بود، حالا با شمارش آرای ایالت آریزونا 
که یکی از ایالت های کلیدی و چرخشــی بود، در نهایت موفق به کسب 312 رأی 
کالج الکترال شــد. در حالی که هریس تنها توانست 226 رأی مجمع گزینندگان 
را بدست آورد. براساس این گزارش، ترامپ که در ایالت های میشیگان، پنسیلوانیا، 
جورجیا، کارولینای شــمالی، ویسکانســین و نوادا پیروز شده بود، حالا آرای ایالت 
آریزونا را نیز به دست آورد تا در نهایت همه ایالت های کلیدی را از آن خود کند و 
قاطعانه پیروز شود. این در حالی است که در انتخابات 2020، جو بایدن در 6 ایالت 
از 7 ایالت کلیدی پیروز شــده بود و 306 رأی مجمع گزینندگان را نیز به دســت 

آورده بود. ترامپ در آن انتخابات، 232 رأی کسب کرده بود. 
ترامپ در انتخابات 2016 با 306 رأی مجمع گزینندگان در برابر هیلاری کلینتون 

پیروز شده بود.
همچنین آسوشــیتدپرس گزارش داد که در انتخابات ســال جاری، ترامپ 6/74 
میلیون رأی مردمی را در سراسر کشور به دست آورده که معادل 5/50 درصد است، 
در حالی که هریس 9/70 میلیون رأی یعنی 48 درصد آرا را به خود اختصاص داد.
پــس از تأیید آرای مجمع گزینندگان از ســوی کنگــره در روز 6 ژانویه 2025،  
ترامپ در روز 20 ژانویه به همراه معاونش جی دی ونس، به طور رســمی قدرت را 
در دســت می گیرد. انتخابات ریاســت جمهوری آمریکا روز 5 نوامبر برگزار شد و 
دونالــد ترامپ نامزد جمهوری خواهان با عبور از مرز 270 رأی مجمع گزینندگان، 
به عنوان رئیس جمهور منتخب این کشور برگزیده شد. جمهوری خواهان همچنین 
کنترل مجلس سنا را نیز در دست گرفتند و تنها چند کرسی تا کسب اکثریت در 
کنگــره فاصله دارند. در همین حال پــس از اعلام نتایج انتخابات و پیروزی دونالد 
ترامپ، ســخنگوی کاخ ســفید اعلام کرد جو بایدن، رئیس جمهور آمریکا و دونالد 
ترامپ، رئیس جمهور منتخب، روز چهارشــنبه)13 نوامبر( به دعوت بایدن در کاخ 

سفید با یکدیگر دیدار می کنند.    

 پوتین قانون پیمان شراکت راهبردی مسکو-پیونگ یانگ
 را امضاء کرد

مهر- ولادیمیر پوتین، رئیس جمهور روسیه قانون مرتبط با پیمان 
شراکت راهبردی جامع بین این کشور و کره شمالی را امضاء کرد.
ایــن پیمان 19 ژوئــن 2024 در پیونگ یانگ به امضاء رســید و 

پوتین 15 اکتبر آن را به منظور تصویب در اختیار دومای دولتی روسیه قرار داد.
در اساسنامه این پیمان مقرر شده است که براساس این سند، منافع بنیادی مردم 
دو کشــور روسیه و کره شمالی برآورده خواهد شــد و این پیمان به »دستیابی به 

صلح، امنیت و ثبات منطقه ای و جهانی کمک خواهد کرد.«
در این پیمان به طور مشــخص مقرر شده است که اگر یکی از طرفین هدف حمله 
مســلحانه قرار گیرد، طرف دیگر براســاس ماده 51 منشور ســازمان ملل متحد، 

موظف به ارائه کمک فوری نظامی و غیرنظامی به طرف درگیر در جنگ است.
طرفین همچنین درباره همکاری در حوزه های مواد غذایی و امنیت انرژی، اطلاعات 
و فناوری ارتباطات و همچنین بهداشــت به توافق رسیدند. همچنین همکاری در 
حوزه تجاری، اقتصادی، سرمایه گذاری و علوم و فناوری نیز بین دو کشور گسترش 

خواهد یافت. این پیمان به مدت نامحدود معتبر خواهد بود.

ترامپ؛ از هیلی و پمپئو در دولتم استفاده نخواهم کرد
تسنیم- دونالــد ترامپ، رئیس جمهور منتخب آمریکا در شبکه اجتماعی خود 
موســوم به »تروث« اعلام کرد که از مسئولان قبلی در دولت پیشین خود، در 

دولت جدید و آتی خود استفاده نخواهد کرد.
ترامپ نوشت: از نیکی هیلی و مایک پامپئو برای پیوستن به دولت جدید دعوت 
نخواهــم کرد. من در گذشــته از کار کردن با آن ها لذت بــردم و می خواهم از 

خدماتشان به کشورمان قدردانی کنم.
این دو فرد، به داشــتن گرایش شــدیداً ضدایرانی و حمایــت تمام قد از رژیم 
اسرائیل معروف و شناخته شده اند و از حامیان و طراحان فشار حداکثری  علیه 
ایران در طول چهار سال ریاست جمهوری ترامپ بو ده اند. هنوز مشخص نیست 
که ترامپ در صورت عدم اســتفاده از این افراد، از روش و رویکرد این افراد در 

قبال ایران استفاده خواهد کرد یا نه.
نیکی هیلی، سفیر سابق ایالات متحده در سازمان ملل و رقیب دونالد ترامپ در 
انتخابات مقدماتی جمهوری خواهان برای ریاست جمهوری اسفند ماه گذشته از 
ادامــه رقابت ها کناره گیری و در مجمع ملی جمهوری خواهان قاطعانه از دونالد 

ترامپ حمایت کرد.
مایک پمپئو، وزیر خارجه پیشــین آمریکا در زمان ریاست جمهوری ترامپ نیز 
جزو افرادی بود که برای توافق با ایران 12 شرط گذاشت و اعلام کرد که بدون 

تحقق این شروط امکان توافق با تهران وجود ندارد.
فشــار حداکثری آمریــکا در زمان ترامپ بنــا به گفته و اظهــارات مقامات و 
تحلیلگــران آمریکایی علی رغم پیامدهایی که بر ایران در حوزه اقتصاد داشــته 
 اســت، نتوانســت واشــنگتن را به اهداف مدنظــرش نزدیک کنــد و ازاین رو، 

شکست خورد.

 انگلیس؛ اکتبر بدترین ماه ارتش روسیه از 
نظر تلفات انسانی

فارس-ســر تونــی راداکین، وزیر دفــاع انگلیس می گوید که ارتش روســیه 
طــی ماه گذشــته میلادی متحمــل بیشــترین تلفات از زمان شــروع جنگ 
 اوکراین شــده اســت. ســر تونی راداکین مدعی شــده که نیروهای روســی 
در مــاه اکتبــر به طور میانگین روزانه 1500 نفر کشــته و مجروح داشــته اند 
 کــه شــمار تلفات ارتش روســیه را از فوریه 2022 تا امروز بــه 700 هزار نفر 

رسانده است.
براســاس گزارش بی بی سی، روســیه تا کنون شمار تلفات و مجروحان جنگی 
خــود را هیچگاه اعلام نکرده اما طبق تخمین مقامــات دفاعی غربی ماه اکتبر 

بدترین ماه برای ارتش روسیه از نظر تلفات بوده است.
وزیر دفاع انگلیس با اشــاره به تلفات بالای ارتش روسیه می گوید که مردم این 
کشــور هزینه بالایی برای تهاجم پوتین به اوکراین می پردازند. وی افزود، ارتش 
روســیه حدوداً 700 هزار کشته و زخمی داشته که بهای زیادی برای مردم این 
کشــور محسوب می شود. این وزیر انگلیســی در ادامه اضافه کرد، شکی نیست 
که روسیه از نظر تاکتیکی و سرزمینی دستاوردهایی داشته و فشار زیادی روی 
اوکراین آورده اســت. اما این به قیمت هزینه 40 درصد از بودجه عمومی برای 

جنگ است که دردسری عظیم برای این کشور است. 

سفر وزیر صهیونیست به واشنگتن و مسکو؛ آیا آتش بس با 
لبنان در پیش است؟

 

ایرنا- منابع صهیونیســتی از ســفر وزیر امور راهبردی ایــن رژیم به آمریکا و 
روســیه و گفت وگو با مقامات این کشــورها در مورد ایجاد راه حل سیاسی با 

لبنان خبر دادند.
روزنامه صهیونیســتی یدیعوت آحارنوت گزارش داد کــه ران درمر، وزیر امور 
راهبردی رژیم صهیونیستی به واشنگتن سفر کرده تا با مقامات ارشد این کشور 

درمورد رسیدن به راه حل سیاسی با لبنان رایزنی کند.
این روزنامه همچنین به نقل از مســئولان آمریکایی نوشــت که رسیدن به راه 
حل در جبهه شــمالی امکان پذیر بوده و پیشــرفت هایی در این زمینه حاصل 

شده است.
در این راستا، رادیو ارتش رژیم صهیونیستی نیز گزارش داد که ران درمر هفته 
گذشــته نیز با هدف تحقق راه حل سیاســی در مرزهای لبنان به طور سری به 

روسیه سفر کرده بود.
کانال 12 رژیم صهیونیســتی هم گزارش داد که رژیم اسرائیل آتش بس موقت 
در جبهه شمالی سرزمین های اشــغالی را بررسی می کند تا از صدور قطعنامه 
احتمالی از ســوی شــورای امنیت مبنی بر وضع محدودیت در آزادی عملیاتی 

رژیم صهیونیستی ممانعت کند.
این کانال گفت که پیشــرفت هایی در رســیدن به توافق با لبنان به دست آمده 
است. شیخ نعیم قاسم، دبیرکل حزب ا... لبنان در آخرین سخنرانی خود تأکید 
کرد: زمانی که دشــمن تصمیم به توقف تجاوزات بگیرد در آن صورت مذاکرات 
غیرمســتقیم از طریق دولت لبنان و نبیه بری که پرچمدار مقاومت سیاســی 
اســت، انجام می شــود و لذا اســاس هرگونه  مذاکره ای بر دو چیز است؛ توقف 

تجاوزات و اینکه سقف مذاکرات، حفظ حاکمیت کامل لبنان باشد.
 ارتش رژیم صهیونیستی صبح دوشــنبه دوم مهر، حملات گسترده به مناطق 
مختلــف جنوب لبنان را آغاز کرد که تا این لحظــه همچنان ادامه دارد. طبق 
گزارش وزارت بهداشــت لبنان، حملات تا این لحظه هزاران شــهید و زخمی 

برجای گذاشته است.
حزب ا... لبنان در مقابل هدف قرار گرفتن غیرنظامیان در این کشــور ســکوت 
نکرده و از همان دقایق اولیه، عملیات های متعدد را علیه مواضع و شــهرک های 

صهیونیست نشین در شمال فلسطین اشغالی در دستور کار قرار داد.
مقاومت اســلامی لبنان اعلام کرد که روز شنبه 27 عملیات جدید علیه نیروها، 
تجهیزات، مواضع، هواگردها، شــهرک های صهیونیست نشین و پایگاه های رژیم 

صهیونیستی در فلسطین اشغالی و جنوب لبنان انجام داده است.

هاآرتص:

در شمال غزه، پاکسازی نژادی به دستور نتانیاهو در جریان است
جنایــات  تــداوم  بــا  ایســنا- 
صهیونیســت ها، یــک رســانه عبری 
گزارش داد آنچه در شــمال نوار غزه 
رخ می دهد پاکسازی نژادی به دستور 

نخست وزیر رژیم صهیونیستی است.
روزنامه هاآرتص نوشت، فرمانده لشکر 
162 ارتش رژیم صهیونیســتی اذعان 
کــرده کــه در حال اجــرای عملیات 
پاکسازی فلســطینی ها از شمال نوار 
غــزه و ممانعــت از بازگشــت آنها با 
دســتور هرتزی هالوی، رئیس ســتاد 
ارتــش و فرمانــده منطقــه جنوبی و 
مقامات سیاســی با رهبــری بنیامین 

نتانیاهو، نخست وزیر این رژیم است.
جدعــون لوی،نویســنده و خبرنــگار 
روزنامــه هاآرتــص گفــت: یکــی از 
هزینه های جنگ غــزه که باید به آن 
توجه شــود، این اســت که جهان به 
دلیل غزه از ما نفرت خواهد داشــت. 
وقتــی حــدود 20 هزار کــودک را 
 می کشند و پاکســازی نژادی را اجرا 

کــرده و نوار غزه را ویــران می کنند، 
چنین اتفاقی می افتد. جهان کسانی را 
که مرتکب چنین جنایت هایی شوند، 

دوست ندارد.
از پنجــم اکتبر ارتش رژیم اشــغالگر 
نظامــی  عملیــات  صهیونیســتی 
گســترده ای را در شــمال نــوار غزه 
به ویــژه اردوگاه جبالیا و بیت لاهیا با 
هدف تخلیه ایــن منطقه و کوچاندن 

ســاکنان آن آغاز کرده اســت. وزارت 
بهداشت فلسطین اعلام کرده است که 
این عملیات تاکنون به شــهادت بیش 
از 1800 فلســطینی و کــوچ اجباری 

هزاران تن منجر شده است.
به  ارائه کمک  اشغالگران صهیونیست 
ده ها هــزار تن را کــه در این منطقه 
قطع  دارنــد،  قــرار  محاصره  تحــت 
کرده انــد و این مســئله باعث شــده 

کارشناســان بین المللــی نســبت به 
وقوع قحطی زودهنگام در این منطقه 

هشدار بدهند.
ارتش رژیم صهیونیســتی همزمان با 
ارتــکاب جنایت هولنــاک در مناطق 
مختلف نوار غزه به تشــدید عملیات 
نظامی خود در شمال این باریکه ادامه 
می دهد. 37 روز اســت کــه با اجرای 
طرحی که به »طرح ژنرال ها« معروف 
شــده، مناطق مختلف شمال نوار غزه 

در محاصره هستند.
رژیم صهیونیســتی با حمایت آمریکا 
همچــون  اروپایــی  کشــورهای  و 
انگلیس، بــا نادیده گرفتن 2 قطعنامه 
شــورای امنیت بــرای متوقف کردن 
فــوری حملاتــش به نوار غــزه و نیز 
دســتورالعمل های دیــوان بین المللی 
دادگستری درباره لزوم اتخاذ تدابیری 
برای جلوگیری از نسل کشــی و تلاش 
برای بهبود شــرایط انسانی در غزه، به 

حملات خود ادامه می دهد.

آسیای غربی

یدیعوتآحارنوت:
آمریکا یکهزار نفربر زرهی به اسرائیل می دهد

ایرنا-در راســتای تــداوم حمایت همه جانبــه آمریکا از جنگ 
افــروزی رژیم صهیونیســتی در منطقه، روزنامه صهیونیســتی 
»یدیعوت آحارنوت« از زمینه ســازی برای بستن قراردادی جهت 

تحویل یک هزار دستگاه نفربر زرهی آمریکایی به تل آویو خبر داد.
 روزنامه صهیونیســتی یدیعوت آحارنوت به نقــل از منابع امنیتی خود اعلام کرد 
که واشنگتن تحویل یک محموله متشکل از 134 بولدوزر نظامی از نوع »D9« به 

ارتش رژیم صهیونیستی را به حالت تعلیق درآورده است.
ایــن منابع گفتنــد که رژیم اســرائیل پول خرید ایــن بولدوزرها را به شــرکت 
»کاترپیــلار« پرداخت کرده و این رژیم منتظر موافقت وزارت خارجه آمریکا برای 
صادرات آن اســت. این منابع مدعی شدند که علت خودداری آمریکا از تحویل این 
بولدوزرها به رژیم اســرائیل، اعتراضات گســترده به اســتفاده این رژیم از آنها در 
تخریب منازل فلســطینی ها در نوار غزه است. به نوشته یدیعوت آحارنوت، آمریکا 
در مقابل محدودیت جزئی و بی ســر و صدای ارسال سلاح به رژیم صهیونیستی، 
 با ابزارهــای دیگری به این رژیم کمک خواهد کرد. برپایــه این گزارش، از جمله 
کمک های آمریکا به رژیم اســرائیل فراهم کردن قرارداد بزرگی برای خرید تقریباً 

یکهزار دستگاه نفربر زرهی جدید است. 
لوید آســتین، وزیــر دفاع آمریکا روز جمعه با یســرائیل کاتس، کــه به تازگی از 
ســوی بنیامین نتانیاهو، نخســت وزیر به ســمت وزیر جنگ رژیم صهیونیســتی 
منصوب شــد، برای اولین بــار تلفنی صحبت و بر حمایت واشــنگتن از این رژیم 
 تأکید کرد.پت رایدر، ســخنگوی پنتاگون در بیانیه ای گفت: آســتین بار دیگر بر 
تعهد قاطعانه آمریکا به امنیت اسرائیل و حمایت از حق آن برای دفاع از خود تأکید 
کرد. اخیراً روزنامه واشنگتن پست در گزارشی نوشت: آمریکا از زمان شروع حملات 
اســرائیل به غزه، میلیاردها دلار کمک امنیتی و تســلیحاتی به اسرائیل ارائه کرده 
اســت. علاوه بر این، دولت جو بایدن ارتش آمریکا را نیز برای حمایت مستقیم از 

این متحد خاورمیانه ای مستقر کرده است.
در تازه ترین اقدام حمایتی واشــنگتن از رژیم اســرائیل، پنتاگون چندی پیش از 
ارسال سامانه موشکی تاد )سامانه موشکی ضدبالستیک( همراه با 100 نفر پرسنل 

به سرزمین های اشغالی خبر داده بود.

اخبار کوتاه جهان

تســنیم- محمد وســام المرتضی، وزیــر فرهنگ 
دولت موقت لبنان طی ســخنانی در واکنش به خبر 
رسانه های عبری مبنی بر تصمیم رژیم صهیونیستی 
برای آتش بس یک طرفه در شــمال فلسطین اشغالی، 
اعلام کرد کــه لبنان توافق آتش بــس یک جانبه با 
اســرائیل را نمی پذیرد و موضع رســمی کشــور ما 
ضرورت برقراری آتش بس همزمان با اجرای قطعنامه 

1701 است.
المرتضی اظهار داشــت که اطلاعاتی وجود دارد که 
نشــان می دهد، فرستاده آمریکا قصد دارد تلاش های 
خود را در چهارچوب برقراری آتش بس از ســر بگیرد 
تــا دولت جو بایدن قبل از ترک کاخ ســفید، بتواند 

اثری از خود در پرونده آتش بس بر جای بگذارد.
وی افزود: اما نماینده آمریکا تاکنون هیچ پیام دقیقی 
در مورد تاریخ ســفر خود به بیروت و یا پیشنهاداتی 
که قصــد دارد مطرح کند، ارائه نکرده اســت. لبنان 
منتظر مانده و امیدوار است که دولت بایدن در نهایت 

به دنبال تلاش جدی برای آتش بس باشد.
این وزیر لبنانی گفت: اکنون توپ در زمین اســرائیل 
و حامیان آن اســت و مقاومت نشــان داده که عزم 
و اســتواری آن بســیار فراتــر از چیزی اســت که 
صهیونیســت ها بتوانند تصور کننــد و بنابراین هیچ 
فرصتی برای تحقق هیــچ یک از اهداف علنی و غیر 

علنی رژیم اشغالگر در این جنگ وجود ندارد.
محمد وســام المرتضی تأکید کرد: هماهنگی کامل 
میــان نبیه بــری، رئیس پارلمــان و نجیب میقاتی، 
نخســت وزیر دولت موقت لبنان در مدیریت پرونده 
آتش بس وجود دارد و میان موضع سیاســی رسمی 

لبنــان و موضــع مقاومت هیچ اختلافی نیســت. ما 
همچنین نسبت به تلاش های رژیم صهیونیستی برای 
ســوء اســتفاده از هرگونه اختلاف در مواضع داخلی 
لبنان برای ایجاد فتنه هشدار می دهیم. همه نیروهای 
سیاســی لبنان بر لزوم عدم ایجاد شکافی در داخل 
کشور که دشمن اســرائیلی بتواند از طریق آن فتنه 

افروزی کند، اتفاق نظر دارند.
وی ادامه داد که تشکیلات نظامی لبنان برای تدوین 
ثبــات داخلــی و جلوگیری از هرگونــه فتنه داخلی 
در کشــور با همــه قوا تلاش می کند. اســرائیل یک 
موجودیت ویرانگر و اشــغالگر اســت که نمی تواند با 
هیچ طرفی همزیســتی داشته باشــد. همچنین باید 
به تفکر سیاسی خطرناک صهیونیست ها اشاره کنیم 
که معتقدند قبل از نابــودی لبنان، هیچ ثباتی برای 

اسرائیل وجود نخواهد داشت.
وزیر فرهنــگ لبنان درباره تجــاوزات عامدانه رژیم 
صهیونیســتی به مراکز فرهنگی و آثار باســتانی این 
کشــور اظهار داشت: لبنان دارای 6 اثر باستانی است 
که در فهرســت میــراث جهانی ثبت شــده و تحت 
قوانین بین المللی محافظت می گردد. وزارت فرهنگ 
لبنان از ماه ها پیش برای حفاظت از میراث فرهنگی 
و باستانی در برابر تجاوزات اسرائیل، هشدار فرهنگی 

دیپلماتیک صادر کرد.
محمد وســام المرتضی گفت: چند روز قبل اسرائیل 
یک خانه باســتانی را در مجــاورت قلعه بعلبک که 
ساخت آن به سال 1922 باز می گردد، هدف قرار داد.
رســانه های رژیم اســرائیل از جمله شــبکه 12 این 
رژیم گزارش دادند که تل آویو در حال بررسی امکان 

آتش بس در شــمال فلسطین اشــغالی )با حزب ا...( 
است تا مجبور نشود به قطعنامه شورای امنیت علیه 

خود تن دهد.
بنــا به این گزارش ها، برآورد ســران رژیم اســرائیل 
این اســت که بعد از ناکامی در دستیابی به دستاورد 
میدانــی و زمینی در برابر حزب ا... ، شــورای امنیت 
ســازمان ملل دست به کار شــده و قطعنامه ای علیه 

جنگ رژیم اسرائیل در لبنان صادر خواهد کرد.
روزنامه اســرائیل هیوم و شــبکه کان اســرائیل از 
پیشــرفت ملموس و واقعی در ارتباط با تماس ها در 
جبهه شمال خبر دادند و مدعی شدند که گفت وگوها 
هم اکنون درباره توافق خوبی است که منافع اسرائیل 
را به شکل خیلی مناسب تأمین کند. حزب ا... لبنان 

تا این لحظه به این ادعا واکنشی نشان نداده است.
این گزارش ها بعد از آن منتشــر می شــود که وزارت 
خارجه قطر شــب گذشــته تلویحا اعلام کرد که به 
دلیل لجاجت رژیم اســرائیل به طرف های مذاکرات 
اعلام کرده اســت کــه تلاش  هــای میانجیگرانه این 

کشور به حالت تعلیق درآمده است.

باشــگاهخبرنگاران-الهام علی اف، رئیس جمهور 
آذربایجان اعلام کرد که باکو و ایروان به توافق نهایی 
معاهــده صلح نزدیک هســتند و مذاکرات را پس از 

کنفرانس اقلیمی سازمان ملل ادامه می دهند.
رئیس جمهور جمهوری آذربایجان طی تماس تلفنی 
با اولاف شولتس، صدراعظم آلمان گفت: »آذربایجان 
کشوری اســت که ابتکار متن و اصول اساسی پیمان 
صلــح میــان آذربایجــان و ارمنســتان را ارائه داد. 
مــا به توافق نهایی با ارمنســتان نزدیک هســتیم و 
 مذاکرات پس از کنفرانس اقلیمی سازمان ملل ادامه 
خواهد داشت. طبق گزارش پایگاه خبری »آذرنیوز«، 

رئیس جمهــور آذربایجــان در ادامــه با اشــاره به 
کنفرانس اقلیمی سازمان ملل تأکید کرد: آذربایجان 
در تلاش اســت تا پلی را میــان طرفین ایجاد کرده 
 و بســتر مناســبی را بــرای گفت وگو های ســازنده 

و مفید برقرار کند.« 
چارچوب  کنوانســیون  کنفرانــس  بیســت ونهمین 
 ســازمان ملــل متحــد دربــاره تغییــرات اقلیمی

»کاپ 29« بــه میزبانی جمهوری آذربایجان از تاریخ 
11 الــی 22 نوامبــر )21 آبان الی 2 آذر( در شــهر 
باکو برگزار می شود. صدراعظم آلمان طی این تماس 
تلفنــی گفت: به دلیل وضعیت سیاســی آلمان، من 
قادر به شرکت در اجلاس کاپ 29 نیستم، اما آلمان 
به نوبه خود حمایت های لازم را جهت دسترســی به 

اهداف مالی این اجلاس انجام خواهد داد. 
شــولتس با اشــاره به توافق نهایی میــان جمهوری 
آذربایجان و ارمنســتان افزود:آلمان از برقراری صلح 
و روابط دوستانه میان آذربایجان و ارمنستان حمایت 
می کند و از طرفین می خواهیم تا اقدامات قاطعی در 

این خصوص اتخاذ کنند.
ایروان و باکو در یک ســال گذشــته و بعد از عملیات 

نظامی ســپتامبر 2023 جمهــوری آذربایجان برای 
کنتــرل قره باغ، در مذاکرات صلح شــکننده به ســر 
می برند. ایــروان بار ها بر آمادگی خــود برای امضای 
مفادی که توافق بر سر آنها صورت گرفته، تاکید کرده 
اســت. وزیر خارجه ارمنستان هم به  تازگی محتاطانه 
ابراز خوش بینی کرد که به  زودی موفق خواهند شــد 
به توافقی حول چند عبارت مورد اختلاف با جمهوری 
آذربایجان دست یافته و پس از آن معاهده صلح برای 

امضاء آماده شود. 
 آرارات میرزویان، وزیر امور خارجه ارمنستان در جمع 
نمایندگان کشورش گفت: آخرین پیشنهاد ارمنستان 
امضای ســریع توافقنامه صلح شــامل موادی بود که 
تاکنون روی آن توافق شده است. ما پیشنهاد داده ایم 
که همه پیشنهاد های طرف های ارمنی و آذربایجانی را 
که در مورد آنها توافق دوجانبه وجود ندارد، خارج کنیم 
و آنچه را که تاکنون بر سر آن توافق شده امضاء کنیم. 
او افزود: با توجه به واکنش های مردمی و همچنین طی 
تماس ها، این پیشنهاد با اشتیاق چندانی پذیرفته نشد. 
حالا فهمیدیم که یک یا دو جمله وجود دارد که حول 

آن کار را ادامه خواهیم داد. 

وزیرلبنانی:

هیچ گونه آتش بس یک طرفه اسرائیل قابل قبول نیست

رئیسجمهورآذربایجان:

 به توافق با ارمنستان نزدیک هستیم

آسیای غربی

آسیای میانه

آگهی مزایده اتومبیل
آگهیمزایدهمالمنقول

بهموجبپروندهاجرائیکلاســه1403001۵۵ایــنادارهمتعهدمهدی
حسامپورمتعهدله:عباسجوکاریکدستگاهکامیونکشندهداف460
مدل201۷بهشــمارهپلاکانتظامی83ایران81۷ع۹3ملکیمهدی
حسامپورطبقنظرکارشناسرسمیدادگستریبهمبلغ48،000،000،000
ریالارزیابیشدهاست.کامیونمذکورمدلسال201۷میباشدوبارنگ
سفیدبهشمارهشاســی16482۷وموتورشمارهA2۹4103کهشماره
شاسیوشمارهموتورآنبهترتیبحکشدهدرسینیپشتداشبوردو
بلوکسیلندرآنمطابقباپلاکفلزیحاویمشخصاتخودرومنصوب
درپشتمحفظهموتورازطرفکارخانهسازندهبودهکهاصالتآنمورد
تائیدشماره)موتوروشاسیفابریک(میباشدکهبرابرگزارشمأموراجرا
درپارکینگراهنمائیورانندگیشهرستانلامردمیباشد.کامیونفوق
ازساعت۹الی12روزیکشنبهمورخ1403/0۹/04درادارهثبتاسنادو
املاکلامردواقعدرشهرستانلامردقطباداریخیابانشهیدرجائی
جنبادارهصنعتومعدنازطریقمزایدهبهفروشمیرســد.مزایدهاز
مبلغ48،000،000،000ریالشــروعوبهبالاترینقیمتپیشنهادینقداً
فروختهمیشــودلازمبهذکراستپرداختبدهیهایمربوطبهکامیون
مذکوربرعهدهبرندهمزایدهاســتونیــزدرصورتوجودمازادوجوه
پرداختــیبابتهزینههایفوقازمحلمازادبهبرندهمزایدهمســترد
خواهدشــدونیمعشروحقمزایدهنقداًوصولمیگردد.ضمناًچنانچه
روزمزایدهتعطیلرسمیگرددمزایدهروزاداریبعدازتعطیلیدرهمان

ساعتومکانمقرربرگزارخواهدشد.
تاریخانتشارآگهی:1403/08/21

4912/م الف 
منصور کشوری - رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان لامرد

از طرف اسماعیل نوذری

آگهی تحدید حدود اختصاصی 
چونآگهیوعملیاتتحدیدیششــدانگیکبابمغازهبه
مســاحت3۹/8مترمربعپلاک46۵3/16واقعدرقطعهیک
بخش2۵فارسشهرســتانلامرد-محلهکنارکملکیآقای
ســلمانابراهیمیفرزندحسینبرحســبتقاضایمالککه
درخواستانتشــارآگهیتحدیدحدوداختصاصینمودهوقت
تحدیدحدودشــنبه1403/0۹/1۷تعیینوعملیاتتحدیداز
ساعت8صبحدرمحلشروعوبهعملخواهدآمد.بهوسیله
اینآگهیازمتقاضیمزبوروکلیــهصاحباناملاکمجاوربر
طبقماده14قانونثبتدعــوتمیگرددکهدروقتمقرردر
محلوقوعملکحضوربهمرسانندواخواهیمجاوریننسبت
بهحدودوحقوقارتفاقیبهاســتنادمــاده20قانونثبتاز
تاریختنظیمصورتمجلستحدیدتاسیروزپذیرفتهخواهد
شدکهبایســتیکتبابهادارهثبتمحلتسلیمورسیدعرض
حالدریافتنمائیدضمنامعترضازتاریختســلیماعتراضبه
ادارهثبتیکماهفرصتخواهدداشــتکهدادخواستخود
رابهدادگاهصالحهتقدیموگواهیتقدیمدادخواســترااخذ
وبهادارهثبتارائهنمایددرغیراینصورتسندمالکیتبرابر

مقرراتصادرخواهدشد.
تاریخانتشار:1403/08/21

4911/م الف
منصور کشوری - رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان لامرد

از طرف اسماعیل نوذری

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده 1۳ آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

 

برابــررایشــماره1403603111۹8000364–1403/02/31هیات
موضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوســاختمانهای
فاقدسندرســمیمســتقردرواحدثبتیحوزهثبتملکزرقان
تصرفاتمالکانهبلامعارضمتقاضیآقایعبدالحسینجعفریفرزند
عبدالرســولبشمارهشناســنامه۷۹6صادرهازمرودشتدریک
قطعهزمینمزروعیبهمســاحت60۹۹/۹6مترمربعپلاکفرعیاز
1118اصلیواقعدربخشسهزرقانلپونیکهجهتآنپلاکفرعی
4۷40منظورگردیدوازســندشماره110۵24-13۵0/10/2۹دفتر8
شــیرازازسهامآقایفتحاللهجعفریکســرمیگردد.لذابهمنظور
اطلاععموممراتبدردونوبتبهفاصله1۵روزآگهیمیشــوددر
صورتیکهاشخاصنسبتبهصدورسندمالکیتمتقاضیاعتراضی
داشــتهباشندمیتوانندازتاریخانتشاراولینآگهیبهمدتدوماه
اعتراضخودرابهاینادارهتســلیموپسازاخذرسیدظرفمدت
یکماهازتاریختسلیماعتراضدادخواستخودرابهمراجعقضایی
تقدیمنمایندبدیهیاستدرصورتانقضامدتمذکوروعدموصول

اعتراضطبقمقرراتسندمالکیتصادرخواهدشد.
تاریخانتشارنوبتاول:1403/08/21
تاریخانتشارنوبتدوم:1403/0۹/0۷

4986/م الف
حشمت مردانه - رئیس ثبت اسناد و املاک زرقان

آگهی موضوع ماده  ۳قانون و ماده 1۳ آیین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابررایشــماره1403603110010028۹1مورخ1403/0۷/22هیات
اولموضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوساختمانهای
فاقدسندرسمیمستقردرواحدثبتیحوزهثبتملکشیرازناحیه1
تصرفاتمالکانهبلامعارضمتقاضیآقایمرتضیشفیعیقصرالدشتی
فرزندمصطفیبشمارهشناسنامه۹۵وکدملی22۹88208۹۹صادره
ازشیرازدرششدانگیکبابخانهبهمساحت243/10مترمربعپلاک
3۷فرعیاز104۹اصلیمفروزومجزیشدهازپلاک1فرعیاز104۹
اصلیواقعدرفارسبخشچهارحوزهثبتملکشــیرازناحیهیک
خریداریازمالکسهممشاعیحیدرعلیشمسمحرزگردیدهاست
لذابهمنظوراطلاععمــوممراتبدردونوبتبهفاصله1۵روزآگهی
میشوددرصورتیکهاشخاصنسبتبهصدورسندمالکیتمتقاضی
اعتراضیداشتهباشندمیتوانندازتاریخانتشاراولینآگهیبهمدت
دوماهاعتراضخودرابهاینادارهتســلیموپسازاخذرسیدظرف
مدتیکماهازتاریختســلیم،اعتراضدادخواستخودرابهمراجع
قضاییتقدیمنمایند.بدیهیاســتدرصورتانقضایمدتمذکورو

عدموصولاعتراضطبقمقرراتسندمالکیتصادرخواهدشد.
تاریخانتشارنوبتاول:1403/08/21
تاریخانتشارنوبتدوم:1403/0۹/06

911/م الف
محسن مظفری نیا 

رئیس ثبت اسناد و املاک ناحیه یک شیراز



ایســنا- موفقیت ترامــپ در انتخابات ریاســت جمهوری 
مجلــس  و  ســنا  در  اکثریــت  کســب  بــا  همزمــان 
نماینــدگان توســط حــزب جمهوری خواه شــد و انتظار 
 می رود ایــن تثبیت قــدرت بــه ترامپ آزادی بیشــتری 
بدهــد تا برنامه سیاســت خــود را اعمال کند که شــامل 

کاهــش مالیــات و تعرفــه واردات می شــود؛ اقداماتــی 
کــه پیش بینــی می شــود بــا تحریــک رشــد داخلی و 
دلار  ایالات متحــده،  دارایی هــای  کــردن   جذاب تــر 

را تقویت کند.
شاخص دلار که واحد پول آمریکا را در برابر سبدی متشکل 
از ۶ ارز اصلــی جهان مانند یــورو و ین اندازه گیری می کند 
نیز به میزان ۱/۲۵ درصد جهش و بالاترین سطح خود را در 

چهار ماه گذشته ثبت کرد.
کریپتو گزارش کرد، با افزایش دلار، ســایر دارایی ها واکنش 
متفاوتی نشان دادند؛ برخی از سرمایه گذاران رکورد افزایش 
بیت کوین را به عنوان پوششــی در برابــر بی ثباتی احتمالی 
بازار تحــت دولت ترامپ می دانند. در همــان زمان، ذخایر 

انرژی هــای تجدیدپذیــر به دلیل انتظارات مبنــی بر اینکه 
سیاســت های ترامپ به نفــع بخش های انرژی ســنتی بر 

طرح های سبز است، ضربه خورد.
تحلیل گــران اظهــار کردند: تعرفه های پیشــنهادی ترامپ 
و سیاســت های مهاجرتی می توانند تــورم را افزایش دهند 
 و بــه افزایــش ارزش دلار دامــن بزننــد. به نظر می رســد 
کــه این سیاســت ها احتمــالاً هزینــه کالاهــا و خدمات 
و در نتیجــه فشــارهای تورمــی را افزایــش می دهنــد 
و اغلــب در حالــی کــه ســرمایه گذاران به دنبــال بازده 
تقویــت  را  دلار  هســتند،  ایالات متحــده   دارایی هــای 

می کنند. 
این بینش در مورد تأثیر بالقوه سیاست های ترامپ بر قدرت دلار 

 می تواند درک عمیق تری از پویایی بازار را برای سرمایه گذاران 
فراهم کند. 

در بازار رمزارزها اعتقاد بر این اســت که پیروزی ترامپ به 
دلیل سیاست های مساعد برای رشد ارزهای دیجیتال، مانند 
شفافیت مقرراتی و مشــوق های مالیاتی اختیارات بیشتری 

ایجاد خواهد کرد.
مجمــوع ارزش بــازار جهانــی ارزهای دیجیتــال در حال 
حاضــر ۲/۶۶ تریلیون دلار برآورد می شــود کــه این رقم 
نســبت به روز قبل ۷/۲۶ درصد بیشــتر شــده اســت. در 
حال حاضــر ۵۷/۵۷ درصد کل بازار ارزهــای دیجیتال در 
 اختیار بیت کوین اســت که ۰/۸۶ درصــد کاهش روزانه را 

ثبت کرده است.

»ترامپ«مسیربیتکوینودلارراتغییرمیدهد؟

وزیر امور اقتصادی و دارایی اعلام کرد:
تصمیمات مهم دولت برای بهبود شرایط تولید و توسعه 

منابع مالی

ایســنا- عبدالناصر همتی، وزیر امور اقتصاد و دارایی در توییتر خود نوشــت: 
امــروز در ســتاد هماهنگی اقتصادی دولــت در خصوص تأمیــن مالی تولید، 

تصمیمات مهم و خوبی در حوزه پولی و مالی اتخاذ شد. 
بــا توجــه بــه تأکیــدات رئیس جمهور، هــدف از ایــن تصمیمــات، کاهش 
تنگنــای نقدینگــی و تســهیل و توســعه منابــع مالــی، مازاد بــر ظرفیت 
 موجــود نظام تأمین مالــی و تعدیل نرخ مؤثــر تأمین مالــی در اقتصاد برای 

رشد تولید است.

با پیگیری دیوان محاسبات کشور؛
افزایش سرمایه بانک های دولتی تصویب و ابلاغ شد

باشگاه خبرنگاران- با پیگیری دیوان محاسبات کشور، هیئت وزیران افزایش 
سرمایه بانک های دولتی را مصوب کرد.

اداره کل روابــط عمومی و امور بین الملل دیوان محاســبات کشــور اعلام کرد: 
علیرغــم اتمام مهلت قانونی مقــرر در ماده )۸( قانون برنامه هفتم پیشــرفت 
جمهوری اســلامی ایران در خصوص تکلیف هیئــت وزیران بر تصویب افزایش 
ســرمایه بانک های دولتی، بــه دلیل اهمیت موضوع و اثرگــذاری آن بر بهبود 
سرمایه بانک ها، با پیگیری های دیوان محاسبات کشور این برنامه توسط هیئت 
وزیران تصویب و در تاریخ ۸ آبان ســال جاری توســط معاون اول رئیس جمهور 

ابلاغ شد.

رونمایی سازمان برنامه از ارز ۳۸۵۰۰ تومانی برای 
کالاهای اساسی

تسنیم- ســازمان برنامه و بودجه کشور در گزارشــی کــه روز گذشته توسط 
سخنگوی ستاد بودجه ســال ۱4۰4 ارائه شد، نرخ ارز واردات کالاهای اساسی 
در ســال آینده را 3۸/۵۰۰ تومان و پیش بینی نــرخ تورم را 3۵ درصد در نظر 

گرفته است،
ضمن اینکه قرار اســت نرخ ارز محاســباتی در گمرک نیز از ۲۸/۵۰۰ تومان به 
۵۵ هزار تومان افزایش پیدا کند که خود این موضوع نیز یک افزایش دوبرابر در 

هزینه واردات کالا به دنبال خواهد داشت.
رئیس کل بانک مرکزی از نرخ تورم نقطه ای 3۰درصدی تا پایان ســال خبر داد، 
این درحالی اســت که سازمان برنامه و بودجه افزایش 3۵درصدی نرخ کالاهای 
اساســی را برای سال آینده در نظر گرفته است که قرار بود این نرخ متناسب با 

تورم افزایش یابد.
بر اساس پیش بینی ســازمان برنامه، نرخ تورم ۱۲ماهه در سال ۱4۰3 نیز 3۱ 
درصد خواهد بود، هرچنــد برآورد اولیه کلان لایحه بودجه ۱4۰4 از نرخ تورم 

۲۸درصدی در سال آینده خبر می دهد.

رشد بیش از ۳۵ هزار واحدی شاخص کل بورس

باشگاه خبرنگاران- در جریان معاملات روزگذشته ۲۰ آبان ماه شاخص کل 
بــورس با افزایش 3۵ هزار و ۲۷۶ واحدی در تــراز ۲ میلیون ۸۹ هزار واحدی 
ایســتاد و شاخص کل هم وزن هم با افزایش ۱۰ هزار و ۸۹۶ واحدی در سطح 

۶۷۶ هزار و 3۹۹ واحدی ایستاد.
روزگذشــته سه نماد فملی، فارس و نوری بیشترین تأثیر و سه نماد کگل، فولاژ 

و خپویش پرتراکنش ترین نماد های بازار بورس بودند.
شــاخص کل فرابورس هم با افزایش۱۷۰ واحدی در سطح ۲۱ هزار و ۹۶ واحد 
ایســتاد و کگهر، مارون و وســپهر هم بیشــترین تأثیر را بر شاخص فرابورس 

داشتند.
روزگذشــته گروه شیمیایی با ارزش معاملاتی ۲۶4 میلیارد تومان برترین گروه 
صنعتی بــود و بعد از آن صنعت کانه فلزی و فلزات اساســی در جایگاه دوم و 

سوم قرار گرفتند.
هم چنین گفتنی است، ســه نماد افران، سپر و ماهور روزگذشته برترین تقاضا 
در بورس و ســه نماد فیروزا، پارند و ســپر برترین عرضــه در بورس را به خود 

اختصاص دادند.

رشد ۷/۴ درصدی مصرف برق نسبت به مدت زمان مشابه 
سال قبل

مهر- به نقــل از وزارت نیرو، بیشــینه تقاضای مصرف برق کشــور در هفته 
ســی و چهارم سال جاری در روز یک شــنبه گذشته به 4۸ هزار و ۶۵۰ مگاوات 
رســید. لازم به توضیح اســت این میزان مصرف برق در مدت مشــابه ســال 
 قبل، 4۵ هزار و ۲۹۸ مگاوات بوده اســت که در ســال جاری ۷/4 درصد رشد 

داشته است.
هم چنین میزان مصرف انرژی برق در روز اشــاره شده یک میلیون و ۱۵ هزار و 
۲3۵ مگاوات ساعت بوده است که نسبت به مدت مشابه سال قبل، ۵/۶۸ درصد 

رشد را نشان می دهد.
هم چنین رشــد تقاضای انرژی برق از ابتدای سال جاری تا کنون، 4/۷۲ درصد 

گزارش شده است.
بر اســاس این گزارش، میانگین دمای وزنی کشور در روز مذکور ،۱۸/۲ درجه 
ســانتی گراد بوده است که نسبت به روز مشابه ســال قبل، ۱/۷ درجه افزایش 

نشان می دهد.

تأمین مالی دولت با اوراق مالی اسلامی
به 129 همت رسید

فارس- یکی از وظایف بازار سرمایه تأمین مالی برای شرکت ها از طریق عرضه 
اولیه  افزایش شــناوری سهام، صرف سهام از طریق چشم پوشی از حق تقدم و 
انتشار اوراق مالی است. دولت هم به عنوان یک بازیگر بزرگ در اقتصاد کشور با 
انتشار انواع اوراق مالی مثل مرابحه عام و اوراق مشارکت برای اجرای پروژه های 

عمرانی دستگاه ها است.
بنا بر گزارش مدیریت پژوهش ســازمان بورس، کارنامه ۷ ماهه بازار سرمایه در 
جذب و تجهیز منابع منتشــر شد. بر اساس گزارش مدیریت پژوهش، توسعه و 
مطالعات اســلامی سازمان بورس و اوراق بهادار، ارزش جذب و تجهیز منابع به 
تفکیک سرمایه ای و بدهی از فروردین تا مهر امسال، 4،۸۶۲،۵4۹ میلیارد ریال 

بوده است. 
داده های آماری این مرکز نشــان می دهد، افزایش سرمایه شرکت های سهامی 
عام)مجوزهای ارائه شده(، در این بازه زمانی، ۹۱۸،۰۷۰ میلیارد ریال بوده، این 
درحالی اســت که افزایش سرمایه این شرکت ها در سال گذشته، ۵۷۷، ۹۵۶، 3 

میلیارد ریال بوده است. 
هم چنین، افزایش ســرمایه شرکت های ســهامی عام از محل مازاد، در این بازه 
زمانی، ۱۵۸،۷۹۰ میلیارد ریال بوده است.براســاس این داده های آماری، عرضه 
اولیه ســهام شرکت ها در بورس و فرابورس نیز 4،۶43 میلیارد ریال بوده است.

آمارهای مدیریت پژوهش، توســعه و مطالعات اســلامی سازمان بورس و اوراق 
بهادار، حاکی از آن اســت که از فروردین تا مهر امســال، 3،۷۶۸،۶4۶ میلیارد 
ریال انواع ابزارهای تأمین مالی منتشر شده که از این میزان، ارزش اسناد خزانه 

اسلامی ۱،۲۹۰،۰۰۰ میلیارد ریال بوده است.

بانک

بانک

آگهی ثبتی و دادگستری

اقتصاد کلان

اقتصاد کلان

حقوق و دستمزد انرژی 

بورس
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ایســنا- محمدرضا فرزین، رئیس کل بانک 
مرکزی در گفت وگوی ویژه خبری، به تشریح 
برنامــه بانک مرکزی بــرای مدیریت بازار ارز 
و اصــلاح نظام بانکی پرداخت و با اشــاره به 
انتخاب ترامــپ به عنوان رئیس جمهور ایالات 
متحــده آمریکا و اثر آن بر اقتصاد ایران گفت: 
انتخاب ترامپ در آمریکا تأثیر بزرگی بر روی 
بازارهای جهانــی می گذارد و می توان آثار آن 
را از دو جنبه بررســی کرد. در مورد اول باید 
آثار آن بر اقتصاد ایــران را در نظر گرفت که 
اقتصاد ایران نه تجارتی با ایالات متحده دارد 
و نه وابســتگی آنچنانی به اقتصاد این کشور 
دارد؛ علاوه بر این ما در ایران تعاملات مالی و 

بازرگانی با آمریکا نداریم.
به   حلقه های وابســتگی اقتصادی ایران 

آمریکا و اروپا محدود است
وی ادامه داد: در مجموع حلقه های وابستگی 
اقتصاد ایران به آمریــکا و حتی اروپا محدود 
اســت و روابط اقتصادی بالایی با آنها نداریم. 
بنابراین انتخابات آمریکا و ریاســت جمهوری 
ترامپ به صورت مستقیم اثر زیادی بر اقتصاد 
ایران نــدارد و همان طور که پــس از انتخاب 
ترامپ شــاهد بودیم نوسانات بازار ارز کمتر از 
یــک درصد بود. با این حال، از نظر اثرات غیر 
مستقیم، اقتصاد آمریکا اقتصاد بزرگی است و 

بر اقتصاد تمام جهان اثرگذار است.
رئیس کل بانک مرکزی گفت: پس از انتخاب 
ترامپ برخی از رمزارزها و ارزهای دیجیتال تا 
۲۰ درصد نیــز افزایش قیمت تجربه کردند و 
ارزش یورو کاهش نســبتا زیادی داشت و این 
در حالــی بود که ارز ما کمتــر از یک درصد 
کاهش ارزش را تجربه کرد که یکی از کم ترین 
واکنش ها را نسبت به ارزهای سایر کشورهای 
جهان را نشــان می دهد. فرزین خاطرنشــان 
کرد: هم زمان با انتخاب ترامپ بازارهایی مانند 
فلزات، رمزارزها و ســایر بازارهای مالی جهان 
متلاطم شد و ترامپ اگر مطابق روش گذشته 
خود عمل کنــد و روابط خود با کشــورهای 
خارجی را کاهش دهد، این مســئله می تواند 
فرصت ها و تهدیدهایی را برای کشورهای دنیا 
به همراه داشته باشــد. به طوری که  بخشی از 
هراس های به وجود آمده به این دلیل است که 
ترامپ در دوره ریاست جمهوری قبلی خود در 
چارچوب سیاست مرکانتیلیستی عمل کرد و 

از سیاست های جهانی سازی دور شد.
وی اظهــار کرد: اعمــال محدودیت تجارت با 

آمریکا و کاهش حضور تجــاری در بازارهای 
دنیا توسط ترامپ، اثرات زیادی بر اقتصاد اروپا 
و چین خواهد داشت که برای ما هم تهدید و 
هم فرصت را به همراه دارد، اما مهم این است 
که کنش گری ایران در قبال این سیاســت ها 

چه باشد.
  اقتصاد ایران، اقتصاد ۸ سال پیش نیست

رئیس کل بانک مرکزی بیان داشــت: اقتصاد 
ما در همــان روز اول نشــان داد که در برابر 
این اتفــاق )روی کار آمدن ترامپ( تاب آوری 
بالایی دارد. اقتصاد ایران، اقتصاد ۸ سال پیش 
نیســت که انتخاب ترامپ اثر زیــادی بر آن 
داشته باشــد. در حال حاضر تعامل اقتصادی 
ما با کشورهای منطقه و کشورهای عضو گروه 
بریکــس افزایش یافته و بــا عضویت ایران در 
بریکس سیستم های مدیریت تحریم تقویت و 
از قدرت لازم برای مقابله با شوک های خارجی 

برخوردار است.
فرزین خاطرنشــان کرد: ارزیابــی می کنم اگر 
بتوانیــم کنشــگری لازم را در برابر تصمیمات 
ترامپ داشته باشیم، حتی فرصت هایی نیز برای 
ما وجــود دارد و می توانیم بــا تهدیدها مقابله 
کنیم. ما بیش از دو سال است که عضو بریکس 
هستیم و بسیاری از پیشنهاداتی که در دست 
اجرا اســت را خود ما پیشــنهاد کرده ایم تا در 
بریکس اجرایی شــود. در حال حاضر بخشی از 
همکاری ها با کشورهای عضو بریکس عملیاتی 
شــده و اســتفاده از دلار را در تعاملات خود با 
بسیاری از کشورها حذف کرده ایم. علاوه بر این، 

از ذخایر ارزی مطمئنی برخوردار هستیم.
وی با اشــاره به مزیت ها و فرصت های حضور 
ترامپ برای کشــورهای عضــو بریکس گفت: 
حضــور ترامــپ و رویکــرد او می تواند باعث 
شــود که همکاری هــا در بریکــس افزایش 
یافته و کشــورهای عضو سعی می کنند که از 
فرصت تعامل با هــم برای جلوگیری از اثرات 

سیاست های ترامپ استفاده کنند.
  سیاست های بانک مرکزی و نظریه بازی ها

رئیس کل بانک مرکزی به اثر مستقیم ترامپ 
بر سیاست های بانک مرکزی ایران اشاره کرد 
و بیان داشت: باید ببینیم سیاست های ترامپ  
چگونه اســت و بر رفتار کشــورهای منطقه و 
اعضای بریکس چه تأثیــری می گذارد. ایران 
با وجــود تحریم ها، هنوز کشــوری با اقتصاد 
باز اســت و ما امروز با بســیاری از کشــورها 
تعامل داریم که بسیار کمک کننده است. این 

 مســئله را در یک مدل نظریه بازی ها می توان 
تحلیل کرد. فرزین ادامه داد: من برای روزهای 
اول در رابطه با نتیجه انتخابات آمریکا نگرانی 
داشــتم، اما روز چهارشنبه که ترامپ انتخاب 
شد، نوسانات بازار ارز محدود بود و تاب آوری 
را در بازارها شــاهد بودیم و به نظر می رســد 
که اقتصــاد ایران، اثرپذیــری بالایی از نتایج 

انتخابات آمریکا نداشت.
وی با اشــاره به سیاســت ارزی بانک مرکزی 
اظهار کرد: بانک مرکزی در دو ســال گذشته 
در رابطه با مسئله ارز سیاست تثبیت را اتخاد 
کــرده و در چهارچوب این سیاســت در پی 
آن هستیم که نوســانات نرخ ارز در بازارهای 
مختلف را به حداقل رســانده تا در یک نظام 
رســمی نیازهای تجاری و غیرتجاری کشور، 
تأمین شــود. با این حال اگر چه در دو ســال 
گذشــته این سیاست به کندی پیش رفت اما 
پیشرفت بسیار خوبی داشت و ما همچنان به 

این سیاست ادامه می دهیم.
رئیس کل بانک مرکزی در رابطه با سیاســت 
توســعه مرکــز مبادله خاطر نشــان کرد: در 
طول یک هفته گذشــته با برگــزاری و تداوم 
حراج های ســکه طلا، قیمت ســکه حدود دو 
میلیون و 3۰۰ هزار تومان کاهش یافته است. 
بنابرایــن از مرکز مبادله همچنــان به عنوان 
تنظیم گر بازار طلا و ارز اســتفاده می کنیم و 
از ابزارهای مختلف نیز استفاده خواهیم کرد. 
ما در حال حاضر عرضه و حراج شمش و سکه 
طلا را در مرکز مبادلــه داریم و هم چنین در 
تلاش هســتیم تا در آینده با همکاری بورس 
کالا، یک قاعده منــدی در خصوص بازارهای 

ثانویه طلا نیز ایجاد شود.
  بازار ارز توافقی با هدف کشف نرخ واقعی

وی ادامه داد: یک بــازار دیگر ارز به نام بازار 
ارز توافقی وجود دارد که نزدیک به یک سال و 
نیم است در حال کار بر روی آن و سامانه های 
آن هســتیم و اخیراً شــروع به کار کرده و در 
حال انجام مبادله است. نیما، بازار نیست. یک 
سامانه اســت، چراکه نرخ آن در حراج شکل 
نمی گیرد و سیستم مچینگ ندارد. اما نرخ ارز 
توافقی یک بازار اســت و ما در تلاش هستیم 
که به ســمتی برویم که کل عرضه و تقاضا در 
آن ایجاد شود و کشف نرخ صورت بگیرد و نرخ 
آن به نرخ حاکم در بازار ایران تبدیل شــده و 

علامت دهد.
رئیس کل بانک مرکزی افزود: در حال حاضر 
نرخــی که در حــال علامت دهــی در بازار و 
اقتصاد کشور اســت، نرخ ارز غیر رسمی و به 
اصطلاحی ارز بازار آزاد است. البته علامت دهی 
آن به گونه ای نیست که در برخی از تحلیل ها 
بیشــتر علامت دهی  نمایی می شــود.  بزرگ 
ارز بــازار آزاد در بازار دارایی ها اســت. اما در 
بازار کالا، بیشــتر نرخ ســامانه نیما است که 
علامت دهی می کند. تلاش ما این است که با 
شکل گیری بازار ارز توافقی، نرخی که در این 
بازار شکل می گیرد و هر روز اعلام خواهد شد 

به نرخ اصلی اقتصاد کشور بدل شود.  
  میزان تورم در شــش سال اخیر افزایش 

یافت
فرزین با اینکه از ســال ۱3۵۲ به بعد عموماً 
شــاهد یک تورم دو رقمی در کشــور بودیم 
گفــت: میزان تــورم از ســال ۱3۹۷ به بعد 

افزایش یافته، به طوری که حتی به کانال 4۰ 
تا ۵۰ درصد نیز رسیده بود؛ براین اساس ما در 
بانک مرکزی، سیاست تثبیت را اتخاذ کردیم 
تا ســطح تورم را کاهش دهیم و از اردیبهشت 
سال گذشــته تا امروز هر ماه میزان تورم در 

اقتصاد کشور کاهش یافته است.
وی افزود: به عنوان مثال، در مهر ماه امســال، 
تــورم نقطه به نقطه بــه 34/۵ درصد کاهش 
یافت کــه این عــدد در دوره ای به بالای ۵۷ 
درصد نیز رســیده بود. تورم سالانه نیز به 3۸ 
درصد رســیده، به این علت که تورم نقطه به 
نقطه کمتر است، تورم سالیانه نیز کاهش پیدا 
می کند و امیدواریم تا پایان سال تورم نقطه به 

نقطه به3۰ درصد نیز کاهش یابد.
  کاهش تورم تولیدکننده و سیاست تثبیت

رئیــس کل بانــک مرکزی به ارائــه آماری از 
تــورم تولیدکننــده و مصرف کننــده و رابطه 
این دو با یکدیگــر گفت: تورم تولیدکننده در 
مهرماه به ۲4/۵ درصد کاهش یافت. زمانی که 
تورم تولیدکننده کمتر از مصرف کننده باشد، 
احتمال کاهش تــورم مصرف کننده نیز وجود 
دارد و یکی از دلایل کاهش تورم تولیدکننده، 
تثبیت نرخ ارز است؛ البته باید گفت که تثبیت 

به معنای میخکوب کردن نرخ ارز نیست.
فرزین ادامه داد: سیاســت تثبیت، به معنای 
آن اســت که ارز در یک نرخ قابل پیش بینی 
تأمین شود و این موضوع به کاهش نرخ تورم 
کمک شایانی کرده است. همچنین در سمت 
نقدینگی، سال گذشته توانستیم نرخ آن را به 
۲4/3 درصد برسانیم که هدف گذاری ما حدود 
۲۵ درصد بود. امسال نیز در کانال ۲۵ درصد 
هدف گذاری شده اما در ماه های اخیر به علت 
تنگناهای ناشــی از نقدینگی به ۲۸/۵ درصد 
رسیده و مجبور شــدیم اقداماتی انجام دهیم 
کــه به برخی از بخش ها، نقدینگی بیشــتری 
ارائه شود که باعث شــده نرخ رشد نقدینگی 

تا حدودی افزایش داشته باشد.
  در حال اصلاح ناترازی هشت بانک هستیم

وی در پایان با اشــاره به برنامه بانک مرکزی 
برای اصلاح ناترازی بانک ها گفت: در رابطه با 
اصلاح نظام بانکی در دو سال گذشته اقداماتی 
صــورت گرفته امــا هنوز راضی نیســتیم. به 
دلایلی مســائل و مشــکلات و ناترازی زیادی 
وجود دارد. در حال حاضر برای اصلاح هشت 
بانــک ورود کرده ایم و اصــلاح ناترازی آنها را 

پیگیری می کنیم.

رئیس کل بانک مرکزی:

میزان تورم در شش سال اخیر افزایش یافت

اقتصاد بین الملل

انرژی

مهر-ســعید توکلی، مدیر عامل شرکت ملی گاز در 
هفتمین نشســت هماهنگی ســوخت زمســتانی در 
شــرکت ملی گاز ایران که با حضور مدیران ســتادی 
و مدیران عامل شــرکت های گاز اســتانی به صورت 
ویدئوکنفرانــس در ســاختمان شــهدای گاز برگزار 
شــد، اعلام کــرد: این انتظــار از مقام های اســتانی 
می رود بــا مدیران عامل شــرکت های گاز اســتانی 
در زمینــه اعمال برخی محدودیت هــا و به کارگیری 
 راهکارهای مرتبط با استفاده از سوخت جایگزین، در 

هماهنگی کامل باشند.
وی با بیان اینکه بخشــی نگری آفت کار ماست، ادامه 
داد: خواهش ما این اســت از نگاه اســتانی و بخشی 
بپرهیزید و به مســائل با دیده ملــی بنگرید، چراکه 
بخشــی نگری تنها مشــکلات ســنواتی ما را تشدید 
می کنــد، در صورتی که اکنون زمانی اســت که باید 

با همراهی و هم افزایی، حال یکدیگر را بهتر کنیم.

  اســتفاده از ظرفیت های قانونی در بازدیدهای 
میدانی

مدیرعامــل شــرکت ملــی گاز ایــران اســتفاده از 
ظرفیت های قانونی را در بازدید از باغ ها، رستوران ها 
و همــه اماکنی که از گرماتاب ها اســتفاده می کنند، 
بســیار مهم دانســت و گفت: بر اســاس ابلاغیه های 
مصــوب دولت و بالاتر از آن، بر اســاس فرمایشــات 
مقام معظم رهبری که فرمودند »تنها به گزارش های 
مکتوب، اکتفا نکنید، در میدان هم حاضر باشــید«؛ 
حضور شــما در میدان، دید وسیع تری در این زمینه 

به شما خواهد داد. 
توکلی افزود: بازدید از مکان هایی را که ممکن اســت 
مصرف زیاد آنان، تأثیر بســیاری بر شبکه سراسری 
گاز داشــته باشــد جزو اولویت بازدیدهای خود قرار 
دهید، زیرا تذکر به موقع شــما می تواند برای شــبکه 

مفید باشد.

  امدادگران گاز؛ سفیران شایسته شرکت ملی گاز 
ایران

وی با اشــاره به اینکه باید بــا کنتورخوانان، امدادگران  
تعامل بسیار خوبی داشته باشید و همیشه آنها را در نظر 
بگیریــد، تصریح کرد: این افراد اگر بدانند مورد حمایت 
مدیران خود قرار دارند، بی تردید همواره به عنوان سفیران 
شما، با مسئولیت پذیری بالا، نقش بایسته و شایسته ای در 
برندسازی شرکت ملی گاز ایفا خواهند کرد. معاون وزیر 
نفت در امور گاز تأکید کرد: با در نظر گرفتن ذی نفعان 
خــود و بهره گیری بجا از آنــان، از ظرفیت های قانونی 
حراســت، قوه قضائیه برای حل ریشــه ای انشعاب های 
غیرمجاز استفاده کنید. وی با بیان اینکه شما پرستاران 
حوزه گاز هستید، گفت: همان طور که پرستاران حوزه 
سلامت به فکر سلامت مردم هستند، همکاران بنده در 
شرکت ملی گاز ایران به عنوان پرستاران صنعت در کشور 

زحمت می کشند تا گاز، به مردم برسانند.

ایسنا- شرکت خودروســازی نیسان اعلام کرد که 
نیســان موتور ۹۰۰۰ شــغل و ۲۰ درصد از ظرفیت 
تولید جهانی خــود را کاهش می دهد، زیرا در تلاش 
بــرای کاهش ۲/۶ میلیارد دلاری هزینه ها در ســال 
مالــی جــاری در بحبوحه رکود فــروش در چین و 

ایالات متحده است.
ایــن موارد بر آســیب پذیری ســومین خودروســاز 
بزرگ ژاپن تأکید می کند زیرا نتوانســته است که از 
مشکلات گذشته بهبودی پیدا کند. نیسان چشم انداز 
ســود سالانه خود را ۷۰ درصد کاهش داد و به ۱۵۰ 
میلیارد ین )۹۷۵ میلیون دلار( رساند و دومین باری 

که این پیش بینی را در سال جاری کاهش داد.
این شرکت مانند بسیاری از خودروسازان خارجی، در 
چین با مشکل مواجه اســت، زیرا بی وای دی و سایر 
تولیدکننــدگان داخلی با خودروهــای برقی مقرون 
به صرفــه و هیبریدی کــه فناوری پیشــرفته دارند، 
ســهم بازار را به دســت می آورند. اما مشــکل جدی 

نیسان ممکن اســت در ایالات متحده باشد که فاقد 
یک خط تولید معتبر از خودروهای هیبریدی اســت. 
این برخلاف رقیب ژاپنی تویوتاســت که شاهد رونق 
تقاضا برای خودروهای هیبریــدی بنزینی و بنزینی 

بوده است.
این شــرکت مســتقر در یوکوهاما قصد دارد ۹۰۰۰ 
شــغل را کاهش دهد که معادل ۶/۷ درصد از ۱33 
هــزار و ۵۸۰ کارمنــد جهانی اســت. این شــرکت 
پیش بینی ســود خالص خود را بــه دلیل تلاش های 
مستمر تجدید ســاختار که هزینه ها را 4۰۰ میلیارد 
ین )۲/۶ میلیارد دلار( در ســال مالی جاری کاهش 

می دهد، کنار گذاشت.
نیســان ظرفیت تولیــد خــود را ۲۰ درصد کاهش 
می دهد، زمــان تولید خودرو را بــه 3۰ ماه کاهش 
می دهد و همکاری با شــرکای خــود از جمله رنو و 

میتسوبیشی موتورز را تعمیق می بخشد.
فروش جهانی نیســان در نیمه اول سال مالی با 3/۸ 

درصد کاهش به ۱/۵۹ میلیون دســتگاه رســید که 
عمدتاً به دلیل کاهش ۱4/3 درصدی در چین اســت. 
فروش ایالات متحــده تقریباً 3 درصد کاهش یافت و 
به حدود 44۹ هزار دســتگاه رسید. این دو بازار روی 
هم نزدیک به نیمی از فروش جهانی نیسان را به خود 

اختصاص داده اند.
 این خودروساز ۲۵ خط تولید خودرو در سطح جهان 
دارد و قصــد دارد حداکثــر ظرفیت آنهــا را کاهش 
دهد. نیســان هم چنین ۱۰ درصد از سهام خود را در 
میتسوبیشــی موتورز می فروشد تا ۶۸/۶ میلیارد ین 

)44۵/4۵ میلیون دلار( را به دست آورد.

دستمزد۱۴۰۳کارگراننهمطابقتذکربهموقعبهپرمصرفانموجبکاهشناترازیگازمیشود
تورمبود،نهسبدمعیشت

محمدرضــا  تســنیم- 
کارگران  نماینــده  تاجیک، 
بــا  کار  شــورای عالی  در 
اشــاره بــه اینکــه هنــوز 
خبری از برگزاری جلســات 
نیســت  کار  شــورای عالی 
گفت: هرساله در آبان و آذر 
مــاه، وزارت کار در نامه ای 
کارگــری  تشــکل های  از 

می خواســت نماینده خود را برای حضور در جلسات کمیته مزد برای مشخص 
شدن هزینه زندگی معرفی کنند، اما امسال حتی خبری از آن نامه هم نیست.

تاجیــک با بیــان اینکه جای تعجب دارد که حدود ۸ ماه از ســال می گذرد و 
حتی یک جلســه شورای عالی کار برگزار نشده است. افزود: کارگران در شرایط 
دشــوار معیشتی هستند، درآمد آنها کفاف زندگی را نمی دهد، بخش زیادی از 
کارگران به منظور تأمین معاش خود دوشــغله یا چندشــغله شده اند. گسترش 
مشــاغل کاذب در جامعه نتیجه تعیین دستمزد غیرمنطقی است. کارگری که 
دســتمزد واقعی ندارد، به ناچار می بایســت برای تأمین امورات معیشتی خود 
به ســمت درآمدی دیگر کنار شغل خود برود که این گاهی باعث رشد مشاغل 

کاذب در جامعه می شود.
نماینده کارگران در شــورای عالی کار گفت: از وزارت کار گلایه داریم که چرا 
روزهای پایانی ســال را برای تعیین تکلیف دستمزد کارگران انتخاب می کند. 
دستمزد کارگران می بایست از چند ماه قبل با بررسی کارشناسی تعیین شود. 
انتظار داشتیم تا کنون با برگزاری جلسه شورای عالی کار حق مسکن کارگران 

در سال جاری افزایش می یافت و بحث ترمیم مزدی بررسی می شد.
وی تصریح کرد: ما به دنبال جبران کســری دستمزد هستیم و دولت می تواند 
به جــای افزایش مســتقیم حقوق، راهکار هایی را بــرای جایگزین پایین بودن 

دستمزد ها به کار گیرد.
وی در ادامه اضافه کرد: افزایش دستمزد کارگران باید طبق ماده 4۱ قانون کار 
و براســاس ۲ تبصره آن انجام شود، اما با توجه به اینکه زیرساخت های اجرای 
این تبصره ها وجود نداشــته اســت، تاکنون به این امر دســت پیدا نکرده ایم. 
تاجیک با اشاره به اینکه باید میزان سبد معیشت کارگران با نرخ افزایش حقوق 
برابر باشد، گفت: دستمزد سال ۱4۰3 نه براساس نرخ تورم و نه براساس سبد 
معیشت تعیین شده اســت، به همین علت در همان زمانی که حقوق مشخص 
شد انتقاداتی را به همراه داشــت. با توجه به عدم افزایش حق مسکن در سال 
۱4۰3، درخواســت برگزاری جلسه شورای عالی کار با دستور جلسه بازنگری و 

افزایش حق مسکن را داریم.

سومینخودروسازبزرگژاپندندهعقبزد

ارز دیجیتال



یادآوری  با  تهیه کننده ســریال »تانک خورها« 
اینکــه تا به حــال فصل دوم هیچ ســریالی را 
تولید نکرده، گفت: اگر به یک قصه خیلی خوب 
برسم، حتماً فصل دوم »تانک خورها« را خواهم 

ساخت و عهد نساختن فصل ۲ را می شکنم.
پخش ســریال »تانک خورها« بــه کارگردانی 
پرویز شیخ طادی و تهیه کنندگی ایرج محمدی 
از مهرمــاه و همزمان با هفته دفاع مقدس آغاز 

شده و این شب ها روی آنتن است.
ایرج محمــدی درباره ســختی های تولید این 
اثر گفت: »تانک خورها« ســریالی ویژه بود که 
 فرایند تولید دشواری داشت. ما در گرمای بالای
۵۰درجه شــهرک دفاع مقدس تا ســرمای زیر 
صفر مشــهد برای فیلمبرداری این سریال کار 
کردیم. وی با تأکید بــر اینکه تمرکز اصلی ما 
در ســریال بــر روی شــخصیت های مردمی و 
رزمندگان گمنام اســت، افــزود: هدف اصلی 

ما به تصویر کشــیدن افراد گمنامی اســت که 
در هشــت ســال جنگ تحمیلی از کشور دفاع 
کردند. این افراد همان مردم معمولی هســتند 
که در بخش های مختلف جبهه خدمت کردند 
و ابتکارات، ابداعــات و فداکاری های زیادی را 
برای پیش بردن جنگ و حل مشکلات داشتند.

محمــدی بیان کرد: برای جذاب تر شــدن کار 
از ژانرهــای مختلف خانوادگــی و دفاع مقدس 
اســتفاده کردیم و این ســریال یک مولتی ژانر 
است. چون دو سه ژانر را با هم ترکیب کردیم. 
نقطه اتصال این ژانرها خط پیشــرفت و ابتکار 

و ابداع رزمندگان در شهر و میدان رزم است.
تهیه کننــده »تانک خورها« بــا بیان اینکه من 
در عمرم هیچ فصل دوم ســریالی را نســاخته 
ام، اظهارکــرد: ســبک کاری ام این اســت که 
بــه فصل دوم ســریال ها فکــر نمی کنم. فصل 
دوم ســریال »دردســرهای عظیم« ســاخته 

شــد؛ ولی من در فصل ۲ حضور نداشتم. چند 
سال پیش ســریال »دلدادگان« را ساختم که 
پربیننده بود اما برای من جذابیت ندارد که آن 
ملودرام را ادامه بدهــم. در عوض یک ملودرام 
جدید را می ســازم. چون آدم وقتی با اتفاقات 
و قصه  های جدید روبرو می شــود، دوست دارد 
روی موضوع نو و بــه روز کار کند. تهیه کننده 
ســریال های »خانــه بــه دوش«، »بزنــگاه«، 
 »نرگــس«، »متهــم گریخــت«، »زن بابــا« 
و »دردســرهای عظیم« افزود: موضوع و محتوا 
بایــد آن قــدر محکم و قوی باشــد که بتوانی 
فصــل ۲ را بســازی. اگر بشــود بــه یک قصه 
خیلی خوب برســیم، حتماً »تانک خورهای۲« 
را خواهیم ســاخت. من عهد نســاختن فصل ۲ 
را شــاید با »تانک خورها« بشکنم. سازندگان و 
مدیران یک اثر باید به این نتیجه برسند که یک 

سریال ظرفیت زیادی برای ادامه دارد.

دو شنبه 1403/08/21 فرهنگ و هنرسال سی ویکم   شماره 6422 6
تهیه کننده »تانک خورها«:

 اگر به قصه خوب برسم
 عهدِ نساختن فصل۲ را می شکنم

سریال »کد سیاه« برای شبکه سلامت دوبله شد
گویندگی  با  سریال »کد ســیاه« 
گفتارفیلم  گوینــدگان  از  نفر   ۵۹
کل  اداره  دوبــلاژ  واحــد   در 
تأمین و رســانه بین الملل ســیما 

دوبله شد.
این سریال در گونه درام و پزشکی 
محصول آمریکا در ســال ۲۰۱۵، 
قرار اســت از شبکه سلامت سیما 

پخش شود. 
مدیــر دوبله ایــن ســریال رزیتا 

یاراحمــدی و صدابــرداری آن مهدی پاینده اســت. شــیلا آژیر، رضا آفتابی، نســرین 
 اسنجانی، بابک اشــکبوس، ارغوان افراسیاب، مهوش افشاری، آزاده اکبری، رضا الماسی، 
دانیال الیاســی، علیرضا باشکندی، فاطمه برزویی، محمد بهاریان، کریم بیانی، علی بیگ 
محمــدی، محمد تنهایی، مریم جلینی، ارســلان جولایی، امیر حکیمی، مونا خجســته، 
زویا خلیل آذر، مریم رادپور، شــهریار ربانی، ســیما رستگاران، مهرالملوک رفیعی طاری، 
شیرین روستایی، نفیسه زاجکانیها، حســین سرآبادانی، لادن سلطان پناه، ابوالفضل شاه 
بهرامی، پریا شــفیعیان، خشایار شمشیرگران، سعید شــیخ زاده، محمد صادقیان، فاطمه 
صبا، ســحر صحامیان، مرضیــه صفی خانی، امیرمحمد صمصامی، مهســا عرفانی، بهروز 
علی محمــدی، میلاد فتوحی، پویا فهیمی، نرگس فولادوند، شــروین قطعه ای، امیر بهرام 
کاویان پور، امیر صالح کســروی، نســرین کوچک خانی، مریم معینیــان، ملیکا ملک نیا، 
علی منانی، امیر منوچهری، مریم مهماندوســت، علی همــت مومیوند، علیرضا ناصحی، 
 صنــم نکو اقبال، رزیتــا یاراحمدی، آزیتــا یاراحمدی، نازنین یــاری و رزیتا یاراحمدی 

صداپیشه های این اثر بوده اند.
داســتان این ســریال درباره بخش اورژانس یک بیمارســتان اســت که مسائل مختلف 
پزشــکی و سختی کادر درمان به شکل خوبی به تصویر کشــیده شده  است. این سریال 
باتوجه به اســتفاده درست و به جا از تکنیک های فیلم سازی در به تصویرکشیدن بیماران و 

حادثه دیدگان موردتوجه است.
در ایــن ســریال بــا یک درام پزشــکی خوش ســاخت روبــرو هســتیم. وضعیت »کد 
ســیاه« به شــرایطی گفته می شــود که طــی آن تعداد بیمــاران به حدی اســت که 
 منابــع بیمارســتانی تحت فشــار قــرار می گیرند و همین گونــه که از عنــوان مجموعه 
پیداســت، سریال به چالش ها و فشارهایی می پردازد که کادر درمان در شرایط بحرانی با 

آن روبرو است.

تلویزیون

ورزش

قسمت ششم از سری انیمیشن های محبوب »عصر یخبندان« از سوی کمپانی 
دیزنی در دســت ساخت است و در صورت اکران به مجموع فروش3/۲میلیارد 
دلاری قســمت های قبلی خواهد افزود و از فروش مجموعه انیمیشن »داستان 
اســباب بازی« پیشی خواهد گرفت.ری رومانو، کوئین لطیفه و جان لگوئیزامو 
که همگی از صداپیشگان قسمت های قبلی انیمیشن »عصر یخبندان« هستند، 
اعلام کردند که کمپانی دیزنی مشغول ساخت دنباله ای جدید از این مجموعه 
انیمیشن است.»عصر یخبندان ۶« اولین فیلم از این مجموعه انیمیشن خواهد 
بود که از زمانی که دیزنی توانســت کمپانی فاکس قرن بیست و یکم از جمله 
حقوق فرانچایز »عصر یخبندان« را در سال ۲۰۱۹ خریداری کند، در سینماها 
اکران می شــود. قســمت قبلی انیمیشــن »عصر یخبندان« با عنوان »عصر 
یخبندان: مســیر برخورد«در سال ۲۰۱۶ اکران شد و در سراسر جهان نزدیک 
به ۴۰۹ میلیون دلار فروش داشــت. کمپانی دیزنی هنوز تاریخ رســمی اکران 

»عصر یخبندان ۶« را اعلام نکرده است.
تاکنون پنج فیلم در مجموعه »عصر یخبندان« منتشر شده است. قسمت اصلی 
»عصر یخبندان« در ســال ۲۰۰۲ رونمایی شد و با بودجه ۵۹ میلیون دلاری 
 به فروش جهانی 3۸3 میلیون دلاری دســت یافت. ۴ ســال بعد و در ۲۰۰۶،
قســمت دوم این انیمیشــن با عنوان »عصر یخبندان: ذوب« روانه سینما شد 
که ایــن بار با بودجه ۸۰ میلیون دلاری در گیشــه به فــروش ۶۶۰ میلیون 
دلاری رســید. »عصر یخبندان: ظهور دایناســورها« که تا به امروز موفق ترین 
قســمت از این مجموعه انیمیشــن از حیث فروش بوده نیز در ســال ۲۰۰۹ 
 بــا بودجــه ۹۰ میلیــون دلاری توانســت، فــروش ۸۸۶ میلیــون دلاری 
را بــه ثبت برســاند.»عصر یخبندان: رانش قاره ای« در ســال ۲۰۱۲ و »عصر 
یخبندان : دوره برخورد« در ســال ۲۰۱۶ هم به ترتیب ۸۷۷ و ۴۰۹ میلیون 

دلار در گیشه جهانی فروختند. مجموع فروش سری فیلم های »عصر یخبندان« 
تاکنون به رقمی بالغ بر 3/۲ میلیارد دلار رسید، در حالی که دیزنی برای ساخت 
آنها حدود ۴۲۹ میلیون دلار هزینه کرده است. یک قسمت اسپین آف و مستقل 
با عنوان »ماجراهای عصر یخبندان باک وایلد« نیز توسط والت دیزنی پیکچرز 

 نیز در ژانویه ۲۰۲۲ منتشر شــد. در حال حاضر مجموعه انیمیشن های
»من نفرت انگیز« با فروشی بالغ بر ۵/۶میلیارد دلار حاصل 

از اکران قســمت، پرفروش ترین مجموعه انیمیشن 
تاریــخ سینماســت و پس از آن »شــرک« )۶ 

قســمت( با فروش ۴ میلیارد دلاری، مجموعه 
»داســتان  انیمیشــن 
اســباب بازی« با فروش 
دلاری  میلیــارد   3.۲۷

و پــس از آن با اختلاف 
مجموعــه  انــدک 
»عصر  انیمیشن های 
 3.۲۱ با  یخبنــدان« 

دلار  میلیــارد 
قرار دارند.

»عصریخبندان«درتعقیب»داستاناسباببازی«

تکلیف »کارناوال« رامبد جوان روشن شد
گمانه های زیادی درباره »کارناوال« رامبد جوان مطرح شــد و حالا این رئالیتی شو قرار است 

ویژه برنامه عید نوروز یکی از پلتفرم های نمایش خانگی شود.
هفته گذشــته به دنبال صحبت های رامبد جوان درخصوص ساخته نشدن ادامه »خندوانه« 

به برنامه جدید خود اشاره کرد.
پیش از این هم درباره »کارناوال« گمانه هایی مطرح شده بود و حالا رسماً اعلام شد رئالیتی 
شوی »کارناوال« اثری از رامبد جوان به طور اختصاصی در فیلم نت ساخته و پخش می شود.

با نهایی شــدن قرارداد ســاخت و پخش »کارناوال«، این رئالیتی شو در ۲۴ قسمت ساخته 
خواهد شد.

در حال حاضر مراحل پیش تولید کار در جریان است.
این رئالیتی شو با پروداکشنی عظیم ساخته می شود و قرار است ویژه برنامه عید نوروز باشد.
»کارناوال« اولین رئالیتی شــوی رامبد جوان در شبکه نمایش خانگی است که پیش از این 

برنامه پربیننده »خندوانه« را در شبکه نسیم کارگردانی و اجرا می کرد.
رامبد جوان درحال حاضر فیلم ســینمایی »زودپز« را روی پرده سینماها دارد که با واکنش 

مثبت مخاطبان مواجه شده است.

سریال

تســنیم- بهتــاش فریبــا، پیشکســوت 
اســتقلال دربــاره برتری یک بــر صفر تیم 
فوتبال اســتقلال مقابل مس رفسنجان در 
دیــداری معوقه از هفته چهــارم لیگ برتر 
فوتبال، اظهار داشــت: اســتقلال بازی را با 
ترفند و هنر مربیگری موســیمانه برد. تیم 
ما مصدومان زیادی داشــت که جلال الدین 
ماشــاریپوف طبق گفته ســرمربی استقلال 
صبح بازی بیمار شــد و کاکوتا هم در نیمه 
نخست آسیب دید و به بیرون رفت. بازیکن 
خیلی  مجتبی  هاشمی نســب  مثــل  جوانی 
تلاش کرد در جریان بازی دوندگی داشــته 
باشد، اما وقتی می خواهید از بازیکنی جوان 
در ترکیب تیمی مثل استقلال استفاده کنید 
باید حداقل ۱۰ جلسه تمرین با بزرگسالان 

را پشت سر گذاشته باشد.
ابوالفضل زمانی در ترکیب استقلال درخشان 
ظاهر شد، وی با یادآوری این موضوع افزود: 
به دلیل تعــداد زیاد مصدومان اســتقلال، 

محمدحســین اسلامی در ســه پست بازی 
کرد. در هر صورت کســب ســه امتیاز مهم 
بود تا تیم از چالــه بیرون بیاید. تیم حریف 
هــم گردش توپ خوبی داشــت، ولی خطر 
آنچنانی روی دروازه اســتقلال ایجاد نکرد. 
اینطــور نبود که اگر اســتقلال یک بر صفر 

برنده شده اســت، حریفش چند موقعیت از 
دست داده و توپی به تیر دروازه ای زده باشد.
پیشکســوت باشــگاه اســتقلال بــا ابــراز 
کلین شیت کردن سیدحسین  از  خوشحالی 
حسینی راجع به استفاده از بازیکنان جوان 
در ترکیب آبی پوشــان خاطر نشــان کرد: 

وقتی شــرایط تیمی خراب می شود، بهترین 
بازیکنان نیز زیر سؤال می روند. 

چه کســی فکر می کــرد بازیکنی مثل دی 
بروینــه کــه کل دنیا از او حــرف می زنند، 
در منچسترســیتی انگلیس مورد انتقاد قرار 
بگیرد؟! فوتبــال اینطوری اســت که همه 

دنبال برد هستند. 
وقتی دو ســه بازی می بازیــد همه چیز زیر 
ســؤال می رود. در هر صورت از اول اینطور 
بودم که استفاده از بازیکنان جوان را دوست 
داشتم. ورزش برای جوان ترهاست. البته که 
هر تیمی نیــاز به بازیکنان باتجربه دارد. تیم 
ملی نیز همین وضعیــت را دارد و ترکیبی 
از بازیکنان باتجربــه و جوان در اختیار تیم 
ملی هســتند. فریبا در واکنش به اظهارات 
اخیر فرشید سمیعی، مدیرعامل استقلال که 
مدعی شده برخی از پیشکسوتان سهم خواه 
هســتند، گفت: برخی از پیشکســوتان به 
اظهارات مدیرعامل اســتقلال واکنش نشان 

دادند. بیش از 3۰ پیشکســوت با من تماس 
گرفتنــد و گفتند چه کار کنیم که گفتم هر 

کسی خودش می داند چطور جواب بدهد.
وی ادامه داد: اگر پیشکسوتی سهمی خواسته، 
حقش اســت چون عمرش را برای این تیم 
گذاشته است، اما الان آدم هایی آمده اند که 
در حد مدیریت پــول می گیرند. نزدیک به 
۲۰۰ پیشکســوت داریم و همه از اظهارات 
ســمیعی ناراحت هستند. ما شــاید بدانیم 
صحبت های ســمیعی مربوط به چه کسانی 
اســت، ولی باید اســامی  را بگوید که همه 

پیشکسوتان مورد خطاب قرار نگیرند.
پیشکســوت اســتقلال تصریح کــرد: برای 
پیشکسوتان داخل باشگاه متأسفم که چطور 
ایــن صحبت ها به آنهــا برنمی خورد! خوب 
است استقلال در جایگاه چهاردهم بود این 
حرف ها را زدیــد، اگر تیم بالای جدول قرار 
داشــت چه هجمه ای به پیشکســوتان وارد 

می کردید؟ 

ایسنا- پپ گواردیولا، سرمربی منچستر سیتی چهارمین شکست متوالی همشهری ها را برابر برایتون 
در لیگ برتر شاهد بود تا بدترین روند آماری دوران مربیگری اش رقم بخورد.

 منچسترسیتی در یکی از حساس ترین بازی های هفته یازدهم رقابت های لیگ برتر انگلیس به مصاف 
برایتون رفت. این بازی که به میزبانی برایتون برگزار شــد، در نهایت با پیروزی دو بر یک این تیم به 

پایان رسید تا چهارمین شکست پیاپی سیتی در رقابت های مختلف رقم بخورد.
سیتی از سال ۲۰۰۶ تاکنون چهار بازی متوالی را نباخته بود و حالا با این شرایط روبه رو شده است. 
خود پپ گواردیولا نیز که از ســال ۲۰۰۷ مربیگری  را شــروع کرده، هیچــگاه در چهار بازی متوالی 

شکست نخورده است.
بعد از این شکست از پپ گواردیولا پرسیده شد آیا این باخت پایان دوران موفقش در سیتی محسوب 
می شــود یا خیر. او پاسخ داد: این چیزی اســت که همه می خواهند. درست است؟ طبیعی است. ما 
قهرمانی های زیادی کسب کردیم. الان من فقط دوست دارم تمام بازیکنان تیمم را داشته باشم و آن 
زمان رقابت کنم. وقتی بد بازی می کنیم، اولین نفری هســتم که از تیمم انتقاد خواهم کرد اما الان 

چنین احساسی ندارم.
کاپیتان کایل واکر نیز بعد از این بازی به اسکای اسپورت گفت: همه چیز به ما بستگی دارد که برای 
این باشــگاه بزرگ بجنگیم. سخت است و من می توانم به شــما اطمینان بدهم که همه می خواهند 

روند شکست ها به پایان برسد.
رودری، برنــده توپ طــلا ۲۰۲۴، به دلیل پارگی رباط صلیبی تا پایان فصل غایب اســت. گواردیولا 
همچنین روبن دیاز، جان استونز، مانوئل آکانجی و ناتان آکه را در دیدار با برایتون در ترکیب نداشت 

و کوین دی بروینه هم در بازگشت از مصدومیت از شرایط خوبی برخوردار نبود.
منچسترسیتی بعد از تعطیلات فیفادی باید در لیگ برتر پذیرای تاتنهام باشد و در ادامه نیز در لیگ 
قهرمانان با فاینورد روبه رو خواهد شــد و ســپس در دیداری فینال گونه در آنفیلد برابر لیورپول قرار 

خواهد گرفت.

مربی فایتر کشور: 

علیاکبرییکلحظهغفلتکرد
تســنیم- علیرضا اســتکی، مربی فایتر کشورمان 
درخصوص شکســت امیر علی اکبــری در هفتمین 
مبارزه خود در ســازمان وان مقابل مارکوس آلمیدا 
گفت: مســابقه واقعاً به سختی کشــیده نشد و امیر 
تا آمد در بازی گرم شــود، روی یک لحظه پایش را 

آلمیدا گرفت. 
از طرفی او با امیر کشــتی نگرفت؛ چرا که اگر کار به 
کشــتی می رســید، امیر او را رنده می کرد. از طرفی 
امیر وقتــی روی زمین افتاد تلاش کــرد که آلمیدا 
فنون جوجیتسو را اجرا نکند که در نهایت آن اتفاق 

افتاد. 
وی تصریح کرد: آلمیدا می دانســت که اگر امیر بلند 
شــود، بوکس او برایش خطرســاز خواهد شد. ما از 

هدف آلمیدا آگاه بودیم که او می خواهد مبارزه را به زمین بکشاند تا آنجا کار کند. 
از طرفی ما در مدت سه ماهی که امیر آمریکا بود و چه یک هفته ای که در تهران قبل از اعزام تمرین کردیم، روی همین قضیه 

کار کردیم که این اتفاق نیفتاد، اما متاسفانه افتاد. به هر حال مسابقه است و یک لحظه غفلت امیر باعث شکست او شد.
مربی فایتر کشورمان عنوان کرد: فراموش نکنیم که آلمیدا به شدت باتجربه است و با خیلی از بزرگان دنیا مبارزه کرده است. او 

سالیان سال است که در جوجیتسو قهرمان بوده است و در رشته خود یک اسطوره است. 
به هر حال این شکست نیز چیز مهمی نیست و اگر ماه آینده یا شش ماه دیگر هم بگویند با او دوباره بازی خواهیم کرد. ما برنامه 

این مسابقه را هماهنگ کرده بودیم، اما یک ثانیه در آن جو تماشاگران و شلوغی سالن آن اتفاق افتاد.
استکی در پایان خاطرنشان کرد: همیشه ما آن کاری را می کردیم که حریفان نمی خواستند، اما این بار کاری کردیم که خواسته 

حریف بود و باعث این اتفاق و شکست شد.

پیشکسوت استقلال: 

استقلال با هنر »موسیمانه« برد

سرمربی منچسترسیتی:

اینچیزیاستکههمهمیخواهند؟

طلای  رقابت های پاراتنیس روی میز نیجریه بر گردن دختر ایرانی
 

ایرنا- زهرا نمازی در فینال مسابقات 
جهانی نیجریه میزبان را شکست داد 

و قهرمان شد.
در فینــال رقابت های پاراتنیس روی 
 میــز نیجریه، زهرا نمــازی با نتیجه
3 بر صفر حریف نیجریه ای را شکست 

داد و به مدال طلا دست یافت.
پیش از این زهرا نمــازی در مرحله 
نیمه نهایی حریفی دیگر از نیجریه را 

3 بر صفر شکست داده بود.
مســابقات پاراتنیس روی میز جهانی 
نیجریه از تاریخ ۱۷ تا ۲۰ آبان ماه در 

کشور نیجریه و شهر لاگوس برگزار شد.

شیراز میزبان اردوی تیم ملی شنای جوانان شد
به گزارش باشگاه خبرنگاران- رئیس هئیت ورزش  های آبی استان فارس گفت: اردوی 

تیم ملی شنای جوانان کشور در شیراز آغاز شد.
شهرام کمال زاده، رئیس هئیت ورزش  های آبی استان فارس گفت: این اردو به مدت ۴ روز 

در دو نوبت صبح و عصر در استخرانقلاب شیراز برگزار می شود.
وی افــزود: به این اردو ۲۰ ورزشــکار دعوت شــده اند که زیر نظــر کادر فنی به تمرین 
می پردازند. کمال زاده بیان کرد: از ۲۱ ورزشــکار دعوت شده به اردوی تیم ملی جوانان ۸ 
ورزشکار از استان فارس می باشند که میزبانی این اردو در شیراز فرصتی برای شکوفا شدن 

استعدادهای استان فارس می باشد.
 رئیس هئیت ورزش  های آبی فارس ادامه داد: ۱3مربی نیز در این اردو حضور دارند که ۴ مربی

از استان فارس می باشند.

فارس آماده میزبانی رویداد  های ملی ورزش است
به گزارش باشــگاه خبرنگاران-سرپرست معاونت توســعه ورزش اداره کل ورزش و 
جوانان فارس در دیدار با رؤســا و اعضا یهئیت  های شمشــیر بازی و ژیمناســتیک گفت: 
برگزاری رویداد  های ملی رشــته  های مختلف می تواند باعث توســعه این رشــته  ها شود و 

استان فارس آماده میزبانی رویداد  ها و رقابت  های ملی است.
 نشســت تخصصی مسائل و مشکلات هئیت های ورزشــی با حضور محمد حسن طیبی، 
سرپرســت معاونت توســعه امور ورزش و رؤســا و اعضــای هئیت  های ژیمناســتیک و 

شمشیربازی استان برگزار شد.
وی درخصوص میزبانی میزبانی رویدادهای ورزشی برای استان فارس می تواند مجموعه ای 
از مزایای اقتصادی، اجتماعی و فرهنگی داشته باشد و میزبانی رویدادهای ورزشی می تواند 

به توسعه فرهنگ ورزشی در استان کمک کند.
طیبی اظهار داشــت: این رویدادها می توانند به تعاملات اجتماعی و فرهنگی میان افراد از 

نقاط مختلف کشور کمک کنند و به ایجاد همبستگی و همدلی کمک کند.
سرپرســت معاونت توســعه امور ورزش در خصوص ورزش ژیمناستیک هم گفت: ورزش 
ژیمناستیک به عنوان مادر ورزش ها شــناخته می شود به دلیل تاثیرات گسترده ای که بر 
توسعه عمومی  بدنی و هماهنگی حرکتی دارد. این ورزش یکی از قدیمی ترین و پایه ای ترین 

رشته های ورزشی است که بهبود قابلیت های مختلف جسمی  و ذهنی را در پی دارد.
وی افزایش قدرت و اســتقامت عضلانی، توسعه انعطاف پذیری، بهبود تعادل و هماهنگی، 
افزایــش تمرکز و دقت و توســعه مهارت های حرکتی پایه از مزایای این ورزش دانســت 
 و بیان داشــت: این مزایا باعث شــده اند که ژیمناســتیک به عنوان پایه ای برای بسیاری 
از ورزش های دیگر مورد اســتفاده قرار گیــرد و به همین دلیل به عنوان »مادر ورزش ها« 

شناخته می شود.

فصلجدید»ایرانسرود«
بهزودیدرتلویزیون

محمدرضــا کردزنگنه، مدیر پــروژه برنامه تلویزیونی »ایران ســرود« از 
ثبت نام برای حضور در فصل جدید برنامه خبر داد و اعلام کرد که تاکنون 

حدود ۱۵۱ گروه شناسایی و به برنامه دعوت شده اند.
برنامه تلویزیونی »ایران ســرود« که با هدف شناســایی اســتعدادهای 
گروه های ســرود و معرفی فرهنگ و تاریخ اقــوام مختلف ایران در قالب 

سرود تولید می شود، فصل جدید خود را با تغییراتی نو آغاز کرده است.
مدیر پروژه این برنامه گفت: برنامه تلویزیونی »ایران ســرود« در راستای 
توجه به جایگاه ویژه ســرود از سال گذشته شکل گرفته است. این برنامه 
در ســه محور »توجه بیشــتر به ظرفیت ســرود اســتان ها«، »توجه به 
کنش گری اجتماعی گروه های ســرود« و »ارائه نمونه های فاخر و درخور 
توجه در قالب سرود برای مخاطبان«  به گروه های سرود در سراسر کشور 
پرداخته است. وی ادامه داد: این برنامه در قالب مستند با گروه های سرود 
از زمان آماده سازی تا اجرای گروه در برنامه همراهی می کند و با اعضای 
آن به گفت وگو می نشیند و با نمایش پشت صحنه هایی از اجرای هر گروه 

فضای شادی را برای مخاطب کودک و نوجوان فراهم می کند.
 وی با اشــاره به ســفرهای اخیر گروه تولید به شهرهای اردبیل، همدان 
و قزوین برای ضبط قســمت های جدید، افــزود: در فصل جدید، تلاش 
کرده ایــم با تمرکز بر روســتاهای دور افتاده و نمایش گروه های ســرود 
بومی، به بخــش مغفول مانده ایران نیز بپردازیــم. کرد زنگنه همچنین 
از تغییراتی در ســاختار و محتوای برنامه خبــر داد و گفت: »با توجه به 
اســتقبال مخاطبان، تلاش کرده ایم کیفیت برنامه را ارتقاء دهیم و تجربه 

تماشای آن را برای کودکان و نوجوانان جذاب تر کنیم.«
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عک

نماینده شیراز و زرقان:
 ظرفیت های توسعه روستایی شهرستان شیراز 

نباید مغفول بماند

به گزارش ســبحان- جعفر قادری، نماینده شهرســتان های شیراز و 
زرقان در مجلس شورای اسلامی  در بازدید از روستاهای حریم کلان شهر 
شیراز بر لزوم به فعل رساندن توانمندی های توسعه در این مناطق تأکید 
کرد و اظهار داشــت: ظرفیت های توسعه روستایی شهرستان شیراز نباید 
مغفول بماند. بنیاد مســکن با اجرای طرح های توســعه زمینه ماندگاری 

روستاییان در این مناطق را فراهم کند. 
قادری در نشســت با مدیران بنیاد مســکن و مسئولان محلی شهرستان 
 شــیراز کــه در روســتای کرونی ترتیب یافــت از خدمات انجام شــده 

تقدیر کرد. 
نماینده شیراز و زرقان در مجلس شورای اسلامی  اضافه کرد: روستاییان 
شــریف ترین اقشار جامعه ما هســتند که رونق و توسعه اقتصاد روستا را 
رقم زده اند. باید فرایند توسعه در این مناطق تقویت شود تا روستاییان با 

درآمد تأمین معیشت انگیزه ماندگاری در مناطق داشته باشند. 
محســن ابراهیمی،  مدیر بنیادمسکن انقلاب اســلامی  شیراز و جعفری، 
معاونت فنی و اجرایی بنیادمســکن انقلاب اســلامی  شــیراز نیز در این 
نشســت حضور داشتند و کزارشی از اجرای طرح های توسعه ارائه دادند. 
این جلســه با حضور دهیاران و شوراهای اسلامی  روستاهای حریم شهر 

شیراز با حضور بخشدار مرکزی شیراز برگزار شد. 
محســن ابراهیمی،  مدیر بنیاد مســکن شهرستان شــیراز اجرای طرح 
بهســازی معابر ۲۰ روســتا با اعتبار ۲۷۵ هزار میلیــون ریال، بازنگری 
طرح هادی ۱۲روســتای شهرســتان شــیراز با اعتباری بالغ بر ۲۶هزار 
و ۴۰۰ میلیــون ریال، واگــذاری و تعیین تکلیف بیــش از ۱۰۰ قطعه 
زمیــن به جوانــان فاقد مســکن و افراد واجد شــرایط در روســتاهای 
 شهرســتان را از جملــه کارکردهــای بنیــاد مســکن در روســتاهای 

شهرستان دانست.

مدیرکل آموزش و پرورش فارس:
مسئله تکریم ارباب رجوع 

در رأس فعالیت های روزانه قرار گیرد

به گزارش سبحان- فرشید قاسمی، مدیرکل آموزش و پرورش فارس 
در نشست هم اندیشــی با معاونان ورؤسای ادارات حوزه داخلی ستادی 
اداره کل اظهار کرد: در یک مجموعه اداری، همگی باید مانند مســافران 

یک کشتی نگران سلامت مجموعه باشند. 
وی افــزود: نظم و انضبــاط در کارها، رضایت خداونــد و در امتداد آن 
رضایــت مردم، همواره در دســتور کار خود قرار دهند و ســعی کنند با 
مــردم مهربان و خوش رفتار باشــند.  قاســمی  تصریح کــرد: مدیران 
و کارشناســان باید بــه گونه ای با اربــاب رجوع تعامــل کنند که این 
 احســاس در مردم ایجاد شــود که این مدیران و کارشناسان خدمتگزار 

آنان هستند. 
وی ادامه داد: صبور بودن و ســعه صدر داشتن را در باید در اداره تمرین 
کنید چــرا که همه ما  مورد آزمایش هســتیم و باید در جایگاه مخلوق 
خداوند، عبادت کنیم. مدیرکل آموزش و پرورش فارس خاطرنشان کرد: 
اگر رفتار ســازمانی نهادینه شود ســازمان ارتقاء می یابد. عملکرد خود را 
همواره با بهترین ها مقایســه کنید تا بیشترین میزان را در شاخص های 
معین بدســت آورید. وی ادامه داد: آموزش و پرورش فارس در حال یک 
جهش اســت و تا دو سه ســال آینده این جهش و ارتقای استان مشهود 

خواهد بود. 
قاســمی  گفت: بازخورد ســریع برنامه ها موجب می شــود تا نقاط ضعف 
برطرف و نقاط قوت تقویت شــود. مدیرکل آموزش و پرورش اظهار کرد: 
در موضوعات مختلف باید از ایده های جدید اســتفاده کرد تا مشکلات به 
ســهولت حل و فصل شود. در این جلســه تعدادی از معاونین و رؤسای 
ادارات داخلی به بیان پیشــنهادات خود درخصوص ارتقای بهره وری در 

سازمان پرداختند.

مدیرکل راه و شهرسازی فارس:
قطعه ۷ آزادراه شیراز ـ اصفهان 

تا آخر امسال به بهره برداری می رسد

به گزارش سبحان- ناصر رضایی، مدیرکل راه و شهرسازی فارس درباره 
آخرین اقدامات برای تأمین اعتبار به منظور تکمیل قطعه ۷ آزادراه شیراز 

ـ اصفهان گفت: این قطعه تا آخر امسال به بهره برداری خواهد رسید.
رضایی با اعلام این خبر گفت: قطعه ۷ آزادراه شــیراز ـ اصفهان به طول 
۱۳کیلومتر برنامه ریزی شده است که تاکنون ۷۰درصد پیشرفت فیزیکی 
داشته اســت و تا آخر امسال قابلیت اتمام و تحویل آن به مردم شیراز و 

استان فارس را خواهد داشت.
وی درخصــوص تأمین منابع مالی این قطعه اظهــار کرد: دولت موظف 
بود در قالب مولدســازی تأمین منابع مالی ایــن قطعه را انجام دهد، لذا 
مولدســازی زمین مورد نیاز قطعه را انجام دادیــم و مصوبات لازم برای 
تغییر کاربری و مولدسازی زمین به ارزش بیش از یک هزار میلیارد تومان 
انجام شد. رضایی با بیان اینکه بیش از ۲ ماه است امضاء این کار و سایر 
موارد لازم انجام شــده است، افزود: سعی می کنیم کمتر از ۱۰روز آینده 

تغییر عاملیت در این زمینه رخ دهد.
مدیــرکل راه و شهرســازی فارس در عین حال این نکته را یادآور شــد 
کــه قرار نیســت زمین را بفروشــیم فقط بناســت زمین مولدســازی 
شــده در اختیــار پیمانــکاران به صورت تهاتــر قرار گیرد کــه بتوانند 
 از فوایــد و ارزش افــزوده این زمیــن در کنار آن منابع مالــی که نیاز 

داشتند، استفاده کنند.

سرپرست دانشگاه علوم پزشکی شیراز تأکید کرد:
به کارگیری روش های نوین و سازنده

 در پیشبرد اهداف دانشگاه

به گزارش سبحان- همایش مدیریت توســعه سازمان و تحول اداری 
با حضور سرپرســت دانشگاه علوم پزشــکی و خدمات بهداشتی درمانی 

شیراز برگزار شد.
بصیر هاشــمی، سرپرست دانشــگاه در این همایش با اشــاره به پیشینه 
دانشــگاه علوم پزشکی شــیراز در کشــور و منطقه گفت: دانشگاه مرکز 
تربیت و پرورش نســل های آینده اســت و باید برای دیگر ســازمان ها و 
ادارات الگو باشــد و لازمه ایــن امر، همراهی و همــکاری تمام اعضای 

مجموعه دانشگاه است.
هاشــمی با بیان اینکــه حرکت رو به جلو برای هــر مجموعه را نیازمند 
نــوآوری، خلاقیت و روش های نوین دانســت و افزود: در این راســتا از 
نظرات، پیشــنهادات و ایده های کاربردی در دانشگاه علوم پزشکی شیراز 

استقبال می شود.
او با اشــاره به ارزش، اعتبار و جایگاه دانشــگاه علوم پزشــکی شیراز در 
محافــل علمی دنیا، بــر به کارگیری روش های نوین و ســازنده در همه 

حوزه های دانشگاه، با تقویت همدلی و همکاری تأکید کرد.
سرپرســت دانشگاه علوم پزشــکی شــیراز با بیان تأکیدات مقام معظم 
رهبــری مبنی بر وجدان کاری و انضباط اجتماعی، ســرلوحه قرار دادن 
ایــن دو اصل در تمام مراحــل زندگی را موجب قرار گرفتن در مســیر 

پیشرفت دانست.
هاشــمی در این همایش با قدردانی از همــکاران در بخش های مختلف 
دانشــگاه، بر تلاش شبانه روزی در راســتای پیشرفت دانشگاه و کشور بر 
محــور بر وفاق ملی، همدلی، همکاری، اجرای عدالت و شایســته گزینی 
تأکیــد کرده و توجه به این اصول را سرمنشــاء خدمت صادقانه به مردم 

عنوان کرد.

به گزارش ســبحان- آئین معارفه سرپرست 
جدیــد معاونت سیاســی، امنیتــی و اجتماعی 
اســتانداری و تکریم معاون ســابق و همچنین 
معارفــه مشــاور عالی و مدیــرکل جدید حوزه 
اســتاندار فــارس و تکریم مدیرکل ســابق این 
 حوزه با حضور معاونین و مدیران کل استانداری

برگزار شد.
حســین علی امیری، اســتاندار فــارس در این 
جلسه با اشــاره بر اینکه وقتی انتخاباتی برگزار 
و مســئولیت ها منتقــل می شــود، تغییــر در 
پســت های سیاســی امری طبیعی است، اظهار 
داشــت: نباید به بهانه تغییــر دولت ها از صدر 
تا ذیل در ســاختار اجرایی تغییــر ایجاد کنیم 
چراکه معتقدم برای تربیت یک مدیر هزینه های 
بســیاری صرف می شود و گاهی زمان و تاریخی 
باید بگذرد تا مدیری تربیت شــود؛ پس باید از 
مدیران متدین، فسادســتیز، بــا انگیزه و معتقد 
 به گفتمان دولت چهاردهم برای توســعه استان

استفاده می شود.
 وی به آیه ۱۴۰ســوره شــریفه آل عمران اشاره 
کرد و گفت: چرخش در قدرت و تصدی مناصب 
از خصوصیات زندگی بشــری اســت کمااینکه 
تغییر در پست های سیاسی امری طبیعی به نظر 
می رسد. همه ما نسبت به مردم و نظام جمهوری 
اســلامی  ایران و شهدا متعهد هستیم پس نباید 
به سبب تغییرات در مسئولیت ها، کندی و توقف 

در امور حادث شود.
 امیــری از خدمات ارزنده قزل ســفلی و خازن 
قدردانی کــرد و گفت: هر دو بــرادر عزیز ما تا 
لحظــات آخر بــه فعالیت هــا ادامــه دادند که 
 قابــل تقدیــر اســت و البته انتظــار نیز همین 

بوده است.
 نماینــده عالی دولت در فــارس در بخش دیگر 
سخنان خود افزود: دست به کار هیجانی و تأکید 
نمی زنیم و پس از بررســی های کافی و اقدامات 

کارشناسی تغییرات لازم صورت می پذیرد.
 وی اقدامــات شــتاب زده در تغییــرات افراد را 
غیرمنطقی، غیرعقلانی و غیرشــرعی دانســت 
و تصریــح کرد: به تدریج، پس از فراهم شــدن 
بســترهای لازم و بعد از بررسی های کارشناسی 

تغییرات صورت می گیرد.
 اســتاندار فارس بــا تأکید بر اینکــه کار باید 
براســاس قانــون و مقررات انجام شــود، اظهار 
داشــت: از بنده که دانش آموخته حقوق هستم 
توقع کار غیرقانونی غیرمنطقی است؛ در به کار 
گرفتن افراد باید کاملًا ســازوکارهای حقوقی و 

اداری رعایت شود.
 وی با بیــان اینکه با گروه هــای مختلف دیدار 
داشته و در نشست های متعدد، شرایط را تبیین 
کــرده و مدل مدیریتی خــود را بدون روتوش، 
ارائه نموده اســت، حرکات سینوســی را برای 
مدیران جمهوری اســلامی  مضــر عنوان کرد و 
گفت: رفتار مدیر باید قابل پیش بینی باشد و در 
 چارچوب قواعد کار کند تا دیگران دچار آشوب 

ذهنی نشوند.
امیری با اشــاره به برخی از قواعد و اصول فقهی 
اظهار داشت: شارع مقدس نخواسته بندگان در 
شــک و تردید باشند و دچار ناآرامی های روحی 
و روانی شــوند لذا حرکات سینوسی و ناگهانی 
منجر به ســرگردانی ذینفعان و توقف توســعه 

خواهد شد.
 اســتاندار فارس در ادامه فواید آرامش استان را 
در افزایش ســرمایه گذاری و رونق گردشگری و 
توســعه فارس عنوان کــرد و حاکمیت قانون را 
برای رســیدن به احســاس آرامش عمومی  یک 
ضرورت دانســت و بر احساس ارزشمندی، ابتدا 
در مدیران و ســپس تســری آن به شهروندان 
تأکیــد کرد و افــزود: دنیا بــا دقیق ترین قواعد 
علمــی  اداره می شــود لذا بر اجــرای حاکمیت 
 قانــون و افزایش احســاس ارزشــمندی موکدا 

تأکید دارم.
 وی ضمن اعــلام اینکه به تصمیم های عجولانه 
و تأکید اعتقادی نــدارد، از تضییع حقوق افراد 
در اقدامات عجولانه ســخن گفت و خاطرنشان 
کــرد: علاوه بر اینکه آغازگــر جدیدی نخواهیم 
بــود بلکه اقدامات خــوب گذشــتگان را ادامه 
می دهیم؛ همچنین اعــلام می کنم که در تقابل 
سیاسی خیری وجود ندارد پس باید فراجناحی 
به موضوعات نگاه کرد بنابراین دســت کمک به 

سمت همه دلسوزان استان دراز می کنم.

 

امیری در ادامه با اشــاره به آیه ۱۸سوره مبارکه 
زمر نیز گفت: هر کس که حرف خوبی زد حرفش 
اتوبوســی اعتقادی  را می شــنویم. به تغییرات 
نداریم و معتقدیم اســتان فــارس ظرفیت های 

خوبی در حوزه نیروی انسانی دارد.
 اســتاندار فارس خطاب به مدیران جدید استان 
گفت: پست های سیاســی نماد دولت ها هستند 
اما این به معنای این نیســت کــه مدیر نخبه و 
باهــوش و متدینی را کاملًا کنــار بگذاریم؛ اگر 
مدیری جابجا می شــود باید شــئوناتش حفظ و 

حرمت و احترام وی کاملًا رعایت شود. 
در آموزه های اســلامی کرامت های ذاتی انسانی 
مهم هســتند پس قدر و منزلــت خدمتگزاران 
جمهوری اســلامی  ایران باید در تغییرات حتماً 
رعایت شــود. امیری با برشــمردن ویژگی های 
مدیر اســلامی  و بیان طیفی از ویژگی های یک 
مدیــر توانمند بر توجه به برتــری فضیلت های 
انســانی مدیران تأکید کرد و افزود: به فرمایش 
معصومین یکی از دلایل زوال حکومت ها تسلط 
اراذل بر افاضل است پس باید در انتصاب مدیران 
توانمندی هــای مدیریتی فضیلت های  بر  علاوه 

انسانی نیز مد نظر قرار گیرد.
وی افــزود: ابلاغ مدیریت بــه تنهایی صلاحیت 
نمی آورد بلکه ویژگی هــای دیگری باید مد نظر 
باشــد و از افراد شایســته و برتر برای مناســب 

مدیریتی استفاده شود.
 اســتاندار فارس بر توجه به استفاده از ظرفیت 
بانوان و جوانان تأکید کرد و گفت: بخشــداران 
حتماً از بدنه وزارت کشــور انتخاب شــوند و به 
نحوی منصوب شــوند که حداقل ۲۰ سال برای 
نظام خدمت کنند؛ متوســط سن فرمانداران نیز 

باید ده سال کاهش یابد.
 وی بــا بیان اینکه برای تربیت نیروی انســانی 
طرحی داریم که به زودی اجرا می شــود، اظهار 
داشت: اگر فردی ســابقه لازم را ندارد اما جوان 
و با انگیزه و متدین اســت از ابزار آموزش برای 

کارآمد شدن وی استفاده شود.
 امیــری خواســتار درک وضعیت جوانان شــد 
و افــزود: اگرچــه بخش های عالــی نظام جای 
افراد باتجربه اســت اما دنبال چهره های جدید 
 باشــید و به جوانان همانند دوران دفاع مقدس

 میدان دهید.
 اســتاندار فارس در بخش دیگر ســخنان خود 
خاطرنشــان کرد: رئیس حوزه اســتاندار علاوه 
بر اینکه مشــاور عالی اســت بخش های مربوط 
به این حــوزه را پیگیری می کنــد تا در جهت 
 چابکسازی مدیریت اســتان بتوانیم به کارهای 

مهم فارس برسیم.
 نماینده عالی دولت چهاردهم در اســتان فارس 
ضمن اینکه به مدیران خــود توصیه کرد با هم 
هماهنگ باشــند، افزود: در ساختار کار می کنم 

لذا به کار تیمی  نیز اعتقاد دارم؛ همپوشــانی را 
در جهت همافزایی بدنه اجرایی اســتان در نظر 

داشته باشید.
استاندار فارس در این جلسه ضمن آرزوی توفیق، 
از زحمات اســماعیل قزل سفلی، معاون پیشین 
سیاسی و امنیتی و اجتماعی استانداری و آقای 
احسان، خازن مدیرکل پیشــین حوزه استاندار 
فارس تقدیر کرد و ســید احمد احمدی زاده را 
به عنوان مشــاور عالی و رئیس حوزه استاندار و 
حجت ا... رضایی را به عنوان سرپرســت معاونت 
 سیاســی و امنیتــی و اجتماعــی اســتانداری 

معرفی نمود.
  خدمــت به مردم، لازمه احیای ســرمایه 

اجتماعی  است
حجت ا... رضایی، سرپرســت معاونت سیاســی، 
امنیتی و اجتماعی اســتانداری فــارس در این 
جلسه اظهار داشــت: وفاق ملی صرفا یک شعار 
نیســت بلکه برای تمام کسانی که هنر در اداره 
کشور و خدمت به مردم دارند یک ضرورت است.
وی ادامــه داد: امروز که در این ســنگر فرصت 
خدمت به مردم به ما محول شده باید بکوشیم تا 

امید را در جامعه افزایش دهیم. 
معاون ســابق سیاســی، امنیتــی و اجتماعی 
استانداری فارس هم با اشاره به دوره مسئولیت 
۱۷ماهــه خود در این ســمت گفــت: طی این 
مــدت تلاش کردیم که اولویــت رویکردمان در 
این معاونت را اجتماعی، سیاســی و امنیتی قرار 
دهیم چرا که باور داشــتیم که اگر در حوزه های 
اجتماعی ســرمایه ســازی کنیم امنیت خود به 

خود شکل می گیرد.
اسماعیل قزل سفلی، ضمن تأکید بر لزوم صیانت 
از مدیران حاضر در وسط میدان افزود: میانگین 
سن خدمتی در اســتان در سه طیف مدیریتی 
فرمانداران، معاونین فرمانداران و بخشــداران در 
استان بالای ۵۴ سال بود که امروز این میانگین 

به کمتر از ۴۳ سال رسیده است.
وی، ضمن تأکید بر لزوم جوان سازی بدنه دولت 
ادامه داد: معتقدیم که میانگین ســن بخشداران 
 استان هم باید کمتر از ۳۰ سال و بین ۲۵ تا ۳۰ 

سال باشد.

استاندار در آئین تکریم و معارفه مدیرکل حوزه استاندار و سرپرست معاونت سیاسی فارس:

دست به کار هیجانی نمی زنیم

 به گزارش سبحان- علی شبانی، 
مدیرعامــل شــرکت آبفا اســتان 
 فارس از رفع بالغ بر ۱۵هزارو ۸۳۸ 
رفع اتفاقات آب در خطوط انتقال و 
توزیع آب شرب شهرها  شبکه های 
و روستاهای اســتان طی هفت ماه 

گذشته خبر داد. 
 شــبانی گفت: یکی از اصلی ترین 
رویکردهای شــرکت آبفا فارس در 
حوزه خدمت رسانی به مردم، تعمیر 
و نگهداری تأسیســات آبرسانی در 
راستای ارائه خدمات مطلوب، بهنگام 
و مستمر می باشد که به فضل الهی در هفت ماه گذشته تلاش همکاران بنده در 
 شهرستان های استان فارس جهت نیل به این مهم مثمر ثمر بوده و نتایج مورد انتظار 

حاصل شده است.  
وی افــزود: بــر همین اســاس در این مــدت به همــت مأموریــن بهره بردار 
 و رفــع اتفاقــات آب شــرکت آبفا فــارس در شهرســتان های تابعــه بیش از
۱۱هــزار و۲۲۱ مورد اتفاقات آب در خطوط انتقال، شــبکه های توزیع و ســایر 
تأسیســات آبرســانی در کمتریــن زمان ممکــن مرتفع گردید؛ بــه طوری که 
 هم استانی های شریف در شهرها و روستاهای استان با کمترین وقفه در آبرسانی 

مواجه شدند.  
شــبانی با اشــاره به اینکه از تعداد یاد شــده قریب به هشت هزار ۶۴۵ مورد در 
روســتاهای استان اتفاق افتاد که از این تعداد هزار و۴۹۰مورد مربوط به اتفاقات 
خطوط انتقال،پنج هزار و ۴۲۴مورد در شــبکه های توزیع و هزار و۷۳۱ مورد نیز 

در انشعابات مشترکین حادث گردید.  
وی اتفاقــات حــوزه آبرســانی شــهری را نیــز از نــگاه آمــار تشــریح کرد و 
اظهار داشــت: در همیــن بازه زمانــی با تلاش شــبانه روزی همــکاران ما در 
 واحد هــای رفع اتفاقــات آب در ۱۱۶ شــهر اســتان نزدیک به۷هــزار و۱۹۳ 
مــورد اتفاقات آب رفع گردید که از این میزان ۳۲۱ مورد اتفاقات خطوط انتقال، 
سه هزار و ۴۷۸ مورد در شبکه های توزیع آب و سه هزار و ۳۸۱ مورد نیز حوادث 

انشعابات آب مشترکین را شامل می شود.  
وی در پایان با یادآوری اینکه هم استانی ها می توانند در صورت مشاهده هرگونه حادثه 
 و اتفاق در خطوط انتقال، شبکه های توزیع و انشعابات آب، در هر ساعتی از شبانه روز 
 بــا شــماره ۱۲۲ تمــاس حاصل نمــوده و شــرح حادثــه را گــزارش کنند،
اطمینــان داد: مــردم اطمینــان داشــته باشــند کــه مأمورین رفــع اتفاقات 
همــواره  اســتان  تمامی شهرســتان های  در  فــارس  اســتان  آبفــا  شــرکت 
 آمــاده حضــور در محل حادثــه و رفــع اتفاق مــورد نظــر در کمترین زمان 

ممکن می باشند.

به گزارش ســبحان-  ابوالفضــل زمانی فرد، مدیر 
باغبانی جهادکشــاورزی فارس گفت: استان فارس با 
۲۶ هزار هکتار ســطح زیر کشت انار و تولید۴۵۰هزار 
تن با متوســط عملکرد ۱۷/۳ تــن در هر هکتار رتبه 

نخست کشور را دارد.
زمانی فرد با بیان اینکه این اســتان رتبه نخست کشور 
 در سطح زیرکشت و تولید انار را دارد، گفت: ۳۴درصد

انار کشور در فارس تولید می شود.
وی بــا اشــاره به میــزان تولیــد انار کــه پاییز فصل 
برداشــت این محصول است، گفت: ســطح زیرکشت 
انــار در دنیــا حدود ۵۰۰ هــزار هکتار بــا تولید ۶/۵ 
میلیون تن اســت که متوسط عملکرد ۱۳تن در هکتار 
است.  مدیر باغبانی جهادکشــاورزی فارس، مهم ترین 
تولیدکنندگان انار در دنیا را کشــور های هندوســتان، 

چیــن، ایران، ترکیه، افغانســتان و آمریــکا اعلام کرد 
 و افزود: ســطح زیر کشــت انــار در کشــور ۹۱ هزار
هکتــار با تولیــد ۱/۳ میلیون تن و متوســط عملکرد 
۱۴/۵تــن در هر هکتار اســت. وی بیان اینکه اســتان 
فارس رتبه نخســت ســطح زیــر کشــت و تولید انار 
در کشــور را دارد، ســطح زیر کشــت انار در اســتان 
 فــارس را ۲۶ هــزار هکتــار بــا تولیــد ۴۵۰ هــزار
 تن و متوســط عملکرد ۱۷/۳ تن در هــر هکتار اعلام
کرد. زمانی فرد با تصریح اینکه ۲۹درصد سطح زیرکشت 
انار در کشور در استان فارس وجود دارد، افزود: ۳۴درصد 
تولید انار در کشور در استان فارس تولید می شود. مدیر 
باغبانی جهادکشــاورزی فارس با بیان اینکه سطح زیر 
کشت محصولات باغی در کشورمان ۲/۸میلیون هکتار 
با تولید۲۵/۶میلیون تن محصولات است، گفت: سطح 

 زیرکشــت محصولات باغی در استان فارس ۳۳۵ هزار 
هکتــار بــا تولید۳/۳میلیون تن اســت. وی با تصریح 
اینکه ۱۲درصد سطح زیرکشت محصولات باغی کشور 
در اســتان فارس وجود دارد، افــزود: ۱۳درصد تولید 

محصولات باغی کشور در استان فارس تولید می شود.

به گزارش ســبحان-رضوان حکیم زاده، معــاون آموزش 
ابتدایی وزارت آموزش و پرورش با بیان اینکه کودکانی که در 
مدرســه حضور دارند، اما مهارت سواد پایه را در دوره ابتدایی 
یاد نمی گیرنــد، عملًا بــا کودکانی که بازمانــده از تحصیل 
هستند، تفاوت چندانی ندارند، گفت: می توان این کودکان را 

در گروه »بازمانده از یادگیری« دسته بندی کرد.
 حکیــم زاده با اشــاره بــه تفــاوت »بازمانــده از تحصیل« و 
»تارک تحصیل« اظهار کرد: متاســفانه در اغلب موارد این دو 
مفهوم به جای یکدیگر به کار برده می شود و این در حالیست 
که بازمانده از تحصیل، فردی اســت که علی رغم رســیدن به 
سن قانونی ۶ سال تمام، وارد نظام آموزش رسمی کشور نشده 
اســت، اما تارک تحصیل، دانش آموزی است که وارد مدرسه 
شــده ولی به هــر دلیلی پیش از آن که دوره آموزشــی را به 
اتمام برساند، از چرخه آموزش خارج می شود. وی اضافه کرد: 

تفــاوت مفهومی بین این دو، ایجاب می کند در مورد هر گروه 
تصمیم گیری به صورت مجــزا و برنامه ها به صورت تخصصی 
طراحی و اجرا شــوند؛ به خصوص اینکه بازمانده از تحصیل، 
اساســاً وارد مدرسه نشــده اما تارک تحصیل از مدرسه و از 
گردونه آموزش خارج شــده است. حکیم زاده یادآور شد: یکی 
از اقدامات معاونت آموزش ابتدایی در دور جدید، تفکیک این 
دو مفهوم در ســامانه اســت تا بتوان برای هر یک به صورت 
جداگانه برنامه تخصصی را طراحی و اجرا کرد؛ البته باور داریم 
که مدیر مدرسه بهترین فردی است که می تواند تارک تحصیل 
را شناســایی کند و در ســاماندهی آنان نقش بسیار ویژه ای 
دارد.معاون آموزش ابتدایی وزارت آموزش و پرورش در ادامه 
بیان کــرد: در مورد بازمانده از تحصیل دو نکته بســیار مهم 
 وجــود دارد که پیش از ارائه هر آماری باید به آنها توجه کرد. 
اول اینکه در این مورد، نرخ جذب خالص پایه اول بسیار مهم 

است؛ یعنی نسبت کلیه دانش آموزان ۶ سال تمام ثبت نام شده 
ایرانی به کلیه کودکان ۶ سال تمام ایرانی. 

حکیم زاده تأکید کرد: کودک ۶ ســال تمام اگر در همان سال 
جذب مدرسه نشــود، به احتمال فراوان در سال های بعد نیز 
وارد چرخه آموزشی کشــور نخواهد شد. به همین دلیل و با 
تأکید وزیر آموزش و پرورش، مســئله جــذب بازماندگان از 
تحصیل به عنوان اولویت معاونت آموزش ابتدایی در دستورکار 
قرار دارد و می توان اذعان کرد مهمترین ماموریت این معاونت 
اســت. معاون آموزش ابتدایی وزارت آموزش و پرورش یادآور 
شد: گام اول در ســاماندهی بازماندگان از تحصیل، شناسایی 
دقیق آنان و تکمیل بانک اطلاعاتی اســت تا بر همین اساس 
با کمک و همراهی دستگاه های ذیربط بتوان گام های اجرایی 

و عملیاتی برداشت.
معــاون آموزش ابتدایی وزارت آمــوزش و پرورش با تأکید بر 

اینکــه برخورداری از مهارت های ســواد پایه، بنیان یادگیری 
مهارت های بعدی است و هر کودکی باید در مسئله سواد پایه 
به توانایی مطلوب دســت پیدا کند، اظهارکرد: فقر یادگیری 
یکی دیگر از مســائل مهم در آموزش ابتدایی اســت و لزوماً 
حضــور دانش آموز در مدرســه به معنــای یادگیری مطلوب 
مهارت های ســواد پایه نیست. بسیاری از دانش آموزان به طور 
خاص در مناطق کمتربرخوردار و دو زبانه، مهارت های ســواد 
پایــه را آن چنان کــه باید در دوره ابتدایی یــاد نمی گیرند و 
در نتیجه احتمال موفقیتشــان در مسیر شغلی و تحصیلی به 
شدت کاهش می یابد که این موضوع با اصل عدالت آموزشی و 
نصیب برابر آموزشی در تضاد است. حکیم زاده بیان کرد: حل 
مسئله فقر یادگیری در شاخص نرخ تکرار پایه نیز تأثیرگذاری 
بســیاری دارد و هر اندازه که فقر یادگیــری کاهش یابد، به 

همان نسبت نرخ تکرار پایه کاهش خواهد یافت.

مدیرکل برنامه ریزی، بودجه و تحول اداری استانداری فارس خبر داد:

رفع بیش از۱۵هزار مورد اتفاقات آب شرب 
توسط شرکت آبفا فارس

رتبه نخست فارس با تولید ۳۴ درصد انار کشور

لزوم برگزاری کلاس های جبرانی برای کودکان لازم التوجه از دی ماه

به گزارش سبحان- حســین علی امیــری، استاندار 
فــارس با تأکید بر اینکه شــرکت ها و فعالان اقتصادی 
مستقر در فارس می بایست حساب های مالی خود را به 
استان منتقل کنند، افزود: برای کمک به حل مشکلات 
واحدهای اقتصادی و حمایت از بنگاه های تولیدی باید 
فعالان اقتصادی و شــرکت ها حســاب های خود را به 

استان منتقل کنند.
پانصدونود و پنجمین جلسه ستاد تسهیل و رفع موانع 
تولید اســتان به ریاست حســین علی امیری استاندار 

فارس برگزار شد.
اســتاندار فارس در پایان این جلســه با بیــان اینکه 
قانونگذاری دارای فلسفه و قواعدی است، افزود: نیازهای 
جامعه در قانون نمایان می شــود پس قانون رفع موانع 
تولید ضرورت امروز ما بوده است. وی با اشاره بر اینکه 
تحریم های ظالمانه اقتصاد کشور را تحت تاثیر قرار داده 
اســت، اظهار داشت: در این شرایط باید از هر راهکار و 
فرصتی برای کاهش اثرات تحریم های ظالمانه استفاده 
کرد. امیری با بیان اینکه در خصوص مباحث مربوط به 
تولیــد و ارتقای آن، قوانین متعددی وجود دارد، افزود: 
در جنگ ترکیبی فعلی که بعد اقتصادی آن به شــدت 
اســت، پس از کارشناســی های متعدد در سال ۱۳۹۴ 
قانون رفــع موانع تولید تصویب و نقش دســتگاه های 

ذی ربط در این حوزه مشخص شد.
وی ادامــه داد: روح ایــن قانون، بــر حمایت از بخش 
خصوصــی و فعــالان اقتصــادی تأکیــد دارد چرا که 
نــگاه دولتی در این زمینه، کارســاز نیســت. امیری با 

بیان اینکه قانون الفاظ خشــکی اســت و این مجری 
اســت که به قانون روح می دهد، اظهار داشت: مجری 
بایــد به نحوی در مســیر اجــرای قانــون گام بردارد 
 کــه ضمن رعایت دقیق مفاد قانون، حل مشــکلات را 

در پی داشته باشد.
نماینــده عالی دولت در فارس با تأکیــد بر اینکه باید 
شــرایط خاص کشــور را درک کنیم و در جهت حل 
مشــکلات واحدهای تولیــدی گام برداریم، از ضمانت 
اجرایی کیفری قانون تسهیل و رفع موانع تولید سخن 
گفت و افزود: تکالیف هر دســتگاهی براســاس قانون 
توسط معاونت اقتصادی به همراه آئین نامه های اجرایی 
آن و الحاقات بعدی باید به آن دستگاه ابلاغ شده باشد. 
وی بــا بیــان اینکه با وضــع قانون شــفاف، مجری و 
ذینفع تکلیف خود را به ســهولت متوجه خواهند شد، 
خاطرنشان کرد: ارزش برگزاری این جلسات به اجرای 
مصوبات آن است پس ضمن اینکه ارزیابی عدم اجرای 
مصوبات کارگروه باید در دســتور کار قرار بگیرد، رصد 

مســتمر و منظم واحدهای تولیدی نیــز مورد توجه و 
اهتمام دســتگاه ها باشد. اســتاندار فارس ادامه داد که 
نباید اجازه دهیم واحدهای اقتصادی و تولیدی به سبب 
مشکلات تعطیل شوند و پس از تعطیلی بخواهیم برای 

آنها چاره اندیشی کنیم. 
نماینــده عالــی دولت در فــارس با تصریــح بر اینکه 
شــرکت ها و واحدهــای تولیــدی مســتقر در فارس 
حســاب های مالی خود را به اســتان منتقــل کنند، 
افــزود: بــرای کمــک به حــل مشــکلات واحدهای 
اقتصــادی و حمایت از بنگاه هــای تولیدی باید فعالان 
 اقتصــادی حســاب های خــود را بــه داخل اســتان 

منتقل کنند.
وی در ادامه اصحاب واحدهای تولیدی را دلبسته نظام، 
انقلاب و کشور دانست و گفت: منابع مالی کشور محدود 
است و جز بیت المال محسوب می شوند لذا برای افرادی 
که درگیر مشــکل بانکی می شوند باید رسیدگی دقیق 
حقوقی و مالی انجام شود؛ الزاماً می بایست اقناع وجدانی 
و حقوقــی و مالی برای این قبیــل پرونده ها در مراحل 
کارشناسی ایجاد شود و پس از آن موارد در این جلسه 

مطرح گردد.
 امیری که در اولین حضور خود در ســتاد تســهیل و 
رفع موانع تولید ســخن می گفت خطاب به واحدهای 
تولیدی اظهارداشت: افرادی که اشتغال ایجاد کرده اند با 
معادله های مالی دنیوی قابل ارزیابی و قدردانی نبوده و 
نیستند لذا این مهم را به عنوان یک ذخیره برای آخرت 

خود به حساب آورید.

استاندار فارس در ستاد تسهیل و رفع موانع تولید:

ارزش برگزاری جلسات به اجرای مصوبات آن است



دانستنی

آیاویتامینC درزمانبیماریبهماکمکمیکند؟
ویتامین C از سیســتم ایمنی ما حمایت می کند، به بدن 
کمک می کند تــا زخم ها را التیام بخشــد، از مفاصل ما 
محافظت می کند و نقش مهمی نیز در تشکیل کلاژن دارد.

ویتامین C یک آنتی اکســیدان است که به محافظت از 
ســلول های بدن در برابر رادیکال های آزاد کمک می کند. 
رادیکال های آزاد زمانی تولید می شــوند که بدن شما در 
معرض مواد سمی و سرطانی مانند دود سیگار و اشعه های 

قرار بگیرد.خورشــید 

با وجود تمام این مزایا، شــواهد محدودی برای حمایت از 
 C این تصور وجود دارد که مصرف دزهای اضافی ویتامین 
می تواند بــه طور موثری از ســرماخوردگی های معمولی 

جلوگیری کند.
برای اکثر مردم، مصرف مکمل خوراکی ویتامین C روزانه 
از طریق قرص، پودر نوشــیدنی یا آدامس ممکن اســت 
چندان مفید نباشد زیرا ممکن است آن را به طور طبیعی 
 C از رژیــم غذایی خود دریافت کنید. بــدن ما ویتامین 
را بــه تنهایی تولید نمی کند اما بســیاری از غذاهایی که 

می خوریم، حاوی این ویتامین است.
ممکن اســت با شنیدن نام ویتامین C ابتدا مرکبات 
به ذهنمان خطور کند اما غذاهایی مانند سیب 
زمینی، اســفناج، گوجه فرنگی، انواع توت ها 
و سایر میوه ها و ســبزیجات با رنگ روشن 
هم سرشار از این ویتامین هستند. برخلاف 
تصور رایج، فلفل دلمه ای نارنجی سه برابر 

بیشتر از یک پرتقال ویتامین C دارد.
دریافت روزانه میوه و سبزیجات بسیار مهم 
است اما بســیاری از مردم در ایالات متحده 

این کار را نمی کنند. 
کمی ویتامین C افزوده شده در واقع ممکن است 
به این افراد کمک کند. با این حال در بیشتر موارد اگر 
بتوانید به مقدار کافی میوه و ســبزیجات در رژیم غذایی 
خود دسترسی داشته باشید و آنها را بخورید، کافی است.

برخی از افراد ممکن است فکر کنند که در صورت احساس 
بیمــاری باید دز مصرف مکمل های ویتامین C را دو برابر 
کنند اما مصرف بیشــتر آن همیشــه چیز خوبی نیست. 
مصرف بیش از حد ویتامیــن C می تواند عوارض جانبی 
ایجاد کند که ممکن است احساس شما را بدتر کند مانند 
تهوع، استفراغ، گرفتگی معده، نفخ، خستگی، سوزش سر 
دل، سردرد، برافروختگی پوســت و حتی سنگ کلیه در 
برخی افــراد. اطمینان حاصل کنید که بیش از دز توصیه 

شده روزانه یعنی ۵۰۰ میلی گرم مصرف نکنید.
به گزارش نشــریه تخصصی »مدیکال اکسپرس«، سطوح 
بالای ویتامیــن C می تواند با انواع مختلف داروها و نتایج 
برخی از آزمایشات پزشکی مانند غربالگری خون یا گلوکز 
تداخل ایجاد کند. استفاده از ویتامین C در حین مصرف 
داروهای ضد بارداری خوراکی می تواند سطح استروژن شما 
را افزایش دهد. برای بیمارانی که تحت شیمی درمانی قرار 
 C می گیرند، استفاده از آنتی اکسیدان هایی مانند ویتامین 

ممکن است اثر داروهای شیمی درمانی را کاهش دهد.
به طور کلی، مصرف ویتامین C به شــکل غذا بهترین راه 
 C برای بهره مندی از مزایای آن است اما مصرف ویتامین 
اضافی به ویژه برای کســانی که سیســتم ایمنی ضعیفی 

دارند، مضر نخواهد بود.
 C برخی تحقیقات محدود نشــان می دهند که ویتامین  
ممکن اســت از طــول مدت فعالیت یک ویــروس مانند 

سرماخوردگی جلوگیری کند.
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طرح روزحدیثروز

»یادداشت های بی تاریخ « منتشر شد
کتاب » یادداشــت های بی تاریخ ؛ درباره 
تاریخ نگــری و تاریخ نــگاری« اثری از 

هدایت الله بهبودی منتشر شد.
 این کتاب در بردارنده 3۵ مقاله کوتاه، 
درباره نسبت تاریخ با سیاست، جامعه، 
ادبیات، فرهنگ، فضای مجازی و انقلاب 
اسلامی به قلم هدایت ا... بهبودی است.

»یادداشــت های بی تاریــخ « مقــالات 
برآمده از تجربه خرد و کلان هدایت ا... 
بهبودی در ســه دهه کار تاریخ پژوهی 
است. نویسنده در این اثر کوشیده است 
مسائل و مشکلاتی که در امر تاریخ نگری 
و تاریخ نگاری وجود دارد، بازنمایی کند و برای غلبه بر آن ها راه حل پیشــنهاد 
دهد.نویسنده در بخشی از پیش گفتار کتاب چنین نوشته است:  »اگر یاد جامعه 
از فروغ تاریخ روشنی گرفته باشد، آکنده از آگاهی، سمت آینده را نشانه خواهد 
رفت و هر اندازه از این دانش بی بهره باشــد، با خاطری ناآسوده به فردا خواهد 
نگریست. از این روست که انسان سهمی از نگاه خود را به گذشته می دهد تا آینده 
را دریابد.«»یادداشت های بی تاریخ « با شمارگان 12۵۰ نسخه در 13۵ صفحه و 
 با قیمت 12۵ هزار تومان در انتشــارات سوره مهر راهی بازار کتاب شده است.

داستان زندگی سیاسی 
 دیکتاتور آفریقای مرکزی

عصر تاریکی )مســیر سیاسی امپراتور 
مرکزی( آفریقــای  دیکتاتور  بوکاســا 
نوشــته برایان تیتلی با ترجمه حمید 
هاشمی کهندانی از سوی انتشارات وزن 
دنیا منتشر شــد. کتاب عصر تاریخی 
داســتان زندگی سیاســی و پرتلاطم 
ژان بوکاســا را بازگو می کند که زمانی 
رئیس جمهــور مادام العمــر پرجلال و 
بود  مرکزی  جمهوری آفریقای  جبروت 

و پس از مدتی امپراتور آن کشور شد.
ایــن کتــاب مطالعه تاریخــی جذابی 
اســت که خواننده را از ابتــدا تا انتها 
درگیــر می کند، نویســنده ماهیت عملکــرد دیکتاتور آفریقــای مرکزی را 
در ارتباط با رهبران ســایر کشــورهای جنوب صحرای آفریقا مشخص کرده 
و تأثیر فرانســه بر رخدادهای سیاسی مســتعمرات آفریقای سابق خود را به 
خوبی توضیح داده اســت.پرایان تیتلی در این کتاب منشا و صحت اسطوره ها 
و افســانه هایی را بررسی کرده که پیرامون این مرد شکل گرفته بود. او تلاش 
کرده است دیدگاه متعادل تری درباره این شخصیت بحث برانگیز و بدشناخته 
 شــده به مخاطبان ارائه کند.انتشــارات وزن دنیا این کتاب را در 378 صفحه
 به قیمت 4۵۰ هزار تومان در شمارگان ۵۰۰ نسخه منتشر و روانه بازار نشر کرده است.

»ثروتمندترین کشور دنیا هستیم«
 به پیشخوان کتابفروشی ها آمد

کتاب »ثروتمندترین کشــور دنیا هســتیم؛ ایالات متحــده آمریکا به روایت 
نامزد انتخابات ریاســت جمهوری 2۰1۶ و 2۰2۰ آمریکا« با ترجمه امیرپرویز 

علی آبادی و مونا حجّیجو از سوی انتشارات راه یار منتشر شد.
مایکل مور، مستندســاز آمریکایی چهار ماه پیــش از روز برگزاری انتخابات 
ریاســت جمهوری 2۰1۶ ایالات متحده، با وجود اینکه بر اســاس پیش بینی 
اغلب نظرسنجی ها، هیلاری کلینتون پیروز انتخابات بود، در یادداشتی ترامپ 

را برنده انتخابات ریاست جمهوری متحده در سال 2۰1۶ دانست.
او خطاب به ســران حزب دموکرات نوشت »سرتان را از برف بیرون بیاورید و 
با حقیقت روبه رو شوید. دوستان من! مردم شکسته، عصبانی، افسرده و نگران 
هستند و نشانه های نابودی آنچه نیز ما آن را طبقه متوسط می نامیم، همه جا 
گسترده شده است. همه جا مردم اعم از شاغلان و بیکاران عصبانی و ناراحتند 
که ایده »بخشــودگی مالیاتی« ریگان آنها را فریفته اســت و دموکرات ها نیز 
رهایشــان کرده اند و هنوز هم اگرچه سعی می کنند حرف های زیبایی بزنند، 
در عمل، مشتاقانه به دنبال کسب رضایت لابی گران شرکت »گلدمن ساکس« 
و چک های پر از صفر آنها هســتند و مردم می گویند: »دونالد ترامپ از بیرون 
سیســتم رسیده تا خانه تکانی کند! لازم نیســت با او موافق باشید؛ حتی لازم 
نیســت او را دوست داشته باشــید؛ او کوکتل مولتفِ شخصی شماست تا او را 

دقیقاً وسط عوضی هایی پرتاب کنید که این بلا را سرتان آوردند!«

جدیدترینعینکزیرنویسکنندهگفتار
برایناشنوایانمعرفیشد

فنآوری

عکسخبر

 خانه ای بمباران شده - اردوگاه نصیرات - مرکز نوار غزه

 دو پاندای باغ وحش- چین

 بدمصرفی گاز، مستقیماً بر اقتصاد 
كشور تأثیرگذار است

قاب امروز

عکس : صبا نیک  منش  بازنشستگی

پزشکی 

کاهش فشار خون فقط با ۵ دقیقه ورزش روزانه
  تجزیه وتحلیــل داده های نزدیک به 1۵هزار 
نفر نشــان می دهــد چند دقیقــه دویدن، 
دوچرخه ســواری، بــالا رفتــن از پله هــا یا 
پیاده روی ســریع تأثیر مثبتی بر فشار خون 

دارد.
 بر اساس گزارشی که در مجله »گردش خون« 
)Circulation( منتشر شد، افزایش فعالیت 
تا 2۰ دقیقه، خطر ابتلا به بیماری قلبی را به 

میزان قابل توجهی کاهش می دهد.
»مــارک همر«، اســتاد پزشــکی ورزش در 
دانشــگاه کالــج لنــدن می گویــد: ورزش، 

مهم ترین عامل مرتبط با فشار خون است.
افــراد مبتلا به فشــار خون بالا بیشــتر در 

معرض خطر ابتلا به ســکته مغزی قرار دارند. به گزارش 
مرکز کنترل و پیشــگیری از بیماری های آمریکا، در سال 
2۰22 میــلادی عامل اولیه مــرگ ۶8۵ هزار و 87۵ نفر 
در ایالات متحده، فشــار خون بالا بوده است. فشار خون 
حدود نیمی از آمریکایی ها بالاســت و مشخصه آن، فشار 
خون سیستولیک )عدد بالایی( بیش از 13۰ یا فشار خون 

دیاستولیک )عدد پایین( بیش از 8۰ است.
اغلب دستورالعمل های بهداشتی توصیه می کنند که افراد 
بزرگسال 1۵۰ دقیقه ورزش متوسط تا شدید داشته باشند.
همر و همکارانش داده هــای ۶ مطالعه قبلی را که در آن 

شــرکت کنندگان یک روز کامــل از ردیاب های حرکتی 
استفاده می کردند با یکدیگر ترکیب کردند تا تأثیر ورزش 
 بر فشار خون را بررسی کنند. میانگین سنی 14هزار و 7۶1 
شرکت کننده در این پژوهش ها، ۵4 سال و تعداد زن و مرد 

تقریبا برابر )۵3 درصد زن( بود.
شــرکت کنندگان بــه طور متوســط 7 ســاعت از روز را 
خوابیدند، 1۰ ساعت بی تحرک  یا در حالت نشسته بودند، 
سه ساعت در حالت ایستاده، یک ساعت به آهستگی و یک 
ساعت به سرعت پیاده روی کردند و 1۶ دقیقه هم به ورزش 

سریع مشغول بودند.
طبــق نتایج به دســت آمده، ۵ دقیقه ورزش فشــار خون 

سیستولیک ۰/۶8 و فشار خون دیاستولیک را 
 ۰/۵4کاهش داد و وقتی  مدت ورزش 1۵ دقیقه 
بیشتر شد، فشار سیستولیک هم بیشتر کاهش 

یافت. 
 همچنین وقتی شرکت کنندگان به جای 21 دقیقه 
 کم تحرکی یا 2۶ دقیقه آهسته  راه رفتن، 2۰ دقیقه 
تمرین بدنی شــدید داشتند، 2 نقطه بهبود در 

فشار خون سیستولیک به وجود آمد.
متخصصان با توجه بــه نتایج تحقیقات قبلی 
تأکیــد کردند که کاهش 2 نقطه فشــار خون 
سیستولیک، خطر بیماری قلبی و مرگ ناشی 
از ســکته مغــزی را 7 تــا 1۰ درصد کاهش 
می دهد. به گفته متخصصان، این شواهد جدید 
با تایید مطالعات گذشــته نشان می دهد که حتی تحرک 
کــم می تواند تأثیر قابل توجهی بر ســلامت قلب و عروق 

داشته باشد.
به گفته متخصصان، تمرین بدنــی ۵ تا 1۰دقیقه در روز 
نقطه شروع مناسبی است و تأثیر معناداری بر فشار خون 

می گذارد.
از آنجایی که افراد همیشه از مشغله کاری و کمبود زمان 
بــرای ورزش گله می کنند، می تواننــد در این مدت زمان 
کوتاه، بدون نیاز به تجهیزات ورزشــی، بر فشار خون و در 

نهایت سلامت کلی بدن تأثیر مثبت بگذارند.

محیط های پر سروصدا برای افراد ناشنوا چالش هایی را 
ایجــاد می کنند، به  ویژه زمانی که آنها تلاش می کنند 
تشخیص دهند که یک فرد خاص در چنین محیطی 
چه می گوید. عینک ایرکپس)AirCaps( برای کمک 
به این افراد طراحی شده است. این عینک توسط یک 
دانشــجوی علوم رایانه در دانشگاه کُرنل به نام نیربای 
نارانگ)Nirbhay Narang( اختراع شده که اکنون در 
حال تجاری سازی این فناوری از طریق شرکتی است 
که به همین نام )AirCaps( تأسیس کرده است. این 
عینک شبیه به عینک های ســنتی با قابی ضخیم، از 
طریــق بلوتوث به یک برنامه در گوشــی همراه کاربر 

متصل می شــود. گفتنی اســت که این عینک فعلًا با 
گوشی های آیفون کار می کند و نسخه اندروید برنامه 
آن در دســت توسعه است. نحوه کار این عینک بدین 
صورت اســت که وقتی میکروفن تلفــن همراه کاربر، 
صدای یک فرد انتخاب شــده را که در نزدیکی کاربر 
قرار دارد، دریافت می کند، یک الگوریتم تبدیل گفتار 
به متن مبتنی بر هوش مصنوعی، کلمات گفتاری وی 
را به متن تبدیل می کند که خیلی ســریع به صورت 

زیرنویس در شیشه عینک به نمایش درمی آید.
به گفته این شرکت، این برنامه در حال حاضر زبان هایی 
مانند انگلیسی، اسپانیایی، فرانسوی، ایتالیایی، چینی، 
آلمانی و پرتغالی را می شناسد. همچنین عبارات خاص، 
عامیانه یا ســایر کلماتی که در حــال حاضر در دایره 
واژگان این برنامه وجــود ندارند، می توانند به صورت 
دستی توسط کاربر اضافه شــوند. عینک ایرکپس در 
حال حاضر فقط برای خریــداران آمریکایی از طریق 
وبسایت این شــرکت در دسترس است. این عینک با 

قیمت اولیه ۶99 دلار آمریکا عرضه می شود.

 مانور مشترک زمستانی

   نمایش خودرو های تاریخی - اصفهان

گردشگری

کاروانسرای»دیرگچینقم«،مادرکاروانسراهایایران

ادبیات

 تهران پاییزی

 ایــران همواره در مرکز راه های مهم و اصلی ارتباطی 
حضور داشته است و جاده  ابریشم که می توان به یقین 
آن را ارزشــمندترین و مهم ترین شاهراه اتصال جهان 
باستان دانســت، از این کشور عبور می کرد. از طرفی 
خشکی آب و هوا، دوری شهرها و روستاها از یکدیگر 
و اقلیم گرم و خشــک این مناطــق، ایجاد و احداث 
کاروان ســراها رابرای اسکان موقت کاروانیان به امری 
اجتناب ناپذیر تبدیل کرد. در این میان، کاروانســرای 
دیر گچین یکی از مهم ترین جاهای دیدنی قم اســت 

که در ادامه به آن خواهیم پرداخت.
کاروانسرای دیر گچین کجاست؟

کاروانسرای دیر گچین یکی از جاذبه های گردشگری 
استان قم اســت که در مرکز پارک ملی کویر، مسیر 
قدیم جاده  قم به ورامین یا ساوه به ورامین و گرمسار 
و همچنیــن در 8۰ کیلومتــری از مرکز اســتان قم 
قرار دارد. پیشینه  کاروانســرای دیرگچین، به دوران 

حکومت ساسانیان باز می گردد. این اثر 
در تاریخ اول مهرماه 1382 با شــماره  

1۰4۰8 به ثبت ملی رسید.
برای بازدیــد از در کاروانســرای دیر 
گچیــن ابتدا بایــد از قم به ســمت 
گرمســار حرکت کنیــد. در کیلومتر 
وارد  قم-گرمســار،  اتوبــان   7۰
 جاده  آســفالته روســتای علــی آباد 
شــوید و ســپس از جــاده ای خاکی 

به سمت دیر گچین حرکت کنید. همچنین می توان از 
شهر ورامین وارد جاده چرمشهر شد و با طی مسافت 

2۰ کیلومتر به مجموعه  دیر گچین رسید.
 کاروانسرای دیر گچین از پیشینه ای یک هزارو7۵۰ ساله
برخوردار اســت و به دوران حکومت اردشیر ساسانی 
مربوط می شود. باستان شناســان به واسطه آجرهای 
در ســاختار طاق ها ضربی، گنبدهــا و برج های های 
نگهبانی نیم بیضی، این قدمت را تخمین زده اند. بنای 
کاروانسرا در دوران سلجوقی مرمت شد و  اصطبل ها 
و چهارایوانی هایی را به آن افزودند. همچنین در این 
دوره آجرهای پیشین با ملاطی جدید انسجام یافت. در 
دوره صفویه، بازسازی و مرمت اساسی در کاروانسرای 
دیرگچین صورت گرفت و برج ها، دیوارهای بیرونی و 
ورودی امروزی به آن الحاق شد. استفاده از آجرهای 
سفیدرنگ و همچنین شباهت به معماری های مرسوم 

در اصفهان همچــون آجرچینی زیگزاگی، از 

ویژگی های مرمت این دوره اســت. اغلب مرمت ها و 
فعالیت هــای عمرانی دوره قاجــار در فضای بیرونی 
کاروانسرا انجام شده است؛ البته برخی از کارشناسان 
ساخت حمام و سرویس های بهداشتی را به این دوره 

نسبت می دهند
در کتاب هایــی همچــون تاریخ قم، صــوره الارض و 
کاروانســراهای ایــران، نام هایی مانند »اردشــیر«، 
»دیرالجــص«، »دیــر گچین« و »دیــر کاج« به این 

عمارت تاریخی نسبت داده شده است.
احتمالاً از این  رو نام اردشــیر را بر این کاروان ســرا 
نهاده اند که به دســتور اردشیر ساسانی ساخته شده 
اســت. همچنین »جص« در زبان عربی به معنای گچ 
اســت و به دلیل استفاده از گچ به عنوان مصالح اصلی 
آن، به دیرالجص و دیر گچین نیز شهرت یافت. کلمات 
دیگری همچون رباط و خان، نام دیگر کاروان سرا بوده 
است. متاسفانه به دلیل بی توجهی ها، برای مدت 
طولانی از کاروانسرای دیر گچین به عنوان 
و حیوانات  استقرار شــترها  محل 
می شد؛  اســتفاده  محلی  عشــایر 
اما خوشــبختانه پــس از ثبت این 
عمــارات تاریخی به عنوان اثر ملی، 
مســئولان به مرمت و بازســازی 
مجدد آن پرداختند. در حال حاضر 
به دلیل کمبــود اعتبارات و بودجه  
لازم، این پروژه با ســرعت کمی رو 


